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صفحه 2

وزها برای مهاجرین افغانستانی و حواشی این ر
موسی عصمتی، شــاعر   مهاجرت حجیم و بدون ضابطه اتباع افغانستان به 
ایران در دو دوره حمله آمریکا به افغانســتان در ســال 1380 و به ویژه تسلط 

دوباره طالبان بر این کشور در سال 1400، ابعاد گسترده تری به خود گرفت.
آمارهای متفاوتی از تعداد مهاجران افغان در ایران از ســه تــا 10 میلیون نفر 
ارائه می شــود، حضور این جمعیت پرشمار در کشــورمان، به ویژه با توجه به 
حضور غیرقانونی بسیاری از آنها و عدم ثبت یا شناسایی  شدنشان، واکنش های 
متفاوتی را در جامعه برانگیخته اســت؛ برخی معتقدند کــه باید به هر طریق 
ممکن این جمعیــت مهاجر غیرقانونی از کشــور خارج شــوند، در حالی که 
گروهی دیگر با توجه به شرایط حاکم در افغانســتانِ تحت حاکمیت طالبان، 
خواهان میزبانی از جمعیت افغان ها تا تأمیــن امنیت و ارتقای کیفیت زندگی 

آنان در سرزمین مادری شان هستند. 

یادداشت

مدال آوران المپیک صاحب زمین می شوند

صفحه 3

شركت مجتمع گاز پارس جنوبي در نظر دارد خدمات مورد نياز خود را با شرايط ذيل 
بصورت برگزاری مناقصة عمومي يک مرحله ای )يکپارچه(از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی 

دولت )سامانه ستاد( تامين نمايد:
 شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران: شماره فراخوان در سامانه ستاد ايران

  شماره مناقصه: 03/3151
)HVAC( موضوع مناقصه:   نوسازی و انجام تعميرات اساسی سيستم تهويه و تبريد 

پالايشگاه سوم مجتمع گاز پارس جنوبي
 مبلغ تضمين شركت در فرآیند ارجاع كار: 15،398،000،000  ريال

نوع تضمين شركت درفرآیند ارجاع كار: تضمين شركت در فرآيند ارجاع كار بصورت يكي 
از تضامين قابل قبول وفق آيين نامه تضمين شماره 123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 

هيات وزيران  و موارد مندرج در سامانه ستاد مي باشد
 ميزان و نوع تضمين پيش پرداخت: 15 درصد مبلغ اوليه پيمان مطابق شرايط مندرج 

در اسناد مناقصه
 مبلغ برآوردي انجام خدمات: 307،950،300،000 ريال

آخرين مهلت دريافت اسناد ارزيابي كيفي  و اسناد مناقصه در سامانه ستاد: 7روز پس از درج نوبت 
دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ايران می باشد.

 آخرین مهلت بارگذاري مستندات ارزیابي كيفي )رزومه( ،اسناد مناقصه و پيشنهاد 
مالی در سامانه ستاد: ظرف مدت سه هفته پس از انقضای مهلت دريافت اسناد می باشد.

 آدرس مناقصه گزار: استان بوشهر- شهرستان عسلويه-شرکت مجتمع گازپارس جنوبی-
پالايشگاه سوم-ساختمان عمليات-خدمات پيمان ها

بديهی است کليه فرآيند برگزاری مناقصه الکترونيکی از طريق درگاه سامانه تدارکات 
انجام   WWW.SETADIRAN.IR نشانی:  به  ستاد(  )سامانه  دولت  الکترونيکی 
می پذيرد وبه پيشنهاد های خارج از سامانه ستاد هيچگونه ترتيب اثری داده نخواهد 
شد و مناقصه گران بايستی نسبت به ثبت نام در سامانه ستاد و دريافت گواهی امضاء 

الکترونيکی اقدام نمايند.
 WWW.SPGC.IR مناقصه گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر به سايت

مراجعه و يا با شماره تلفن های5065-07731315629 تماس حاصل فرمايند.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/05/24 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/27

 آگهي فراخوان مناقصه عمومي  آگهي فراخوان مناقصه عمومي 
یک مرحله اییک مرحله ای

روابط عمومي شركت مجتمع گاز پارس جنوبي

شناسه آگهی:6 1298049

نوبت دوم
شرکت ملی گاز ایران

شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

 روابط عمومي شركت گاز استان اردبيل

كد فراخوان پايگاه ملي اطلاع رساني مناقصات 53177379
شماره مجوز اداره كل روابط عمومي وزارت نفت  )  (

  شركت گاز استان اردبيل در نظر دارد بصورت مناقصه پروژه احداث خط انتقال 
گاز 8 اينچ مجتمع فولادي الماس آرتاويل را مطابق مشخصات فني و استانداردهاي 
شركت ملي گاز ايران از طريق سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) ستاد( برگزار و به 

پيمانكار حائز شرايط واگذار نمايد.
الف( احداث خط انتقال گاز 8 اينچ به طول 4600 متر.

ب ( انجام نصب لانچر و رسيور 8 اينچ.
ج ( احداث جاده سرويس ROW در طول مسير اجرائي

 بدين منظور از كليه شركتها و پيمانكاران متخصص واجد شرايط كه  توانايي و ظرفيت 
خالي انجام كار را دارند با داشتن رتبه بندي و گواهي تائيد صلاحيت در رشته نفت 
و گاز با پايه 5 ثبت شده در سامانه ساجار به همراه گواهينامه تائيد صلاحيت ايمني 
امور پيمانكاران از وزارت تعاون ، كار و رفاه اجتماعي اقدام نمايند. كليه مراحل برگزاري 
مناقصه از دريافت اسناد ارزيابي كيفي و اسناد مناقصه تا ارائه اسناد ارزيابي كيفي و 
اسناد مناقصه و بازگشائي پاكت ها از طريق درگاه سامانه تداركات الكترونيكي دولت ) 

ستاد( به آدرس WWW.setadiran.ir  انجام خواهد شد.
 توجه : در اجراي ماده 3 قانون حداكثر استفاده از توان فني و مهندسي توليدي و 
صنعتي و اجرائي كشور رعايت بخشنامه شماره  106/287206-1381/10/14 معاون 

رئيس جمهور و رئيس سازمان مديريت و برنامه ريزي كشور الزامي است.
تضمين معتبر شركت در فرآيند ارجاع كار به صورت يك يا تركيبي از ضمانتنامه هاي 
موضوع بندهاي )الف( ، )ب(، )پ(، )ج(، )چ( و )ح( ماده )4( آئين نامه تضمين معاملات 

دولتي هيأت وزيران به شماره 123402/ت 50659 هـ مورخ 94/9/22 بوده باشد.
1- مبلغ و نوع تضمين شركت در فرآيند ارجاع كار : سپرده شركت در فرآيند ارجاع 
كار به مبلغ 5/750/000/000 ريال ) پنج ميليارد و هفتصد و پنجاه ميليون ريال( به 
صورت ضمانتنامه معتبر بانكي كه براي مدت سه ماه معتبر بوده و تا سه ماه ديگر نيز 
  IR 320100004001118106376958 قابل تمديد باشد و يا واريز به حساب شبا

تمركز وجوه سپرده - شركت گاز استان اردبيل با شناسه واريز
  944118175292600929999000000000 

2- تاريخ شروع فروش بطور همزمان اسناد ارزيابي كيفي و ساير اسناد مناقصه 
)پيشنهادات(: دوشنبه مورخ 1403/6/5 از ساعت 8/00     

ارزيابي كيفي و ساير اسناد مناقصه  3- تاريخ پايان فروش بطور همزمان اسناد 
)پيشنهادات(: شنبه مورخ 1403/6/10 قبل از ساعت 19/00

4- تاريخ تسليم بطور همزمان اسناد ارزيابي كيفي و ساير اسناد مناقصه )پيشنهادات(: 
يكشنبه مورخ 1403/7/1 قبل از ساعت 12/30       

5- تاريخ بازگشائي پاكات اسناد ارزيابي كيفي : دوشنبه مورخ 1403/7/2 ساعت 
8/00 در ساختمان مركزي شركت گاز استان اردبيل .

ضمناً آگهي فوق در شبكه اطلاع رساني نفت و انرژي » شانا «  در قسمت مناقصه 
و مزايده به آدرس  WWW.SHANA.IR     و شبكه اطلاع رساني شركت گاز 

استان اردبيل به آدرس WWW.NIGC-AR.IR    درج گرديده است .
تلفن تماس : 33743782 – 045         
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/05/27

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/05/29 

 آگهي فراخوان مناقصه عمومي  یك مرحله اي  آگهي فراخوان مناقصه عمومي  یك مرحله اي 
با ارزیابي كيفيبا ارزیابي كيفي

شماره شماره 013013--14031403--823823

نوبت اول
شناسه آگهی: 1767629

شرکت ملی گاز ایران
شرکت گاز استان اردبيل

مرتضی فلاحت پيشه شهردار کوهسار

بدینوسيله به اطلاع می رساند شهرداری کوهسار قصد دارد به استناد مجوز شورای اسلامی شهر به شماره 1403/405/ش مورخ 1403/03/24 نسبت به انجام پروژه های عمرانی مندرج 
در جدول  از طريق سامانه تدارکات الکترونيکی دولت برگزار نمايد. 

کليه مراحل برگزاری فراخوان از دريافت و تحويل اسناد فرخوان تا بازگشايی پاکت ها از طريق درگاه سامانه تدارکات الکتررونيکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد . 
لذا متقاضيان می توانند جهت کسب اطلاعات بيشتر از شرايط و همچنين دريافت اسناد مناقصه به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت مراجعه نمايند.

متقاضيان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضويت در سامانه ، نسبت به ثبت نام و دريافت گواهی امضای الکترونيکی )به صورت بر خط( برای کليه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام 
لازم را به عمل آورند.

ف
میزان سپرده شرکت در مبلغ )ریال(عنوان پروژهبودجهردی

مناقصه )ریال(
شماره مناقصه سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت

پروژه احداث سالن ورزشی بانوان در خیابان شهرداری 52060060003001  1
200300531900000۷ 49/000/000/0002/450/000/000جنب سالن ورزشی )فاز دوم(

252040020001005
انجام پروژه خرید و حمل و پخش آسفالت توپکا )فینیشری( 

به همراه خرید و حمل و پخش قیر جهت خیابان شهید 
مدافع حرم حاج اصغر فلاح پیشه با استفاده از فینیشر 

40/000/000/0002/000/000/0002003005319000006

شرایط متقاضی : شرکت کنندگان در  مناقصه  رديف يکم بايد دارای حداقل رتبه 5 رشته ابنيه از سازمان مديريت و برنامه ريزی باشند  و در مناقصه رديف دوم  بايد دارای حداقل رتبه 5 رشته 
راه و باند و يا کارخانجات و شرکت های توليد کننده آسفالت با پروانه بهره برداری  از سازمان مديريت و برنامه ريزی باشند  )لازم به توضيح است به استناد بخشنامه 404245 سازمان برنامه و 
بودجه ، شرکتهای دارای رتبه 5  می بايست نسبت به پر کردن فرمهای ارزيابی کيفی اقدام نمايند و اسناد و مدارک مربوط به فرم ارزيابی در پاکت ب جهت انجام ارزيابی فشرده همزمان ارائه نمايند(

مبلغ پنج درصد سپرده شرکت در مناقصه می بايست به صورت ضمانت نامه بانکی و يا فيش نقدی واريزی به ميزان مبلغ مذکور به شماره حساب سپرده  0106804833000  شهرداري كوهسار 
نزد بانك  ملي ايران شعبه كردان كد 2599 .

سپرده برندگان نفر اول  و دوم و سوم مناقصه  هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتيب ضبط خواهد شد.
 شهرداری در رد يا قبول هر يک از پيشنهادات مختار می باشد.

در هر شرايط مدارک مندرج در اسناد مناقصه ملاک عقد قرارداد خواهد بود .
شرکت کنندگان در مناقصه می بايست کليه اسناد مناقصه را در سامانه تدارکات دولت ثبت نموده ، و پاکت الف)اصل ضمانتنامه(  و پاکت ارزيابی  مناقصه را در بسته نيز تحويل واحد دبيرخانه 

شهرداری نمايند.
ساير اطلاعات و جزئيات در اسناد مناقصه مندرج است.

پيشنهادات فاقد سپرده ، مخدوش ، مبهم و مشروط از درجه اعتبار ساقط می باشد.
هزينه انتشار آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.

لازم بذکر ميباشد فقط اشخاص حقوقی حق شرکت در مناقصه مذکور را دارند و می بايستی اسناد مناقصه را به مهر و امضاء الکترونيکی  مسئولين ذيربط برسانند.
متقاضيان می توانند از تاريخ انتشار نوبت سوم آگهی جهت اخذ اسناد مناقصه اقدام نمايند.

شرکت کنندگان در سامانه الکترونيکی دولت ستاد ثبت نام کرده باشند. 
در اين مرحله از مناقصه با حداقل يک شرکت کننده واجدالشرايط برگزار می گردد.

14( تاریخ انتشار نوبت اول :  1403/05/27                                 15( مهلت دریافت اسناد فراخوان: 1403/06/05
16(تاریخ انتشار نوبت دوم:  1403/06/03                                  17( مهلت ارسال پيشنهادات : 1403/06/17

18(زمان بازگشایی پاکتها : 1403/06/18

  تجدیدآگهی مناقصه عمومی همزمان  تجدیدآگهی مناقصه عمومی همزمان
 با ارزیابی یک مرحله ای- مرحله دوم  با ارزیابی یک مرحله ای- مرحله دوم 

 )نوبت سوم-نوبت چهارم( )نوبت سوم-نوبت چهارم(
نوبت اول

گاز

شرکت مهندســی و توســعه گاز ایران با اجرای 
خط لوله گاز 1۷۶ کیلومتری »دوراهی دشتک 
- نهبندان« در مدت زمان یک ســال، تاریخ ساز 
شــد تا رؤیای دیرین معماران صنعت گاز ایران 
در تکمیل رینگ شرقی شبکه انتقال گاز کشور 

محقق شود.
 آییــن بهره بــرداری رســمی از خــط لوله گاز 
»دوراهی دشــتک - نهبندان«   با حضور مجید 
چگنی، مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران، رضا 
نوشــادی، مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه 
گاز ایــران و جمعی از مســئولان اســتانی در 

شهرستان نهبندان برگزار شد.

مجید علیپــوری، مجری طرح خطــوط لوله 
هفتــم و یازدهم سراســری گاز در شــرکت 
مهندسی و توسعه گاز ایران، در تشریح ضرورت 
اجرای این پروژه گفــت: از آنجاکه نیاز منطقه 
خراســان، از طریق خط لوله 48 اینچ شمال - 
شمال شــرق کشــور و پالایشــگاه خانگیران 
ســرخس تأمین می شــود، مناطق خراسان 
جنوبی به دلیل بعُد مسافت، در ایام اوج مصرف 
و سرمای زمســتان، دچار افت فشار گاز شده 
و ســاکنان این مناطق با کمبــود گاز روبه رو 
می شــدند، از این رو ضرورت داشــت پروژه ای 
برای رفع این مشــکل تعریف تا از ظرفیت خط 

لوله هفتم سراســری گاز برای تأمین نیاز این 
استان استفاده شود.

وی با اشاره به وقوع سرمای شدید در شرق کشور 
و نیاز به جبران کمبود گاز در اســتان خراســان 
جنوبی در ســال های گذشــته، افزود: شرکت 
ملی گاز ایران در زمســتان سال 1401 تصمیم 
به حل مشکل افت فشــار گاز شبکه گاز شرق در 
فصل های ســرد را برای همیشــه اتخاذ کرد، از 
این رو پروژه اضطراری »خــط لوله گاز دوراهی 
دشتک - نهبندان« با ســرمایه گذاری ۷۲ هزار 
میلیارد ریال در دســتور کار شرکت مهندسی و 

توسعه گاز ایران قرار گرفت.

یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به تصمیمات 
هفته گذشته سازمان و شــورای عالی بورس برای 
تقویت طرف تقاضا در بازار سهام تاکید کرد: تاثیر 
مثبت اقدامات حمایتی ســازمان بــورس و نظام 

بانکی بر بازار سهام قابل کتمان نیست.

نوید سالک گفت: اقدام روزهای گذشته نهادهای 
سیاستگذار بازار ســرمایه برای گسترش استفاده 
از ابزارهای مرسوم کنترل ریسک  و نیز جلوگیری 
از یک طرفه شــدن بازار اتفاق بسیار مثبتی است 
که به ایجاد اطمینان و کاهش ریسک بازار، به ویژه 

در شرایط فعلی منجر خواهد شد.سالک ادامه داد: 
در همه جای دنیا وقتی بازارســهام دچار نوسان 
می شــود، برنامه های حمایتی در دستور کار قرار 
می گیرد امــا این حمایت باید در صنایع مســتعد 

رشد و به صورت پایدار رخ دهد.

تکمیل رینگ شرقی شبکه گاز کشور
یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد؛ مسیر تکمیلی حمایت از بورس
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وزها برای مهاجرین افغانستانی و حواشی این ر
موســی عصمتی، شــاعر   مهاجرت حجیم و بدون ضابطــه اتباع 
افغانســتان به ایران در دو دوره حمله آمریکا به افغانســتان در ســال 
1380 و به ویژه تسلط دوباره طالبان بر این کشور در سال 1400، ابعاد 

گسترده تری به خود گرفت.
آمارهــای متفاوتی از تعــداد مهاجران افغــان در ایران از ســه تا 10 
میلیون نفر ارائه می شــود، حضور این جمعیت پرشمار در کشورمان، 
به ویژه بــا توجه به حضــور غیرقانونی بســیاری از آنها و عــدم ثبت یا 
شناسایی  شدنشــان، واکنش هــای متفاوتی را در جامعــه برانگیخته 
اســت؛ برخی معتقدند که باید به هر طریق ممکن این جمعیت مهاجر 
غیرقانونی از کشور خارج شــوند، در حالی که گروهی دیگر با توجه به 
شرایط حاکم در افغانســتانِ تحت حاکمیت طالبان، خواهان میزبانی 
از جمعیت افغان ها تــا تأمین امنیت و ارتقای کیفیــت زندگی آنان در 

سرزمین مادری شان هستند. 
چندی  است که در فضای مجازی شــاهد برخی نفرت پراکنی ها نسبت 
به جامعه  شریف افغانســتانی مهاجر در ایران هستیم؛ مهاجرینی که نه 
از دل خوش که از دشمن به دوســت پناه آورده اند؛ دوستی که هم دل و 

هم زبانشان است. 
آنان مهمان های عزیز سرزمینی هســتند که اگر تاریخ را کمی به عقب 
ورق بزنیم، می بینیم که پیش از این من و اویی وجود نداشت. ما بودیم. 
یک وطن واحد به نام ایران فرهنگی، یک ســرزمین درخشــان به نام 
خراسان بزرگ، یک درخت تناور بودیم باشــاخه های بلند و کشیده، با 

شاخه هایی پر از پرنده های خوش آواز. 
البته حضــور غیر قانونی برخــی از مهاجرین حتی بــرای مهمان های 
شریف افغانستانی که ســال ها افتخار میزبانی شــان را داشتیم، قابل 
قبول نیست و معمولاً بیشــتر نابهنجاری ها از طرف همین گروه اندک 

غیرقانونی صورت می گیرد. 
عدالت و انصاف حکم می کند که حســاب اکثریــت مطلق مهاجرین 
شــریف افغانســتانی را باید از این گروه اندک جدا کرد. ما یکی بودیم و 
یکی هســتیم و یکی خواهیم ماند؛ حتی اگر مرزهای سیاسی بین ما پر 
رنگ تر شود. ما دو برادر، دو خویشاوند، در دوسوی مرز تا ابد به یاد هم و 

برای هم شعر خواهیم سرود و آواز خواهیم خواند.

درپیامتبریکبهمناسبتسالروزاستقلالاندونزی
وابط ایران و اندونزی  پزشکیان: تعمیق ر

 به وحدت بیشتر جهان اسلام می انجامد
 رئیس جمهور در پیامی به مناســبت فرارســیدن ســالروز استقلال 
اندونزی، تاکید کرد: تعمیق مناســبات دو ملت بزرگ ایران و اندونزی 
در عرصه های مختلف به وحدت و همبســتگی بیشــتر امت اسلامی و 

گسترش صلح و ثبات بین المللی کمک می کند.
مسعود پزشکیان روز جمعه با انتشار پیامی فرارسیدن سالروز استقلال 
اندونزی را به ملت و دولت این کشــور تبریک گفت و افزود: جمهوری 
اســلامی ایران معتقد است تعمیق مناســبات فیمابین دو ملت بزرگ 
ایران و اندونزی در عرصه های مختلف به وحدت و همبســتگی هر چه 
بیشتر امت اسلامی و گســترش صلح و ثبات بین المللی کمک خواهد 

کرد.
در پیام پزشــکیان به »جوکو ویدودو« رئیس جمهور این کشــور آمده 
اســت: با توجه به پیوندهای تاریخی و علایق مشــترک دو کشــور و 
همچنین ظرفیت های فراوان موجــود در حوزه های مختلف، امیدوارم 
شاهد تداوم روابط نزدیک، دوستی پایدار و تقویت هر چه بیشتر روابط 

فیمابین باشیم.
 اندونزی پرجمعیت ترین کشــور مسلمان به شــمار می رود که در 
اســتعمار هلند قرار داشــت؛ اعلامیه اســتقلال این کشور 1۷ اوت 
1۹4۵ میلادی - ۲۷ مرداد - و اعــلام مقاومت در برابر امپراتوری هلند 
تا سال 1۹4۹ ادامه داشت و سرانجام هلند به استقلال اندونزی اعتراف 

کرد.

درحاشیهبازدیدازمرکزملیراهبری)دیسپچینگ(شبکهبرقکشور
 رئیس جمهور بر کنترل هوشمند مصرف برق 

در کشور تاکید کرد
 رئیس جمهــور ضمن تاکید بر کنترل هوشــمند مصــرف برق در 
کشور و گسترش نصب کنتورهای هوشمند گفت: در صورت اجرای 
برنامه ها، امیدواریم ســال آینده فشــار کمتری بر شبکه برق کشور 

وارد شود.

مســعود پزشــکیان در حاشــیه بازدیــد از مرکــز ملــی راهبری 
)دیسپچینگ( شــبکه برق کشــور با قدردانی از تلاش های شبانه 
روزی کارکنان صنعت برق کشــور و وزارت نیرو و با اشــاره به لزوم 
کنترل هوشمند مصرف برق در کشــور بر گسترش نصب کنتورهای 
هوشــمند و برنامه ریزی برای اجرای برنامه های مرتبط با آن تأکید 

کرد.
وی با درخواســت از مــردم بــرای صرفه جویی در اســتفاده از 
تجهیزات سرمایشــی و مصرف برق گفــت: از همه کادری که در 
اینجا زحمت می کشــند بایــد قدردانی کرد؛ بــا توجه به اجرای 
برنامه هایی کــه باید ادامه یابد و اگر درســت پیگیــری کنیم تا 
اجرا شــود، امیدواریم در ســال آینده فشــار کمتری بر شبکه وارد 
شــده و کنترل بیشــتری بر مصرف انرژی داشته باشــیم تا مردم و 
تولیدکنندگان و روســتاییان در رابطه با کار و زندگی خود با مشکل 

مواجه نشوند.
رئیس جمهور افزود: از مردم عزیز هم درخواســت مــی کنیم که تا می 
توانند اتاق ها را خیلی خنک نکنند؛ می توانند کاری کنند که وقتی برق 
لازم نیست، چراغ ها را خاموش کنند؛ می توانند کاری کنند که خیلی 
نورانی نشود و می شود با نور نصفه نیمه ای وقتی آدم نیازی به کارهای 
دقیق ندارد، در خانه زندگی کرد تا این روند و فشار در کل کشور کاهش 

یابد و همه بتوانند از برق استفاده کنند.
وزیر نیرو نیز کــه در این دیــدار رئیس جمهــور را همراهی می 
کرد، گزارشــی از وضعیــت تولیــد و توزیع برق در کشــور ارائه 
داد و یادآور شــد: طی مــاه های گذشــته تعداد قابــل توجهی 
نیروگاه و نیز تعداد زیادی پروژه های پســت و شبکه به بهره برداری 
رســاندیم و تعداد قابل توجهی را هم آغاز کرده ایــم که در مراحل 

اجرا هستند.
علی اکبر محرابیان افزود: تأکید رئیس جمهور این بود که با تأمین مالی 
و با پشتیبانی کامل، این پروژه های نیروگاهی پیگیری شود و یکی پس 
از دیگری شــاهد بهره برداری واحدهای نیروگاهی باشــیم تا ناترازی 

انرژی ما روز به روز کمتر شود.

یادداشت

تریبون

 دونالد ترامپ رئیس جمهور سابق آمریکا و نامزد حزب 
جمهوری خواه در انتخابات ریاســت جمهوری ایالات 
متحده در اظهاراتی ابراز تمایل کرد در صورت پیروزی 

در انتخابات، روابط دوستانه با ایران برقرار کند.
به نقل از رســانه آمریکایی نیویورک پست، ترامپ در 
جریان یک کنفرانس خبری در باشــگاه گلف خود در 
شهر بدمینستر در ایالت نیوجرسی با بیان اینکه من به 
دنبال بد بودن با ایران نیستم، گفت: امیدوارم روابط ما 
با هم دوستانه باشــد چرا که قرار است ما با هم دوست 

باشیم اما آنها نمی توانند سلاح هسته ای داشته باشند.
وی در ادامه با اشاره به دیدار ماه گذشته اش با بنیامین 
نتانیاهو نخست  وزیر رژیم صهیونیســتی، اظهار کرد: 
در آن دیدار به او توصیه کردم که کشــتار در غزه باید 

متوقف شود.
ترامپ بــا بیان اینکــه نتانیاهو می دانــد دارد چه کار 

می کند، گفت: من او را تشویق کردم که باید 
ســریع پیروزی  خود را به دست بیاوری زیرا 

این کشتارها باید تمام شود.
رئیس جمهــور ســابق آمریــکا در ادامه با 
انتقاد از سیاســت های رئیس جمهور آمریکا 
افزود: ما به دلیل سیاســت های جو بایدن در 
سال های گذشته یک کشور شکست خورده 

محسوب می شویم.
ترامــپ همچنین با حملــه به معــاون رئیس جمهور 
آمریکا، خاطرنشــان کرد: کامالا هریس بــا برخی از 
متحدان بزرگ ما به طرز باورنکردنی بد اســت و شما 

می دانید که منظور من چه کسی است.
وی با بیان اینکه 3۵ هزار کارگر آمریکایی ماه گذشته 
به دلیل سیاســت های هریس و بایدن بیکار شده اند، 
افزود: همچنین به دلیل سیاست های آنها قیمت ها بالا 

و در حال افزایش هستند.
ترامپ گفــت: هریس به بیــش از 3 میلیون 
مهاجر غیرقانونــی مجوز کار داد تا شــغل 

آمریکایی ها را بدزدند.
رئیس جمهور سابق آمریکا در ادامه با تاکید 
بر اینکه بــرای هوش معاون بایــدن احترام 
زیادی قائل نیســت، تاکید کرد: فکر می کنم 
او رئیس جمهور وحشــتناکی خواهد بــود و به همین 

دلیل بسیار مهم است که ما پیروز شویم.
ترامپ بــا بیــان اینکه بعضــی از مردم از مــن خرده 
می گیرنــد که چــرا بــا دموکرات ها خوب نیســتم، 
خاطرنشــان کرد: چگونه با آنها خوب باشــم وقتی که 
دادســتان های متقلــب می خواهند مــن را به زندان 
بیندازند؟وی در ادامه با اشــاره به اینکه پیش از این با 
تلاش های جمهوری خواهان بــرای محاکمه رقیبش 

هیــلاری کلینتون نامــزد دموکرات هــا در انتخابات 
ریاست جمهوری آمریکا در ســال ۲01۶ مخالف بوده 
است، تاکید کرد: اما اکنون ممکن است دموکرات ها در 
خطر باشند زیرا آنها با پرونده هایی که برای من درست 
کردند، بدعت گذار شدند؛ آیا این وحشتناک نیست که 
همسر رئیس جمهور ســابق ایالات متحده )هیلاری 

کلینتون( را به زندان بیندازیم؟
آمریکایی ها روز سه شــنبه ۵ نوامبر ۲0۲4 )1۵ آبان 
ماه 1403( برای انتخــاب رئیس جمهور بعدی آمریکا 
به پای صندوق های رای می روند. برنده این انتخابات، 
دوره چهار ساله ریاســت جمهوری را از ژانویه ۲0۲۵ 
آغاز خواهد کرد.اکنون چهار ماه قبل از مشارکت مردم 
آمریکا در انتخابات ریاست جمهوری این کشور، رقابت 
برای در اختیار گرفتن سکان کاخ ســفید دچار تغییر 

شده است.

چهره

خریدار  کارشناســان اقتصــادی رژیم 
صهیونیســتی با اذعان بر خسارات و هزینه 
های بســیار جنگ در نواز غزه اعلام کردند 
که این خسارات از مرز ۶۷ میلیارد دلار هم 
گذشت و اســرائیل هم اعتبار خود را برای 

سرمایه گذاری از دست داده است.
»راکویــت روســک امینــاخ« اقتصاددان 
صهیونیســت در گفــت وگو با شــبکه 1۲ 
تلویزیون رژیم صهیونیستی گفت که حمله 
به نوار غزه، تاکنون بیــش از ۲۵0 میلیارد 
شــیکل )۶۷.3 میلیارد دلار( برای تل آویو 

هزینه داشته است.
وی افزود: ارتش نیز خواســتار افزایش ۲0 

میلیارد شیکلی بودجه خود شده است.
امیناخ کــه رئیــس اجرایی ســابق بانک 
»لئومی« رژیم صهیونیســتی است، اضافه 
کرد: اسرائیل با کمبود بودجه شدیدی روبه 
رو است، شمار زیادی از ســاکنان شهرک 
های شــمالی در مرز لبنــان و همجوار نوار 
غزه آواره شــده اند و جنگ شــمار زیادی 
زخمی برجای گذاشته است.این کارشناس 
اقتصادی با بیان اینکه بســیاری از نیازهای 
اقتصــادی در آمــار هزینــه هــای جنگ 
محاســبه نمی شــود، ادامه داد که هزینه 
و خســارت های جنگ بســیار بیشــتر از 

آمارهای اعلامی است.
در همیــن حــال، رئیــس ســابق بانک 
»اســرائیل« نیز گفت: مهمتریــن و فوری 
ترین اقدام لازم، یافتن راه حل برای کسری 

بودجه است.
»یعقوب فرنکل« اضافه کرد: ســال ۲0۲3 
بدون کســری بودجه آغاز شــده بــود، اما 
ناگهــان اوضاع دگرگون شــد و کســری 

بودجه در پایــان ماه ژوئیــه ۲0۲4)اوایل 
مرداد1403( به 8.1 درصــد یعنی حدود 
1۵۵ میلیــارد شــیکل رســید.وی افزود: 
اسرائیل اعتبار خود را برای سرمایه گذاران 
از دست داده است، اعتبار از طریق سخنرانی 

به دست نمی آید و باید در عمل ثابت شود.
رئیــس اجرایی و عضو موســس شــرکت 
فناوری نرم افزار رژیم صهیونیســتی )چک 
پوینــت( نیز گفت: نشــانه هــای کاهش 
ســرمایه گذاری خارجی به صورت واضح و 
آشکار مشاهده می شود، ســرمایه گذاران 

خارجی از بی ثباتی می ترسند.
»گیل شِوِد« افزود: اگر من هم یک سرمایه 
گــذار آمریکایی بــودم، یک کشــور آرام و 
باثبــات را برای ســرمایه گــذاری انتخاب 
مــی کردم.رئیــس اجرایی ســابق بانک 
»دیسکونت«رژیم صهیونیستی نیز گفت: 
اگر با بحران بــی اعتمادی و بــی اعتباری 
اقتصادی مقابله نشــود، باید منتظر بحران 
خطرناکتــری باشــیم که ایــن یک خطر 
واقعی است.»اوری لوِین« اضافه کرد: ابتدا 
بایــد اعتبارمان را بازیابیم و برای ســرمایه 
گذران اعتمادســازی کنیم. ما اعتبارمان را 
از دســت داده ایم و این در تفاوت قیمت ها، 
در محافل بین المللی و مراکز رتبه بندی به 

وضوح مشاهده می شود.
 از زمــان آغاز جنــگ در نوار غــزه هریک 
از گروه هــای محــور مقاومــت در منطقه 
به شــکلی از رزمندگان و ملت فلســطین 
حمایت کرده و در این میان نقش نیروهای 
مســلح یمن با مختــل کردن صــادرات و 
واردات رژیــم صهیونیســتی و حــزب الله 
با درگیــر کردن بخــش قابــل توجهی از 

نیروهــای ارتش ایــن رژیم برجســته تر 
بــوده اســت.»گیدئون گیلبــرت« رئیس 
بندر اشغالی ام الرشــراش )ایلات( پیش از 
این اذعان کــرده بود که ایــن بندر در حال 
ورشکستگی است و فقط یک کشتی در ماه 

های اخیر به ایلات وارد شده است.
بــا  یمنی هــا  گفــت:  همچنیــن  وی 
عملیات هایــی که انجام دادنــد، راه ورود و 

دسترسی به ایلات را بسته اند.
در همین حال، رســانه های صهیونیستی 
به نقل از »شائول اشــنایدر« رئیس هیئت 
مدیره بندر اشغالی »اشدود« اعلام کردند: 
اگر جبهه ای در شــمال باز و جنگ تشدید 
شود، همه بنادر اسرائیل به جز بندر اشدود، 

از کار خواهد افتاد.
گیلبرت پیشــتر نیــز در گــزارش هفت 
جولای )1۷ تیر( خود بــه کمیته اقتصادی 
کنســت)پارلمان( رژیــم صهیونیســتی، 
اعلام کرده بــود که بندر ایلات در هشــت 
ماه گذشــته، فعالیتی نداشــته و در نتیجه 

درآمدی نیز کسب نکرده است.
براســاس این گزارش، تبادل بــار در بندر 
ایلات بــه میزان 8۵ درصد کاهش داشــته 
که این موضوع باعث شــده تا مســئولان 
بندر برای تامین هزینه هــای نگهداری از 
تاسیسات، از کابینه درخواست کمک مالی 

کنند.
روزنامه عرب زبان »رای الیــوم« نیز اخیرا 
نوشت: عملیات پشتیبانی نیروهای مسلح 
یمن از گــروه هــای مقاومــت و محاصره 
دریایی رژیم صهیونیستی به شدت تل آویو 

را تحت فشار قرار داده است.
بر اســاس این گزارش، عملیــات نیروهای 

مسلح یمن به افزایش قیمت محصولات به 
ویژه مایحتاج اساسی غذایی این رژیم منجر 
شده است.رسانه صهیونیســتی »معاریو« 
نیز اخیرا فاش کرد که از آغــاز جنگ رژیم 
صهیونیســتی علیه غزه، 4۶ هزار شــرکت 
صهیونیســتی درپی پیامدهــای جنگ و 
انزوای بین المللی رژیم اشغالگر به تعطیلی 
کشــیده شــده اند.این روزنامه همچنین 
نوشــت: انتظار می رود تا پایان سال جاری 
میــلادی، تعداد شــرکت های اســرائیلی 
تعطیل  شــده به ۶0 هزار شــرکت برسد.
موسســه بین المللی اعتبارسنجی »فیچ« 
نیز پیشتر اعلام کرد که به خاطر جنگ علیه 
غزه و تهدیــدات ژئوپولیتیک علیه تل آویو، 
چشــم انداز رشــد اقتصادی رژیم اشغالگر 
مثبت نیست.تحلیلگران موسسه فیچ پیش 
بینی کردند جنگ علیه غزه تا ســال ۲0۲۵ 
ادامه یابد و درباره خطر گســترش جنگ به 

دیگر مناطق هشدار دادند.

این موسســه بیــن المللی اعتبارســنجی 
پیش بینی کــرد که کســری بودجه رژیم 
صهیونیســتی از 4.1 درصد در سال ۲0۲3 
میلادی به ۷.8 درصــد در ۲0۲4 میلادی 
برسد.موسســه اعتبارســنجی فیچ اعلام 
کرد که در میان مدت، بدهی های تل آویو، 
کماکان به میزان بیــش از ۷0 درصد تولید 

ناخالص داخلی آن خواهد بود.
آمار این موسسه در حالی اعلام شد که رژیم 
صهیونیستی نیز هفته گذشــته اعلام کرد 
که کسری بودجه 1۲ ماه گذشته آن از ۷.۷ 
درصد در ماه ژوئن)خرداد( به 8.1 درصد در 

ماه ژوئیه )تیر( رسیده است.
براســاس این گزارش، کانال 1۲ تلویزیون 
رژیم صهیونیســتی اعلام کــرد که جایگاه 
شــهر تل آویو در میان شــهرهای ثروتمند 
جهان نیز 1۷ پله ســقوط کرده و در جایگاه 
چهل و هفتمین شــهر جهان از نظر ثروت، 

قرار گرفته است.

صهیونیست های ساکن شمال سرزمین های  خریدار 
اشــغالی اعلام کردند که از وضعیت حاکم بر این منطقه 
و ترس و نگرانی از حمله زمینی حزب الله خســته شــده 
و به ســتوه آمده اند.به نقل از »فلسطین الیوم«، ساکنان 
باقیمانده در شــهرک های نزدیک مرزهای لبنان اعلام 
کردند که از نبود امنیت، بلاتکلیفی و بی توجهی مقامات 

صهیونیست سرخورده شده و به ستوه آمده اند.
آنها گفتند: از اینکه در مقابل حــزب الله مانند اردک در 

میدان تیر هستیم، خسته شده ایم.
در همین حال، پایگاه خبری صهیونیســتی »واللا« در 
گزارشی به نقل از افســران ارتش رژیم اشغالگر در شمال 
سرزمین های اشــغالی، نوشــت: تهدید حمله زمینی 

حزب الله به مرزهای شمالی اســرائیل با لبنان از همیشه 
جدی تر است.

این رسانه صهیونیستی با اشــاره به توانایی بالای رزمی 
نیروهای ویژه حزب الله، افزود: نیروهــای یگان رضوان 
حزب الله ممکن اســت به یک پایگاه نظامی یا شــهرک 

نفوذ کنند.

پایگاه خبری واللا با اشاره به اینکه نیروهای یگان رضوان 
برای نفوذ به خاک ســرزمین های اشغالی، آموزش دیده 
اند، ادامه داد کــه باید برای حملــه نیروهای ویژه حزب 
الله و زیرآتش گرفتن مناطق شــمالی و تلاش آنها برای 
برافراشــتن پرچم لبنان در شــهرک هــا و پایگاه های 

نظامی آماده  باشیم.

وابط دوستانه با ایران ابراز تمایل ترامپ برای برقراری ر

خریدار  سرپرســت وزارت خارجه گفت: 
اشــتراکات فرهنگی و تمدنی پشتوانه مهم 

پیشبرد روابط ایران و هند است.
 علی باقری در مراســم هفتــاد وهفتمین 
سالگرد اســتقلال هند گفت: با خرسندی، 
صمیمانه ترین تبریکات خود را به مناسبت 
هفتاد و هشــتمین ســالروز انقلاب کشور 
دوست هند را به دولت، ملت و همچنین به 
جناب آقای سفیر و دیپلمات های سفارت و 

خانواده های آنان تبریک می گویم.
وی ادامــه داد: بی تردید مفهوم اســتقلال 
با ارزش ترین واژه در قاموس هر کشــوری 
اســت و در این بین اســتقلال برای مردم 
عزیز هنــد که آن را با ســال ها مشــقت و 
مبارزه تحت رهبری شــخصیت های الهام 
بخشــی چون گاندی، نهــرو، ابولکلام آزاد 
به دســت آورده اند، از اهمیت و بار معنایی 

گسترده تری برخوردار است.
باقــری تصریــح کــرد: اســتقلال واژه پر 
مفهومی اســت که در تمــام ملت ها ارزش 
والایی دارد و نژاد و رنگ و دیــن و جغرافیا 
نمی شناســد و همه ملت ها به داشــتن آن 
افتخار و مباهات می کنند و برای داشــتن 
آن حاضر بــه بالاتریــن فداکاری ها و جان 
نثاری و گذشــت از جان خود هستند. باید 
شــاهد مردم و ملــت خوب هند کــه برای 
رهایی ســرزمین خود از قید سلطه اشغال 
گران مبارزه می کنند باشــیم و از مبارزات 

استقلال طلبانه آنها حمایت کنیم.
سرپرســت وزارت امور خارجــه ادامه داد: 
اگر امروز تمــام مردم آزادی خــواه دنیا به 
مبارزات اســتقلال طلبانه مردم فلسطین 

احترام می گذارند و نسل کشی جنایت علیه 
بشریت جنایت جنگی و کودک کشی رژیم 
صهیونیستی را محکوم می کنند، ریشه در 
همین وجه مشترک انسان دوستی و آزادی 
خواهانه انســان ها دارند که از اســتقلال و 
آزادی همه ملت ها در سراســر دنیا حمایت 
می کنند.باقری افزود: تجاوز ترور اسماعیل 
هنیه رئیس دفتر سیاسی حماس در تهران 
که مهمان رســمی جمهوری اسلامی ایران 
برای شــرکت در آئین ادای سوگند رئیس 
جمهور جدیــد ایران بود، بطــور قطع یک 
جنایت نابخشودنی است که علاوه بر نقض 

حاکمیــت ملــی، امنیت ملــی و تمامیت 
سرزمینی جمهوری اســلامی ایران، ناقض 
ثبات و امنیت منطقه اســت که باید توسط 
همه دولت های جهان به شدت محکوم شود 
و تدابیر بازدارنده در قبال این رژیم جنایت 
کار و کودک کش اتخاذ گردد و در عین حال 
حق ذاتی و مشــروع ایــران در انجام اقدام 
متقابل محفوظ بوده و ایران در اســتفاده از 

این حق تردیدی ندارد.
وی گفت: بســیار خوشــحالیم کــه دولت 
هند دوراندیشی اســتقلال و خودمختاری 
راهبردی را به عنــوان راهبــرد ملی خود 

انتخاب نموده اســت. جمهوری اســلامی 
ایران از یک هند قدرتمند در عرصه جهانی 
که به نفی یک جانبه گرایــی و تقویت چند 
جانبــه گرایــی در جهان کمــک می کند 
حمایــت می نمایــد و اعتقاد راســخ دارد 
که رشد و توســعه اقتصادی هند و تقویت 
جایگاه این کشور در جهان، موجب تقویت 

صلح و توسعه در منطقه نیز خواهد شد.
سرپرســت وزارت امور خارجــه ادامه داد: 
مهمانــان گرامــی اشــتراکات فرهنگی و 
تمدنی همواره پشتوانه ای مهم و اعتمادساز 
برای پیشبرد روابط همه جانبه ایران و هند 

اســت. این اشــتراکات و فرهنگ غنی دو 
ملت ناشــی از اهتمام و تلاش های بی دریغ 
چندین نســل از نخبگان و بــزرگان ایران 
و هند بــوده و بر همین اســاس دولتمردان 
کنونی برای حفظ و تقویت این اشــتراکات 

مسئولیتی تاریخی بر عهده دارند.
باقری افــزود: بــر همین مبنــا جمهوری 
اســلامی ایران بر جایــگاه مهــم هند در 
سیاســت خارجی خــود تاکید داشــته و 
بــر آمادگی خود بــرای گام برداشــتن در 
مســیر تقویت روابــط بر اســاس احترام و 
منافع متقابــل تاکید دارد. در این راســتا 
حمایت هــای مقامــات عالی دو کشــور از 
توســعه روابط میان ایران و هند بر کســی 
پوشیده نیست و یکی از مصادیق آن انعقاد 
قرارداد بندر چابهار است که در اردیبهشت 

ماه سال جاری به امضا رسید.
وی گفت: سیاست همســایگی جمهوری 
اســلامی ایران یــک دکتریــن ایجابی و 
فراگیر اســت که تامین کننده منافع همه 
کشــورهای منطقه اســت. اعتماد متقابل 
سیاســی، در هم تنیدگــی همکاری های 
اقتصــادی تلاش مشــترک بــرای ثبات و 
امنیت منطقــه ای، و عــزم همگانی برای 
جلوگیری بیگانگان در امــور منطقه ارکان 
سیاســت همسایگی هســتند که پایداری 
ثبــات در منطقــه و تــداوم توســعه در 

کشورهای منطقه را تضمین می کند.
مراسم هفتاد وهفتمین ســالگرد استقلال 
هند بــه میزبانی »رود را گاوراو شرســت« 
سفیر هند در جمهوری اســلامی ایران در 

هتل اسپیناس پلاس تهران برگزار شد.

صهیونیست های ساکن شمال فلسطین اشغالی: خسته و بلاتکلیف هستیم
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مدال آوران المپیک صاحب زمین می شوند
 وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد: به قهرمانان و مدال آوران المپیک یک 

قطعه زمین اهدا می شود.
 مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرســازی روز جمعه در صفحه شخصی 
خود در فضــای مجازی نوشــت: به قهرمانــان و مــدال آوران عزیز و 

پرافتخار المپیک و پارالمپیک پاریس یک قطعه زمین تقدیم می شود.
کاروان ورزشی جمهوری اسلامی ایران در رقابت های المپیک ۲0۲4 
پاریس توانست با کسب 3 مدال طلا، ۶ نقره و 3 برنز در جدول مدالی در 

رده بیست و یکم جهان قرار گیرد.
ایران در المپیک ۲0۲4 پاریس 40 نماینده داشــت و نمایندگان ایران 

در دو رشته  کشتی و تکواندو صاحب 1۲ مدال شدند.
 

 کاهش قیمت طلا و سکه باوجود افزایش
 قیمت جهانی

به گفته رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران، علیرغم افزایش ۲4 دلاری 
قیمت طلا در بازارهای جهانی، تحت تاثیر کاهــش نرخ ارز در داخل و 
همچنین افزایش سطح فروشنده سکه و طلا در بازار برای مشارکت در 
طرح فروش محصولات ایران خودرو، ســکه و طلا در بازارهای داخلی 

کاهشی شد.
نادر بذرافشان در رابطه با وضعیت یک هفته اخیر بازار سکه و طلا اظهار 
کرد: در هفته ای که گذشت، نوســانات در بازارهای جهانی بیشتر  سیر 
صعودی داشــت؛ هرچند در مقاطعی کاهش های جزئی هم داشت اما 
در مجموع در طول این هفته ، ۲4 دلار افزایش را نسبت به ابتدای هفته 
تجربه کرده و در حــال حاضر آخرین قیمــت ۲4۵۲ دلار را ثبت کرده 

است.
رئیس اتحادیه طلا و جواهــر تهران ادامــه داد: در بازارهای داخلی اما 
کاهش نرخ ارز و همچنین افزایش تعداد معاملات در ســطح بازار برای 
فروش سکه و طلا جهت مشارکت در طرح فروش خودرو اخیر طی یک 
هفته اخیر، ســبب شــد علیرغم افزایش ۲4 دلاری بهای جهانی طلا، 

قیمت سکه و طلا کاهش چشمگیری داشته باشد.

سکه 1.1 میلیون تومان ارزان شد
وی در رابطه با آخریــن قیمت انواع قطعات ســکه و مصنوعات طلا در 
بازار و میزان کاهش قیمت ها نســبت به ابتدای هفته، گفت: هر قطعه 
ســکه تمام طرح جدید با یک میلیون و 1۵0 هزار تومان کاهش قیمت 
نســبت به قیمت آن در ابتدای هفته، در آخرین معاملات روز گذشته 
)پنجشنبه( به 41 میلیون و 300 هزار تومان رســید. سکه تمام طرح 
قدیم نیز با یک میلیون و ۲00 هزار تومان کاهــش هفتگی در آخرین 
معاملات هفته،3۷ میلیون و 100 هزار تومان تعیین قیمت شــد. نیم 
سکه و ربع سکه هریک کاهش هفتگی متوسط 8۵0 هزار تومانی را در 
این هفته تجربه کرده و به ترتیب در پایان هفته، نیم ســکه ۲۲ میلیون 
و ۵۵0 هزار تومان و ربع ســکه 14 میلیون و ۵۵0 هــزار تومان قیمت 
داشــته اند. ســکه های یک گرمی بانک مرکزی نیز با 300 هزار تومان 
کاهش بها نسبت به ابتدای هفته در آخرین معاملات روز گذشته، شش 

میلیون و ۹00 هزار تومان دادوستد شد.

این مقام صنفی ادامــه داد: قیمت طلا در بازارهــای داخلی برخلاف 
مســیر قیمت آن در بازارهای جهانی بود؛ بگونــه ای که هر گرم طلای 
18 عیار با 4۹ هزار تومان کاهش هفتگی نســبت به بهای آن در ابتدای 
هفته، ســه میلیون و 4۷0 هزار تومان به ازای هر گرم، مبنای معاملات 

طلا قرار گرفت.
بذرافشان در رابطه با آخرین وضعیت حباب ســکه نیز گفت: هر قطعه 
سکه در حال حاضر هفت میلیون و 400  هزار تومان دارای حباب است 
که به نســبت میزان آن در ابتدای هفته ۶۵0 هزار تومان کوچکتر شده 

است.  
رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران در پایان مجدد در تشریح این کاهش 
قیمت انواع قطعات ســکه و طلا تصریح کرد: علاوه بر کاهش نرخ ارز در 
داخل، افزایش فروش سکه و طلا در بازار جهت ثبت نام  در طرح جاری 
گروه صنعتی ایران خودرو، منجر به این شد که فروشنده در بازار بیشتر 
شــود و همین امر سبب شــده که کاهش قیمت ســکه و طلا را شاهد 
باشــیم؛ این درحالیســت که همچنان بازار برای خرید در رکود به سر 

می برد و ماه صفر نیز بر این وضعیت رکود را تشدید کرده است.

 افزایش ۸ درصدی تامین مواد اولیه
 واحدهای تولیدی

معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: تامین مواد 
اولیه واحدهای تولیدی و صنعتی امسال، 8 درصد افزایش داشته است 

که متناسب با آن، تولید محصولات نهایی هم افزایش خواهد داشت.
محمد مهدی بــرادران معاون صنایع عمومــی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت گفت: با هماهنگی هایی که با صنایع پتروشیمی و شرکت های 
ذیربط انجام شده، مواد اولیه مورد نیاز واحدهای تولیدی و صنعتی در 
حوزه محصولات فولادی و شــیمیایی از طریق سامانه های بهین یاب و 

عرضه مواد، تخصیص داده شده است.
بــرادران گفت: 80 هــزار میلیارد تومان تســهیلات بانکــی از طریق 
شــرکت های پتروشــیمی در اختیار واحدهای تولیــدی برای خرید 
اعتباری قرار گرفت که رقم قابل توجهی است و از این طریق توانستیم 

تا حدودی مشکل تأمین مواد اولیه واحدهای تولیدی را برطرف کنیم.
برادران افــزود: همچنین بــرای تأمین نیروی انســانی تلاش کردیم 
تراکم بیشــتر واحدهای صنعتی را به ســمت شــهرک های صنعتی 
شهرستان های اطراف تهران ســوق دهیم؛ البته عمده واحدهایی که 
هم اکنون در تهران وجود دارد واحدهایی است که در سال های قبل به 
فعالیت رسیده، ضمن اینکه هزار واحد جدید به مجموعه 10 هزار واحد 

صنعتی استان اضافه شده است.
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجــارت گفت: برخی از 
واحدهای صنعتی نیز بــه دلیل محدودیت هایی که ســازمان محیط 
زیســت اعمال می کند نمی توانند مجوز صنعتی بگیرند که باید در این 

زمینه نظارت ها دقیق تر شود.
وی افزود: البته برخی از محدودیت ها قانونی است و ما هم از آن تبعیت 
می کنیم، اما بعضی از محدودیت ها مشکلی را حل نمی کند، زیرا برخی 
از آن واحدها هم اکنون فعالند و بــا مجوز صنفی- تولیدی، کار صنعتی 

انجام می دهند.
برادران گفت: ما به دنبال این هستیم که متولیان محیط زیست برخی 
از محدودیت ها را لغو کنند و یا ســهل بگیرند، زیرا برخی از واحدهای 
صنفی - تولیدی در زمــره واحدهای صنعتی پرجمعیت تر هســتند، 
اما هنوز به آمار واحدهای صنعتی نپیوســتند، شــاید تعداد واحدهای 

صنفی- تولیدی از لحاظ آماری به اندازه واحدهای صنعتی باشد.

بازار

مدیرعامل بورس تهران گفت: بــورس تهران با توجه 
به شرایط بازار چند طرح پیشــنهادی را، از جمله بیمه 
سهام، برای بررسی و اعلام نظر به هیات مدیره سازمان 
بورس ارائه کرد که با اســتقبال هم مواجه و چارچوب 
کلی این طرح نهایتا در شورای عالی بورس هم تصویب 

شد.
  محمود گودرزی، شب گذشته در جلسه انتشار اوراق 
اختیار فروش تبعی بیمه ســهام با بیــان اینکه مدتی 
پیش با توجه به شــرایط بازار، پیشــنهاداتی از سوی 
بورس تهران برای اعضای هیات مدیره سازمان بورس 
از جمله بیمه ســهام ارائه شــد که با استقبال اعضای 
هیئت مدیره ســازمان مواجه و نهایتا چارچوب کلی 
آن در شــورای عالی بورس نیز تصویب شــد، گفت: 
لیکن با توجه به شــرایط و تنگنای مالی که ناشــران 
درگیر آن هستند، ســازمان بورس به شورا پیشنهاد 

داد که در کنار انتشــار بیمه سهام از سوی 
سهامداران عمده 3۲ ناشــر بورس تهران، 
صندوق تثبیــت بــازار نیــز ۵0 درصد از 
پوشــش بیمه را بدون ارائه تضامین و وثایق 

برعهده بگیرد.
گودرزی این موضوع را یــک اقدام جدید 
دانســت و گفت: برای تصمیــم گیری در 

مورد بیمه سهام ، جزئیات ســهامداری )حقیقی - 
حقوقی( تمام 3۲ ناشــری که 80 بازار بورس تهران 
را تشــکیل می دهند، مــورد تجزیــه و تحلیل قرار 

گرفت.
وی افزود: بــا این توصیــف، بیــش از ۹۵ درصد از 
ســهامداران حقیقی در کلیه شــرکت هایی که 3۲ 
ناشــر برتر دارند، دارای پرتفوی زیــر 100 میلیون 
تومان بــوده و ایــن نشــان می دهد که ناشــران و 

ســهامداران عمده شــرکت ها باید توجه 
ویژه به ســهامداران خرد و حقیقی داشته 
باشــند چرا که آنان پس اندازهای خود را 
وارد بازار کرده اند و در شــرایط حاضر دچار 

زیان شده اند.
مدیرعامــل بورس تهــران در ادامــه اظهار 
داشــت: این اقــدام یک قدم موثر از ســوی 
سهامداران عمده اســت چرا که می تواند ضمن نشان 
دادن اعتقاد به ارزندگی سهام خود، به سرمایه گذاری 
بلندمدت کمک کرده و ریســک ســرمایه گذاری را 

کاهش دهد.
وی هدف از انتشــار ایــن اوراق را ایجــاد اطمینان در 
سهامداران دانســت و عنوان کرد: کمیته انتشاری در 
بورس تهران تشکیل شده که اعضای آن را نمایندگانی 
از بــورس تهران، ســپرده گذاری مرکزی و ســازمان 

بورس تشــکیل می دهند و قرار اســت بر فرایند کار 
نظارت داشته باشند. 

یکــی از الزامات بیمه ســهام انجام تســویه به صورت 
نقدی به منظور مدیریت ریسک است.

گودرزی خاطرنشــان کرد: نهایتا مقرر شــد به منظور 
حمایــت اثربخــش از ســرمایه گذاران حقیقی، ۵۲ 
ناشــر برتر بورسی و فرابورس )3۲ ناشــر بورسی و ۲0 
ناشر فرابورســی( در قالب طرح پوشــش بیمه سهام 
ســهامداران حقیقی، ملــزم به انتشــار اوراق فروش 
تبعی به منظــور تضمین نرخ بازدهــی ارزش دارایی 

سهامداران خود شوند. 
همچنین به منظور کاهش ریســک ناشران، صندوق 
تثبیت بازار ســرمایه پس از تصویب موضوع در هیات 
امنای خود، ۵0درصد مبلغ پوشش بیمه را بدون ارائه 

تضامین و وثایق تامین خواهند کرد.

بورس

خریدار  یک اســتاد دانشــگاه ضمن 
تاکید بر رفع مشکل تحریم ها برای ایجاد 
امکان تنفس و برنامه ریزی در کشــور، 
گفت: اگر آقــای پزشــکیان قوی ترین 
کابینه را هم بــرای اقتصاد دولت انتخاب 
می کرد، قادر به حل مشــکل اقتصادی 
حداقل در ۶ ماه آینده نبــود؛ چراکه در 
طرف مقابــل مذاکرات هــم ابهام وجود 
دارد و تا مشخص نشدن نتیجه انتخابات 
آمریکا چنــدان برنامه ریــزی اقتصادی 

ممکن نیست.
مسعود پزشکیان هفته گذشــته در حالی 
از لیســت وزرای پیشــنهادی خــود بــه 
مجلس رونمایی کرد که انتشــار این لیست 
واکنش های متعددی را در رسانه ها و فضای 

مجازی برانگیخت.
برخی فعــالان و تحلیلگــران، از ترکیب 
لیســت راضی بودند و آن را متناســب با 
وعده های رییس جمهور تشخیص دادند، 
امــا برخی هم منتقد لیســت ارائه شــده 

بودند.
با این وجود، بــا ارائه این لیســت، اعضای 
کلیدی تیم اقتصادی دولت تقریبا مشخص 
شده اند. در این میان، برای برخی از سمت ها 
همچون ریاست کل بانک مرکزی و ریاست 
ســازمان بورس هنوز علامت سوال وجود 
دارد و مشخص نیســت چه کسانی سکان 
این نهادها را در دولــت چهاردهم بر عهده 

خواهند گرفت.

اقتصاد ایران با مشکلات تلنبار شده 
به پزشکیان تحویل داده می شود

در این میان، اما مهم ترین تاکید اقتصاددان، 
تشــکیل تیمی هماهنگ، آن هم در برهه 

پیچیده و ســخت اقتصادی کشــور است. 
در همین خصــوص مرتضی افقه، اســتاد 
دانشــگاه و اقتصاددان در گفتگو با خبرنگار 
خبرآنلاین در پاســخ به این ســوال که آیا 
بین وزرای پیشــنهادی اقتصــادی معرفی 
شــده، هماهنگی فکری برا پیشبرد اهداف 
وجود دارد؟ عنوان کرد: جــواب اولیه خیر 
هســت، انتخاب افــراد غیرهمســو با طرز 
فکرهای متفــاوت اقتصادی و سیاســی از 
سمت آقای پزشکیان می تواند دلایل قابل 
حدسی داشته باشد؛ از جمله گرفتن تایید 
مجلس یا اعمال محدودیت از ســمت سایر 

دستگاه ها.
این اقتصاددان تحلیــل کرد: من فکر 

می کنم ایشــان باید بتوانــد به عنوان 
یک مسوول هماهنگ کننده در دولت 
نقش داشته باشند و احتمال می دهم 
در طول کار با تغییراتی مواجه شــوند، 
به خصوص اینکه هنوز مشکل تحریم 
بعد از ۷ســال پا برجاست و مشکلات 
تلنبار شــده به ایشــان تحویل داده 

می شود.
این اســتاد دانشــگاه ضمن تاکید بر رفع 
مشکل تحریم ها برای ایجاد امکان تنفس 
و برنامه ریزی در کشــور اضافــه کرد: اگر 
آقای پزشــکیان قوی ترین کابینه را هم 
بــرای اقتصاد دولــت انتخــاب می کرد، 
قادر به حل مشــکل اقتصــادی حداقل 

در ۶ مــاه آینــده نبود؛ چراکــه در طرف 
مقابل مذاکرات هم ابهــام وجود دارد و تا 
مشخص نشــدن نتیجه انتخابات آمریکا 
چنــدان برنامه ریزی اقتصــادی ممکن 

نیست.
افقه بــه توقع خود از دولت اشــاره کرد 
و گفت: در شــرایطی که دولــت امکان 
حل مشــکلات اقتصادی در کوتاه مدت 
را ندارد حداقل بایــد وزرایی که انتخاب 
می شوند، فشــارهای سیاسی، اجتماعی 
و فرهنگــی و محدودیت هــای اینترنت 
را حل بکننــد تا قــدری از نارضایتی ها 
کم شــده و تحمل مــردم در تنگنا قرار 

نگیرد.

در تصمیمات، منافع ملی باید
 مدنظر باشد

پیش از این نیز حجت میرزایی، اقتصاددان 
در گفت وگو با خبرآنلایــن درباره ضرورت 
هماهنگی هــا در تیــم اقتصــادی دولت، 
گفت: این که بشــود به یک توافقی براساس 
مصالح ملی یا براســاس معیارهای خروجی 
کل نظام اقتصادی دســت پیدا کرد، حرف 
کامــلا درســتی اســت، ولی این کــه فکر 
کنیم وزارتخانه ها باید تصمیمات شــان یا 
دیدگاه هــا و موضع گیری هایشــان کاملا 
همسو باشــد، من موافق نیســتم. مهم این 
است که این اختلافات قابل حل باشد و این 
قابل حل بودن به دو چیــز برمی گردد؛ یکی 
فهم مشــترک و دوم، منافع و مصالح ملی.
وی متذکر شــد: شاید بشــود ویژگی های 
شــخصیتی را هم به این ها اضافه کرد؛ مثل 

انعطاف پذیری.
 طبیعی اســت کــه بیــن وزارت اقتصاد و 
ســازمان برنامــه و بودجه ممکن اســت در 
جاهایی اختلافاتی وجود داشــته باشد و این 
هم طبیعی اســت. من فکــر می کنم گاهی 
اوقــات وزارت صمــت و وزارت راه و کارکرد 
آن ها خیلــی اقتصادی تر از دســتگاه های 
اقتصادی اســت.میرزایی تاکید کرد: این که 
این ۶ دستگاه بتوانند تصمیمات کم و بیش 
هماهنگ بگیرند و در این تصمیمات، منافع 
ملی و نه معیارهای خاص ســازمانی مدنظر 
باشــد، یک بخشــی از آن، به فهم مشترک 
نســبت به مســایل و گفت وگوی بین آن ها 
برمی گــردد و یــک بخــش مهمــی هم به 
ویژگی های شخصیتی شــان برمی گردد که 
همان طور که گفتــم، انعطاف پذیری در بین 

این ها خیلی مهم و تعیین کننده است.

تدبیرهای کوتاه مدت در دستور کار سازمان بورس

بازارتشنهسیماناست

توقف ۷۰درصد کوره های صنعت سیمان با اعمال محدودیت برق
باران شــاکری   دبیر انجمن کارفرمایی 
صنعت ســیمان گفــت: صنعت ســیمان 
امسال نســبت به سال گذشــته با کاهش 
تولید روبرو بوده و در حال حاضر ۷0درصد 
کوره های صنعت ســیمان متوقف شــده 

است.
 در روز های اخیر نوســانات قیمت سیمان، 
نگرانی های بسیاری را میان تولیدکنندگان 

و مصرف کنندگان ایجاد کرده است.
علی اکبــر الوندیان، دبیــر انجمن صنفی 
کارفرمایــی صنعت ســیمان گفت: قیمت 
سیمان در دو بخش، یکی کف بازار و دیگری 
قیمت فــروش واحد های تولیــدی مطرح 
اســت، اما آنچه اکنون مطرح شده، موضوع 
سیمان در کف بازار است که به دست مردم 
رســیده و قیمت های متفاوتی در رسانه ها 

قید می شود.
دبیر انجمــن کارفرمایی صنعت ســیمان 
اضافه کرد: با توجه به اینکه فصل اوج مصرف 
سیمان در کشور تابســتان می باشد و بازار 
تشنه سیمان است، افزایش قیمت سیمان 
دور از انتظار نبود، امــا این موضوع با بازتاب 
گسترده رســانه ها همراه شد و باعث انتظار 
تورمی و هیجان بازار شــد؛ تابســتان سال 
گذشته فضای بســیار آرام و بدون تنشی را 
تجربه کردیم که حتی بــه میزان ۶ میلیون 
تن افزایش مصرف در داخل کشور داشتیم 
و ســیمان بدون هیچ دغدغــه ای در میان 

مردم توزیع شد.
وی افزود: بــا وجود تلاش ها بــرای کنترل 
بازار و جلوگیــری از افزایش بی رویه قیمت 
در کف بازار، امــا تقاضای بالای ســیمان 
و محدودیت هــای تولید به دلیــل اعمال 
محدودیت شدید برق به واحد های تولیدی 
سیمان، باعث شــده قیمت ها در کف بازار 

روند صعودی داشته باشند.
الوندیان با بیــان اینکه ناتــرازی در تامین 
انرژی صنعــت باعــث ناتــرازی در تولید 
می شــود، افزود: محدودیت انــرژی که بر 

صنعت ســیمان حاکم بوده و امسال بسیار 
شدیدتر شده، باعث اختلال در روند تولید و 

کمبود سیمان در بازار شده است.
وی با اشاره به محدودیت های شدید انرژی 
نسبت به سال پیش، بیان کرد: در مقایسه با 
سال گذشته حدود ۵0 درصد برق دریافت 
کردیم که تولید را تحت الشــعاع قرار داد و 
واحد های تولیدی قادر نیســتند تقاضای 

بازار را پاسخ دهند.
دبیر انجمــن کارفرمایی صنعت ســیمان 
تصریح کرد: هفته گذشــته بــا وزارت نیرو 
در خصوص قطعی برق کارخانه های تولید 
ســیمان بازار تهران و ســایر مناطق کشور 
مذاکــره و توافقاتــی صورت گرفــت و بنا 
شــد کاهش محدودیت داشــته باشیم؛ اما 
به دلیــل افزایش دمای هــوا و مصرف برق 
خانگی، وزارت نیرو نتوانســت به توافقات 

خود عمل کند.
الوندیان با بیان اینکــه قیمت های موجود 
در کف بازار تفاوت زیادی بــا  قیمت تولید 
کننده دارد، گفت: افزایش قیمت ســیمان 
در کف بــازار نفعی بــرای تولیدکنندگان 
ندارد و در این بین، مــردم و تولیدکننده با 
هم متضرر می شــوند؛ چرا کــه قیمت های 
موجود در بازار قیمت های ما نیست و عمده 
کالایی که در بورس کالا میفروشــیم، اکثر 
واحد هــای ما مخصوصا در شــرق و جنوب 
کشــور با قیمت های پایینی ســیمان را به 
فروش میرسانند و در مناطق پرتقاضا برخی 
از واحد های تولیــد افزایش قیمت را تجربه 
کردند کــه البته بســیار کمتــر از افزایش 

قیمت سیمان در کف بازار بوده است.
الوندیــان ادامه داد: برای ســاماندهی بازار 
باید مســیر اصلی که افزایش تولید است را 
طی کنیم که بحث سوداگری شکل نگیرد و 
سیمان با قیمت بالا به دست مصرف کننده 
نهایی نرسد، اما در سال جاری چنین چیزی 
اجرایی نشد و برق کارخانه جات سیمان نیز 
با محدودیت گســترده همراه بود که نتیجه 

این محدودیت در کف بازار خود را نشــان 
داد.

وی تصریح کرد: امســال نســبت به سال 
گذشــته با کاهش تولید روبــرو بودیم و در 
حال حاضــر ۷0 درصــد کوره های صنعت 

سیمان متوقف شده است.
الوندیان افزود: معمولا در این مواقع ذخایر 
کلینکر ســیمان داریــم، اما ایــن ذخایر 
پراکندگــی جغرافیایی دارد و بــا توجه به 
هزینه حمل بالا، این ذخایر در یک شــعاع 
تعیین شــده و حداکثر تــا ۲00 کیلومتر 
می توانند جابجا شوند  که توجیه اقتصادی 
ندارد این ذخایر به مناطق پرمصرف منتقل 

شوند.
دبیر انجمــن کارفرمایان صنعت ســیمان 
در خصوص قیمــت این محصــول یادآور 
شــد: قیمت ها در مناطق مختلف متفاوت 
است، در اکثر مناطق کشورعرضه بیشتر از 
تقاضاســت  و دراین مناطق قیمت سیمان 
به ازای هــر کیســه ۵0 کیلوگرمی کمتر از 
۷0 هزار تومان بــوده  و در مناطق پر مصرف 
با تقاضای زیــاد به دلیــل محدودیت برق 
عرضه متناســب با تقاضا نبوده و قیمت این 
محصول  تا 8۵ هزارتومان رســیده است که 
این قیمت  تولید کننــده در درب کارخانه 
است و قیمت نهایی مشــتری بالاتر از این 

رقم می باشد.
الوندیــان اظهار داشــت: قیمت ســیمان 
نسبت به ســایر کالا های ساختمانی  قیمت 
ناچیزی داشته وحدود دو درصد در ساخت 
وســاز و  نیم درصد در فروش مسکن نقش 
دارد. پایین نگه داشــتن دســتوری قیمت 
ســیمان برای واحد های تولیــدی به بهانه 
جلوگیری از افزایش قیمت مســکن باعث 
شد این صنعت آسیب جدی ببیند و مزیت 
اقتصادی برای ســرمایه گذاری را از دست 
بدهد. کارخانه جــات موجود نیــز قادر به 
نوســازی و ارتقای تکنولــوژی خط تولید 
نیســتند و این خطــری برای آینــده این 

صنعت است.
الوندیان با اشــاره به اینکه ســیمان تحت 
کنترل و نظارت ســختگیرانه دولت است، 
افزود: دولت به صورت دســتوری در قیمت 
سیمان دخالت می کند و قیمت واحد های 
تولیدی را پایین نگه می دارد و باعث شــده 
متناسب با افزایش هزینه های تولید قیمت 

سیمان رشد نکند.
وی بیان کرد: در کشــور های مبتنی بر بازار 
آزاد قیمت فــولاد ۷ برابر قیمت ســیمان 
است، اما به دلیل ســرکوب قیمت سیمان 
در ایران توسط دولت این نسبت به 30 برابر 
رسیده اســت؛ از طرفی واحد های تولیدی 
ســیمان به دلیل کمبود انــرژی و کاهش 

تولید، خسارات زیادی را متحمل شده اند.
الوندیان با اشاره به ابلاغیه جدید بورس کالا 
برای محاسبه قیمت اضافه کرد: در شرایط 
فعلی که محدودیت هــای تولید وجود دارد 
و تولید بســیار پایین تــر از ظرفیت واقعی 
کارخانه هــا اســت، امکان  رعایــت کردن 
کف عرضه تکلیفی در برخــی از واحد های 
تولیــدی وجــود نــدارد و تعدیــل کردن 
قیمــت در صورت عدم رعایــت کف عرضه 
در این شــرایط دخل و تصرف دستوری در 

قیمت اســت؛ این موضوع باعث می شــود 
کارخانجات تحت فشار و استرس دستکاری 
قیمت، کالایی را در بورس کالا عرضه کنند 
که وجود نــدارد و در آینده بــه دلیل عدم 
امکان تحویل به موقع سیمان معامله شده، 
سیل شکایت مشــتریان را به دنبال خواهد 

داشت.
الوندیان اضافــه کرد: ضروری اســت برق  
کارخانه های ســیمان را تامیــن کنیم که 
تولیدکنندگان و مصرف کنندگان سیمان 

تحت فشار قرار نگیرند.
الوندیان در پایان گفت: متاسفانه در جامعه 
کمبود هر محصول و نگرانی از کاهش تولید 
منجر به تنش قیمتی شــده و گا ها به خرید 
بیشــتر روی می آورند  و، چون تفاوت معنا 
داری بین قیمت واحد هــای تولیدی و کف 
بازار به وجود می آید، خریــداران به بورس 
کالا هجوم آوردند؛ با ایــن وضعیت، بورس 
نیز قواعــدی را تنظیم میکند که آســیب 
بیشتری به تولیدکنندگان وارد می شود که 
امیدواریم به جهت حمایت از مصرف کننده 
و تولید کننــده توجه بیشــتری به صنعت 
سیمان از لحاظ تامین پایدار انرژی صورت 

بگیرد.
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درگیری پلیس با اشرار مسلح و شهادت سرباز 
وظیفه در زاهدان

 مرکز اطلاع رسانی پلیس سیســتان و بلوچســتان اعلام کرد:  دیروز 
عوامل انتظامی پاســگاه قلعه بید زاهدان با اشرار مسلح درگیر شدند و 

در این درگیری یک نفر سرباز وظیفه به شهادت رسید.
 در اطلاعیه مرکز اطلاع رسانی پلیس سیستان و بلوچستان آمده است: 
در این درگیری که به اشــرار مســلح بزدل ضرباتی وارد شده بود تاب 

مقاومت نداشتند و از محل متواری و پلیس در تعقیب آنان است.
در این درگیری ســرباز وظیفه علی رئوفیان اهل نیشابور به درجه رفیع 

شهادت نائل آمد.

سردارحسینیخبرداد
 کاهش ۳۶ درصدی تصادفات جرحی و فوتی 

در سفرهای اربعینی
رییس پلیس راهــور فراجا از کاهش 3۶ درصــدی تصادفات جرحی و 
فوتی در ســفرهای اربعینی خبر داد. سردار سید تیمور حسینی رئیس 
پلیس راهور فراجا با اشــاره بــه آمار خروج زائرین اربعین حســینی از 
مرزهای زمینی اظهار کرد: از آغاز سفرهای اربعینی تاکنون حدود 31۶ 
هزار دستگاه وسیله نقلیه در مرزهای زمینی تردد کرده اند که نسبت به 

سال گذشته دو درصد افزایش داشته است.
وی افزود: مرز مهران همانند سال های گذشته بیشترین تردد را داشته 
و تاکنون  ۵۲ درصد )۵۶۲۵40 هزار نفر( از کل زائرین اربعین حسینی 

از طریق مرز زمینی مهران وارد خاک عراق شده اند.
سردار حسینی گفت: از آغاز سفرهای اربعینی تا کنون حدود 31۶3۷ 
دســتگاه خودرو وارد پارکینگ های شهر مهران شــده بود که 3۹38 

دستگاه خودرو خارج شده و مابقی نیز در پارکینگ ها هستند.
وی افزود: تاکنون تعداد 1130 دســتگاه خودرو که در اماکن غیرمجاز 
و مسیرها پارک شــده بود به پارکینگ های مهران منتقل شده است و 

مشخصات این خودروها برای مالکان نیز پیامک شده است.
رئیس پلیس راهور فراجا با اشــاره بــه آمار تصادفــات رانندگی بیان 
داشت: از آغاز سفرهای اربعینی تا صبح امروز، متأسفانه ۲ فقره تصادف 
فوتی و 10 فقــره نیز تصادف جرحی اتفاق افتاده کــه در مجموع ۲ نفر 
جان باخته و 1۹ نفر نیز مصدوم شــده اند که نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته 3۶ درصد کاهش داشته است.
سردار حســینی اضافه کرد: ســرعت غیر مجاز و خســتگی و خواب 

آلودگی بیشترین عامل تصادفات در ایام اربعین است.

بهروزآذرخبرداد
 تقویت ظرفیت های اعطای وام اشتغال زایی

پرست خانوار  به زنان سر
معاون رئیس جمهور در امــور زنان و خانواده گفــت: افزایش و تقویت 
توان صنــدوق ضمانت ســرمایه گذاری تعاون در جهت تســهیل وام 
اشــتغال به زنان سرپرســت خانوار در دولت چهاردهم ادامه داشته و 
پیگیری خواهد شــد. زهرا بهروز آذر معاون رئیس جمهور در امور زنان 
و خانواده در نشســتی اهم اقدامات و برنامه هــای دولت چهاردهم در 
موضوعاتی چون ســتاد ملی زن و خانواده، آئین نامه یکپارچه ســازی 
خدمات توان افزایی زنان سرپرســت خانوار، تسهیلات تشویقی ازدواج 
متولدین دهــه ۶0 و اقدامات صندوق ضمانت ســرمایه گذاری تعاون 

برای تسهیل وام اشتغال زنان سرپرست خانوار تشریح کرد.

وی در این نشست ضمن تشریح طرح صندوق ضمانت زنان سرپرست 
خانوار به بیان ویژگی های طرح از جمله توجه به موضوع زنان سرپرست 
خانوار در معرفی ضامن به بانک ها پرداختــه و وجود صندوق ضمانت 
برای این گروه از زنــان را از جمله مهمترین راهکارهایی دانســت که 
دریافت ضمانت نامه بانکی برای تســهیلات اشــتغال ایشان را تسهیل 
می کند.معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده همچنین ضمن 
تاکید بر فعالیت این صنــدوق برای افزایش امکان اشــتغال زایی زنان 
سرپرســت خانوار، عنوان کرد که دولت چهاردهــم تمام تلاش خود را 
برای بهره مندی زنان سرپرســت خانوار از این امکان در راســتای رفع 
مشکل ضامن و در راستای تأمین منابع مالی به منظور توسعه اشتغال و 

کارآفرینی به کار خواهد گرفت.
وی ادامه داد: طبق مصوبه ستاد ملی زن و خانواده، کلیه بانک های عامل 
که تسهیلات اشــتغال را به شــهروندان ارائه می دهند، مکلف هستند 
ضمانت نامه هایی را که توســط صندوق ضمانت زنان سرپرست خانوار 
صادر می شــود، پذیرفته و تسهیلات اشــتغال را به متقاضی پرداخت 

کنند.

 توقف در تقاطع ها و میدان ها چقدر
 جریمه دارد؟

بر اســاس مبلغ جدید جرائم راهنمایی و رانندگی، توقف و سدمعبر در 
تقاطع ها و میادین، 1۲0 هزار تومان جریمه دارد.

از ۲3 تیرماه و بر اســاس ابلاغ محمد مخبر، سرپرســت وقت ریاست 
جمهوری، مبالــغ جریمه های راهنمایــی و رانندگی که از ســال ۹۶ 
تاکنون تغییر نکرده بود، افزایش پیدا کرد و از این تاریخ به بعد تخلفات 
رانندگی بــا نرخ های جدید جریمه می شــود. اقدامی کــه هدف از آن 
کاهش تصادفات و خساراتی جانی ناشی از آن و نیز افزایش نظم ترافیک 
عنوان شده است.تخلف»توقف و سد معبر در سطح یا حریم تقاطع ها و 
میادین یا سطوح شطرنجی« در کلانشهرها، مراکز استان ها، جاده های 
بین شــهری و مناطق آزاد تجاری - صنعتی، سایر شــهرها و روستاها 
1۲0 هزار تومان جریمه در پی دارد.مبلــغ جریمه برای »هر نوع توقف 
که منجر به سد معبر و یا اختلال در عبور و مرور شود« که جزو تخلفات 
ساکن محسوب می شود در کلانشهرها، مراکز استان ها، جاده های بین 
شــهری و مناطق آزاد تجاری - صنعتی ۹0 هزار تومان تعیین شــده 
است. این تخلف در سایر شــهرها و روســتاها به ترتیب ۶0 و 30 هزار 

تومان جریمه در پی خواهد داشت. 

دیوار

خریدار  رئیس سازمان هواشناسی کشور 
گفت: مدت زیادی اســت که برخی پل ها، 
جاده ها و بســیاری از زیرساخت های کشور 
تاب آوری وضعیت موجــود ]اقلیم[ را ندارد 
چراکه اینهــا در زمان احــداث با دوره های 
بازگشتِ بارش مشخصی ســاخته شده اند 
اما اکنون شدت و دوره تکرار آن تغییر کرده 

است.
ســحر تاج بخش مســلمان در یک برنامه 
تلویزیونــی در ســخنانی اظهار داشــت: 
بنابراین وقتی مقدار بارش هــا از آن مقدار 
پیش بینی شــده در دوره های بازگشــت 
پروژه ها بیشــتر شــود، ســازه ها تخریب 

می شوند.
وی در ادامه با اشــاره بر عوامل مؤثر در بروز 
سیلاب، عنوان کرد: اساساً شاید عامل اصلی 
وقوع سیلاب بارندگی باشــد؛ اما اگر آب در 
مسیر تعبیه شــده حرکت کند و موانعی در 
مسیر آن نباشــد بهتر می توان آن را کنترل 
کرد؛ ولــی وقتی مســیر رودخانه بســته 
می شود، خسارات گسترده ای به بار می آید.

معــاون وزیــر راه و شهرســازی و رئیس 
ســازمان هواشناســی کشــور ادامه داد: 
متأسفانه در سیل ســال 13۹8 در شیراز، 
سیل امسال مشــهد و ســیل دو سال قبل 
امامــزاده داود؛ اگرچه شــدت بــارش در 
مدت زمان کوتاه، نســبتا زیاد بــود، اما اگر 
مســیر آب  باز بود، بخشــی از آن در مسیر 
خودش هدایت می شــد؛ اما این طور نشد و 
آب به داخل شهر و محل حضور مردم نفوذ 
کرد و متأسفانه تلفات و خسارات سنگینی 

هم برجای گذاشت.
تاج بخش مســلمان افزود: متأسفانه تغییر 
کاربری اراضی بسیاری در کشور وجود دارد 
که باید اصلاح و حریــم رودخانه ها رعایت 
شود. در سیل سال 13۹8  لرستان بسیاری 
از روســتا به دلیل ساخت وســاز در مسیر 

رودخانه تحت تأثیر سیل قرار گرفتند.
وی با بیان اینکــه دو عامل بســیار مهم به 
مدیریت بهتر بارش های سیلابی در کشور 
کمک می کند، افزود: راهکار نخست رعایت 
قوانین و مقررات در کاربری اراضی اســت 
تا راه آب برای جریان های ســیلابی برقرار 
باشــد. راهکار بعــدی افزایــش تاب آوری 
زیرســاخت های کشــور و لزوم رعایت و به 
روز رسانی پیوســت های اقلیمی در اجرای 

پروژه های کلان کشور است.
رئیس ســازمان هواشناسی کشــور اضافه 
کرد: نیازمند آن هســتیم کــه طرح های 
جامع کشور پیوست های اقلیم داشته باشد 
به نحوی که داده ها و اطلاعات این پیوست ها 
به تأیید ســازمان هواشناسی کشور برسد. 
قطعاً اکنون پیمانکاران در طرح های بزرگ 
در حال اجرای کشــور، مســائل اقلیمی را 

رعایت می کنند؛ ولی با توجــه به ضرورت 
بررســی دوره هــای بازگشــت پدیده ها 
به وســیله متولی رســمی داده و اطلاعات 
هواشناسی کشور، این موضوع باید با تأیید 

سازمان هواشناسی انجام شود.
وی در ادامه با بیان اینکه موضوع تغییر اقلیم 
اتفاقی اســت که در همه دنیا رخ داده است، 
گفت: کشور ما نیز بســیار آسیب پذیر است 
و همواره باید از نظــر مدیریت بحران های 
جوی و اقلیمــی آمادگی کامل در کشــور 
وجود داشته باشــد؛ چرا که هم سازه ها در 
کشور تقریباً فرسوده هستند و هم نیاز است 
تا مســائل فرهنگی این حوزه در بین مردم 

تقویت شود.
رئیس سازمان هواشناسی کشور در بخش 
دیگری عنوان کرد: ســازمان هواشناســی 
متولــی اجــرای برنامه ها و سیاســت های 
مربوط به تغییر اقلیم در کشــور نیست؛ اما 
باید در این حوزه یک وفاق ملی برقرار شود 
تا همه به نفع منافع ملی و سرزمینی کشور 
برنامه های خودشان را به خصوص در حوزه 
صنعت، کشــاورزی و آب به بهترین شکل 

مدیریت کنند.
وی افزود: مدیریت تغییر اقلیــم در برنامه 
هفتم توســعه یک الــزام قانونی اســت و 
باید این برنامه در کشــور اجرا شــود؛ چون 
مسئله تغییر اقلیم برای کشور یک موضوع 

بسیاری جدی است.
تاج بخــش مســلمان خاطرنشــان کرد: 
اکنون بسیاری از کشورهای دنیا من جمله 
گازهــای  تولیدکننــدگان  بزرگ تریــن 
گلخانه ای به ســمت راهکارهای سازگاری 
و کاهش انتشار گازهای گلخانه ای حرکت 
کردنــد و برنامه های بلندمدت خــود را به 

هیئت بین دولتی تغییر اقلیم IPCC اعلام 
کردند.

رئیس ســازمان هواشناسی کشــور با بیان 
اینکه متأســفانه پیامدهای بسیار زیادی از 
تغییر اقلیم در کشــور دیده می شود، ادامه 
داد: بر اساس  برنامه هفتم توسعه مسئولیت 
مدیریــت تغییر اقلیم با ســازمان حفاظت 
محیط زیست است؛ اما دستگاه هایی مانند 
وزارت راه و شهرسازی و سازمان هواشناسی 

کشور نیز همکاران این طرح هستند.
وی گفت: یکــی از اولویت های دولت جدید 
باید توجــه به مســئله محیط زیســت در 
موضوع تغییر اقلیم باشــد تا بتوان در سایر 

حوزه ها مدیریت بهینه داشت.
تاج بخش مســلمان افزود: اساساً در سطح 
کلان کشــور باید موضــوع تغییــر اقلیم 
توجه شــود؛ البته کارهایــی در حوزه های 
کارشناســی و کمی بالاتر در حــال انجام 
اســت؛ اما به نظر مــن یک دســتور مؤکد 

رئیس جمهور در این باره نیاز است.
رئیس سازمان هواشناســی کشور تصریح 
کرد: توجه به تغییر اقلیم باید در بخش های 
و  کشــاورزی، صنعــت، ســلامت  آب، 
محیط زیست صورت گیرد؛ زیرا این حوزه ها 
به شــدت تحت تأثیر پیامدهــای آن قرار 

دارند.

اجرای برنامه هفتم از مهمترین کارها 
برای حفظ سرمایه های کشور

وی تأکیــد کــرد: تولیــدات محصولات 
کشــاورزی، مصرف آب و انــرژی، آلودگی 
هوا و... بخش هایی اســت که اثــرات تغییر 
اقلیم به صورت مکــرر در این حوزه ها  دیده 
می شــود؛ بنابرایــن باید ایــن موضوع در 

برنامه های این دستگاه ها دیده شود.
تاج بخش مسلمان ادامه داد: اجرای برنامه 
هفتم یکی از اصلی ترین کارهایی اســت که 
به حفظ ســرمایه های سرزمینی مان کمک 
می کند و مانع تحمیل هزینه زیاد در تغییر 

اقلیم می شود.
رئیس ســازمان هواشناســی کشور عنوان 
کرد:   اگر این برنامه اجرایی نشود پیامدهای 
تغییر اقلیم در کشور تشــدید می شود. در 
واقع اگــر راهکارهای ســازگاری، کاهش 
انتشــار گازهــای گلخانــه ای و کاهــش 
پیامدهای تغییر اقلیــم را در پیش نگیریم، 
متأســفانه میــزان خســارت ها و تلفــات 

بیشتری در این حوزه خواهیم داشت.
وی ادامه داد: در صورت اجرایی نشــدن 
ملاحظات اقلیمی برنامه هفتم توســعه، 
هم در حوزه ســلامت و بهداشت و هم در 
حوزه های زیرساختی، کشاورزی، انرژی 
و آب نیز به مشــکلات جــدی برخواهیم 
خورد و هزینه های زیادی به کشــور وارد 

می شود.
تاج بخش مســلمان افزود: شــما می بینید 
در حوزه انــرژی به خاطر افزایــش دما چه 
مشــکلاتی هم در فصل گرم و هم در فصل 
ســرد ایجاد می شــود، پس ما حتماً باید به 
سمت اســتفاده از انرژی پاک حرکت کنیم 
تــا بتوانیم همگام با ســایر کشــور کاهش 
مصرف ســوخت های فســیلی را داشــته 
باشــیم و برنامه ملی مواجهه با تغییر اقلیم 
کشــور را ارائه دهیم تــا در مدیریت منابع 
آب، منابع زیســتی، تالاب ها و سایر منابع 
زیست محیطی کشــور که نقش اساسی در 
حفاظت از جان و مال مــردم دارند، موفق 

شویم.

تغییر اقلیم سبب افزایش رخدادهای 
سیل و خشکسالی می شود

رئیس ســازمان هواشناســی کشور گفت:  
وقتی دمای هوا افزایــش پیدا می کند برهم 
کنش بین جو و اقیانوس بــه هم می خورد؛ 
بنابرایــن اقلیــم مناطق مختلــف تغییر 
می کند که یکی از پیامدهــای آن افزایش 
رخداد پدیده های حدی نظیر ســیلاب ها، 
خشکســالی ها، طوفان ها اســت.  کاهش 
پیش بینی پذیــری رخدادهــای جَــوی، 
افزایش دامنه و شــدت موج های گرمایی و 
سرمایی و... از جمله پیامدهای دیگر تغییر 
اقلیم است.تاج بخش مســلمان اضافه کرد: 
راهکارهای زیادی در سطح بین المللی برای 
مدیریت این وضعیت پیشــنهاد شده است 
که شامل سازگاری و کاهش انتشار گازهای 
گلخانه ای است که کشورهای تولیدکننده 
ســوخت های فســیلی موافق این راهکار 
نیســتند و تــلاش می کنند روی مســئله 

سازگاری تمرکز کنند.
رئیس ســازمان هواشناسی کشــور ادامه 
داد: در حوزه ســازگاری یکی از موضوعات 
پیشــگیری اســت؛ در واقــع اطلاعات و 
هشــدارهایی که مراکز هواشناســی دنیا 
صــادر می کنند بــه مردم کمــک می کند 
تــا خــود و جوامعشــان را در برابــر این 
شــرایط حفاظت کنند.براســاس گزارش 
روابط عمومی ســازمان هواشناسی کشور، 
وی افزود: یک ســری راهکارهــا مربوط به 
برنامه ریزی های شــهری اســت تا اثرات 
تغییر اقلیم را کاهش دهــد به عنوان مثال 
برای کاهش حس گرما در فصل گرم ســال 
می توان از پشت بام های سبز، آسفالت های 
رنگی و... اســتفاده کرد.  قطعــاً اینها باید 
در برنامه ریزی هــای کشــور دیده شــود؛ 
چراکه اگر روند تولید گازهای گلخانه های 
کاهشی نشود ما افزایش دمای هوا را مانند 
آنچه امسال و سال گذشــته تجربه شد؛ به 
طور متوالی در ســال های مختلف خواهیم 
داشت.رئیس سازمان هواشناسی کشور در 
ادامه بخشــی از وظایف هیئت بین دولتی 
تغییــر اقلیم یــا IPCC را تشــریح کرد و 
گفت: هیئت بین دولتی تغییــر اقلیم با 1۲ 
هزار دانشــمند حوزه هوا و اقلیم مســئول 
ارزیابی های تغییر اقلیم و پیامدهای آن در 
دنیا است که به وســیله سه کارگروه بر روی 
مســائل »فیزیکی و تغییرات پارامترهای 
جوی«، »آســیب پذیری  و ســازگاری« و 
»کاهــش انتشــار«کار می کنــد و راهکار 
ارائه می دهند. ســازمان هواشناسی کشور 
نیز به عنوان مرجع ملــی این هیئت تمامی 
توصیه هــا و گزارش هــای آن را در اختیار 
سیاســت گذاران و مراجع ذی ربط کشــور 

قرار می دهد.

خریدار  شــهردار تهران گفت: آیین اربعین حسینی، 
رویدادی فراملی و نمودار آغاز یــک تمدن نوین جهانی 

که وقوع آن وعده ای الهی است.
علیرضا زاکانی شــهردار تهران، در نشســت مســولان 
ستاد اربعین حسینی با اشــاره به تلاش ستاد اربعین در 
برگزاری باشکوه این رویداد، گفت: آئین اربعین حسینی، 
رویدادی فراملی و نمودار آغاز یــک تمدن نوین جهانی 

که وقوع آن وعده ای الهی است.
وی با اشاره به اقدامات معاونت امور اجتماعی و فرهنگی 
برای آماده کــردن فضای شــهر برای اســتقبال از ایام 
اربعین افزود: برگــزاری رویدادهایی مانند »تکیه ملت« 
و تم پارک موضوعی »ســرزمین تمدن ها« بخشی از این 
اقدامات اســت؛ برای برپایی باشکوه اربعین مقدماتی در 
حال ایجاد شدن است که رویداد »محرم شهر« در میدان 
آزادی یکی از این مقدمات به شــمار می رود. این رویداد 
امسال برای دومین ســال پیاپی در حال برگزاری است. 
این اتفاق سبب شــده تا هویتی جدید به این میدان داده 

شود.
شــهردار تهران بــه حضور شــهید هنیــه در مجموعه 
ســرزمین تمدن ها در برج میلاد اشــاره کــرد و گفت: 
شهید هنیه با چشــمانی پرمعنا به ویرانه های شهر غزه 
که در ســرزمین تمدن ها طراحی شده بود، نگاه می کرد. 
این نگاه پرُمفهــوم حامل پیام هایی بود کــه به خوبی به 

مخاطب منتقل شد.
وی با تاکید بر اینکه محصول تمام رویکردهای اجتماعی 
و فرهنگی شــهرداری در اربعین به بار می نشیند، گفت: 
مســیری که آغاز شــده و جوهره فعالیت های مدیریت 
شــهری را دوام می دهــد، در اربعین به نقطــه اوج خود 
می رســد. از این رو اهمیت دارد در برگــزاری اربعین به 
موضوعات مختلفی توجه کرد. حــق نداریم جای مردم 
را در اربعیــن بگیریم. بلکه باید در کنــار آن ها و یاری گر 

گروه های خودجوش مردمی باشیم.
وی افزود: مأموریت و وظیفه اصلی شهرداری در اربعین 
حسینی، پرُ کردن خلأهایی اســت که مردم امکان ورود 
به آن هــا را ندارند. هر جا که بتوانیم مســیر را برای ورود 
شــهروندان هموار کنیم یا توانمندی برای نقش آفرینی 

شهروندان ایجاد کنیم، باید کار به مردم سپرده شود.
زاکانی گفــت: برخــی خدمات ارائــه شــده در قالب 
موکب هــای مردمــی وگروه هــای جهــادی در داخل 

ما با مردم  مرزهای کشور و برخی در عراق اســت. نسبت ِ
عراق، نســبت »مهمان« و »صاحب خانه« اســت. مردم 
عراق صاحب خانه و میزبان زُوار حسینی هستند. علاقه 
و محبتی که مردم عراق نسبت به زائران حسینی دارند، 
سبب شــگفتی و درس آموز است. شهروندان تهرانی هم 

قدردان این زحمات هستند.
وی افزود: در برگزاری برنامه هــا و خدماتی که در عراق 
ارائه می شــود، باید این نکته را در نظر گرفت که ما جای 
مردم عراق کار نمی کنیم و تنهــا کمک حال آن ها برای 
خدمت رســانی مناسب به شــهروندان تهرانی هستیم. 
باید به ایــن موضوع توجــه کنیــم و در برنامه ریزی ها 
و تصمیمات رعایت حال و خواســته مردم عراق در نظر 

گرفته شود.
شهردار تهران با اشاره به برخی فضاسازی های رسانه ای 
و اظهارنظرها علیه مدیریت شــهری به دلیل پشتیبانی 
و حمایت از برگزاری باشــکوه راهپیمایی اربعین، گفت: 
برخی دوســت ندارند اتحاد شــهروندان جهان اسلام را 
ببینند. بــرای همین مخالف خدمت رســانی داوطلبانه 
به شــهروندان حاضر در راهپیمایی اربعین هستند. آنها 
با شایعه سازی و جوســازی رســانه ای تلاش می کنند 

اقدامات انجام شده را زیر سوال ببرند.
زاکانی با اشاره به طعنه هایی که به شهرداری و کارکنانی 
که به صــورت داوطلبانه برای کمک بــه برگزاری آئین 
اربعین پای کار هســتند، گفــت: کار در ســتاد اربعین 
نیازمند مجاهــدت و تلاش مضاعف اســت. نباید کار در 
اربعین منجر به وقفه در امور شــهر و مردم شــود. از این 
رو، باید با روحیه جهادی کار شهر و شهروندان را با همت 

مضاعف دنبال کرد.
وی ادامــه داد: تکمیل کننــده خدمــت داوطلبانه به 
شهروندان حاضر در راهپیمایی اربعین، باید در شهر نیز 
به خوبی نمود پیدا کند و کیفیت خدمات در پایتخت در 

بالاترین سطح خود باشد.
شــهردار تهران با بیان اینکه قرارگاه کشــوری اربعین 
فعال اســت و شــهرداری تهران ذیل قــرارگاه وزارت 
کشــور فعالیت می کند، افزود: بایــد هماهنگی کاملی 
میان شــهرداری با قرارگاه وزارت کشــور در داخل و با 
سفارت ایران در عراق برقرار شود تا همه الزامات فعالیت 
قرارگاه ها و کمیته ها و ماموریت هایــی که به عهده آنان 

گذاشته شده است رعایت شود.

زاکانی در ادامه به اهمیت اســتفاده حداکثری از اجتماع 
میلیونی زوار حسینی در راه پیمایی اربعین تأکید کرد و 
افزود: حرکت ما در اربعین امسال در مسیر جلوگیری از 
استمرار جنایات در غزه و همبســتگی و همدلی ملت ها 
و شهروندان پایتخت های اســلامی است. باید این پیام با 
اســتفاده از فرصت حضور میلیونی زوار به جهان مخابره 

شود.
وی بــه برگزاری آئین جاماندگان اشــاره کــرد و گفت: 
تفاوتــی در ارائه خدمت بــه زوار و جامانــدگان اربعین 
وجود ندارد و هماهنگی میان دستگاه های مختلف برای 
برگزاری آئین جاماندگان ایجاد می شــود. همانگونه که 
به شهروندان در کربلا خدمت رســانی می کنیم، باید به 
آئین راهپیمایی جاماندگان در تهران نیز کمک کرد. در 
این راســتا، هماهنگی خوبی میان بخش های مختلف از 
جمله ســپاه برای برگزاری آئین جاماندگان انجام شده 

است تا خدمات خود را خصوصاً در منطقه ۲0 ارائه کنند.
شهردار تهران گفت: برگزاری آئین بدرقه زوار در میدان 
آزادی را اقدامی مهــم و حائز اهمیت دانســت و گفت: 
اجرای این برنامه نشان دهنده تحول نرم افزاری در شهر 

و شهروندان است.

حضور یک میلیون تهرانی در پیاده روی اربعین
محمدامین توکلی زاده رئیس ســتاد اربعین شهرداری 
تهران نیز در این نشســت بــا ارائه گزارشــی از اقدامات 
شهرداری در اربعین حسینی گفت: کارهای زیرساختی 
که از چندین ماه قبل شــروع شــده اند. ولی هم اکنون 
نیز تمامی قرارگاه ها شــکل گرفته اند و از هفته گذشته 
خدمات رسانی به شهروندان حاضر در راهپیمایی اربعین 
در حال انجام اســت. برای اطمینــان از کیفیت خدمات 
به صورت روزانه، نیز در اتاق وضعیت کلیه شــرایط رصد 
می شــود تا در صورت نیاز از مرکز تصمیمات لازم گرفته 

شود.
وی به طیف گســترده خدمات ارائه شــده به شهروندان 
اشاره و گفت: خدمات اربعین شــهرداری تهران، هم به 
جهت وسعت جغرافیایی و هم به جهت گستره خدمات، 
بی شــک یکی از بزرگترین عملیات شــهرداری تهران 

است.
معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری تهران گفت: 
در چارچوب این عملیات، کارکنان شــهرداری تهران به 

صورت داوطلبانــه در مناطق مختلف غــرب ایران مثل 
شلمچه و چذابه مستقر می شوند. هم چنین در آن سوی 
مرزها نیز خدمات رســانی در خاک کشــور همسایه هم 
جریان دارد کــه جغرافیای گســترده را در بر می گیرد؛ 
هم چنین، تنوع خدمات نیز بســیار قابل توجه است. چرا 
که علاوه بر خدمات شــهری رایج، خدمات بهداشــت و 
سلامت و هم چنین آتش نشــانی نیز تدارک دیده شده 

است.
رئیس ستاد اربعین شهرداری تهران در ارتباط با رویکرد 
شهرداری تهران در این ارتباط گفت: نگاه ما در خدمات 
اربعین همــان نگاه شــهردار تهران نســبت به موضوع 
مدیریت شهری است. آقای دکتر زاکانی نسبت به شهر، 
دیدگاه جامعی دارند و معتقدند شهر علاوه بر کالبد، روح 
دارد که در خدمات شــهری هر دو بعُد باید در نظر گرفته 
شــوند. به همین سبب ما نیز در مراســم اربعین در کنار 
خدماتی که ارائه می دهیم تلاش می کنیم ابعاد فرهنگی 

و روح اربعین را نیز در نظر بگیریم.
توکلی زاده بر لزوم ارتقای خدمات رســانی به شهروندان 
پایتخت همزمان با ایام اربعین اشاره کرد و گفت: در این 
روزها خدمت رسانی در تهران نیز بدون هیچ گونه کاستی 
جریان خواهد داشت. همه شــهرداران مناطق به نحوی 
برنامه ریزی می کنند که هیچ آســیبی بــه روال جاری 
خدمات شهری وارد نشــود. ما خود را موظف می دانیم 

ماموریت مان را به صورت تمام و کمال به انجام برسانیم.
معاون شهردار تهران در پایان گفت: پیش بینی می شود 
دســت کم یک میلیون نفر از اســتان تهران رهسپار این 
سفر معنوی شوند. خدمت رسانی به شهروندان حاضر در 

راهپیمایی اربعین، وظیفه مدیریت شهری است. 
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همزمانباآغازاکرانانجامشد
آغاز نمایش »قلب رقه« در مناطق بدون سینما

اکــران مردمی فیلم ســینمایی »قلب رقــه« بــه کارگردانی خیرالله 
تقیانی پور همزمان با سینماها در شهرهای بدون سینما نیز آغاز شد.

 فیلم ســینمایی »قلب رقــه« بــه نویســندگی و کارگردانی خیرالله 
تقیانی پور داســتان پاســدار مدافع حرمی به نام رضا است که در شهر 
رقه سوریه )پایتخت داعش( در جســتجوی یک اسیر ایرانی به نام حاج 
عباس است. حاج عباس اطلاعات بسیار ارزشمندی دارد و داعش قصد 
دارد وی را به رژیم صهیونیســتی تحویل دهد. رضا بــرای یافتن حاج 
عباس، مسئول رسانه ای داعش در رقه می شود و در این میان همسرش 

ریما را که فکر می کرده کشته شده در میان داعشی ها پیدا می کند.
این فیلم به نقش گران بهای سربازان حاج قاســم در مبارزه با داعش و 
تأمین امنیت ایران و محور مقاومت در دل آشــوب های سخت منطقه 

پرداخته است. شهر رقه به مدت 4 سال پایتخت داعش بوده است.
واحد اکران مردمی جشــنواره عمار این امکان را فراهــم کرده تا فیلم 
ســینمایی »قلب رقه« در شــهرها و مناطق بدون ســینما نیز امکان 
نمایش داشته باشد. جهت ثبت درخواست اکران این فیلم در مساجد، 
حسینیه ها، سالن های فرهنگی شهر، دانشــگاه ها، حوزه های علمیه و 
ekranmardomi.ir/movie/the-heart- به نشــانی اینترنتی …

of-aqqah مراجعه کنید.
فیلم »قلب رقه« بــه تهیه کنندگی ســعید پروینی، محصــول بنیاد 
ســینمایی فارابی و بنیاد رسانه ای بیان اســت و اولین بار در جشنواره 

فیلم فجر 140۲ به نمایش درآمد.

شــهرام حقیقت دوســت، شــادی مختاری، عبدالرضا نصاری، فرهاد 
قائمیان، هدایت هاشــمی، محمدرضا شــریفی نیا، مصطفی ساسانی، 

عامر علی و مهدی شیخ عیسی از بازیگران این فیلم سینمایی هستند.

اکران »زیر سایه بلوط« به یاد فتح الله طاهری
فیلم نیمه بلند »زیر ســایه بلوط« با حضور هنرمندان و سینماگران به 

نمایش در آمد.
 مراســم اکران خصوصی فیلم نیمه بلند »زیر ســایه بلوط« ســاخته 
حسین الهیاری با حضور جمعی از هنرمندان و اهالی سینما و رسانه در 

پردیس سینمایی چارسو برگزار شد.
پس از نمایش فیلم حسین الله یاری کارگردان »زیر سایه بلوط« ضمن 
قدردانی از حضار گفت: از تک تک عواملم که این فیلم خیلی ســخت را 
کار کردند، تشکر می کنم. تولید این فیلم در شرایط ایران و فیلم کوتاه 
برایم خیلی دشوار بود و متاسفانه برخی افراد از این کار حمایت نکردند 

ولی خیلی از دوستان هم حمایت کردند و این فیلم ساخته شد.
وی ادامه داد: از محمد خمیس آبادی بایت فیلمبرداری تشکر می کنم 
که از لحظه اول پای کار من بود. همچنین آرش صالحی که برای تولید 
این فیلم خیلی زحمت کشــید و مصطفی نصیری کــه جلوه های ویژه 
بسیار سخت و درخشان این فیلم را بر عهده داشت. از علیرضا سبزواری 
که در نوشــتن فیلمنامه خیلی به ما کمک کــرد، ممنونم. همچنین از 
علیرضا غلاملو سپاسگزارم که در شرایط سخت فیلم کنارم بود. ممکن 
است اینجا افرادی را از قلم بیاندازم بنابراین از تک تک بازیگران و عوامل 

فیلمم بسیار تشکر می کنم.
الهیاری تاکید کرد: امین شعرباف واقعا در این فیلم سختی کشید، کار 
بسیار دشواری بود، او سه دقیقه و نیم در برف یک پیرمرد 80 کیلویی را 

بر دوشش حمل کرد.

قاب

یک استاد دانشــگاه با بیان اینکه به موســیقی باید به 
عنوان یک کسب و کار نگاه شود، گفت: سبک موسیقی 
اصیل ایرانی و ساختار ملودی های آن در دنیا بی نظیر 
اســت اما در این روزها نه تنها حال صنعت موســیقی 
ایرانی چندان خوب نیست؛ بلکه این صنعت با دیدگاه 

کسب و کاری استاندارد در دنیا فاصله زیادی دارد.
محمدمهدی لطیفــی )عضو هیئت علمی دانشــگاه 
تهــران( دربــاره صنعت موســیقی در ایــران گفت: 
از دیدگاه فنــی، چیزی کــه در حال حاضــر در بازار 
موسیقی ایران، در بخش موسیقی پاپ دیده می شود، 
موســیقی های سرشار از ســازهای الکترونیکی بدون 
دانستن جایگاه سازها، اشــعار بی سر و ته و بعضاً دارای 
تم منفی و شکســت و اصــلاح صدای خواننــدگان با 
افکت های بسیار زیاد است که این موجب شده بسیاری 
از ترانه ها شبیه یکدیگر شــود و بعضاً نمی توان صدای 
خواننــدگان را از یکدیگر تمیــز داد؛ در صورتی که در 
گذشته هر خواننده سبک صدا، موسیقی، و حتی ترانه 

منحصر به فرد خودش را داشت.
عضو هیئت علمی دانشــگاه تهــران تاکید 
کــرد:  این مــوارد موجب کم رغبت شــدن 
مخاطبان به موســیقی ایرانی شده و اگر قرار 
باشد موسیقی کشــور با همین روند کنونی 
ادامه پیدا کند، امید بســیار کمی به توسعه 
موســیقی به عنوان یک کســب و کار وجود 

خواهد داشــت. این در حالی اســت که هنر موسیقی 
در دنیا به عنوان یک صنعت پربازده و بســیار درآمدزا 

شناخته می شود.
لطیفی گفــت:  در ســال ۲0۲4 حــدود 80 درصد از 
ســازمان های موفق دنیا از جمله سازمان های فعال در 
حوزه موسیقی، جایگاه شغلی مدیر تحلیل کسب و کار 
را داشته اند و پیش بینی می شود تا سال ۲0۲۵ تقریباً 
تمام ســازمان ها این جایگاه شــغلی را داشته باشند، 
چراکه در همین ســال بین 1۵ تا ۲0 درصد بهره وری 
سازمان ها وابســته به تحلیل صحیح کسب و کارشان 

خواهد بود. جایگاه شــغلی تحلیلگر کسب و 
کار نیز تبدیل به یکی از جایگاه های شــغلی 
پردرآمد در دنیا شــده که در ســال ۲0۲4 
متوسط درآمد این جایگاه شغلی 140 هزار 
دلار بوده و نسبت به سال ۲0۲3 حدود %1۷ 

رشد کرده است.
در حال حاضر آمار برگزاری کنســرت های 
موسیقی ایرانی، موسیقی نواحی، موسیقی کلاسیک 
و موسیقی های تلفیقی به شــدت کاهش یافته است. 
بسیاری از اهالی موســیقی که حوزه کارشان پاپیولار 
نیست، خانه نشــین شــده اند و دیگر امکان برگزاری 
کنســرت ندارند. از ســوی دیگر جوانانی کــه در این 
عرصه فعالیت می کنند، امکانــات و حمایت های لازم 
برای روی صحنه بــردن آثارشــان را ندارند. فراموش 
نکنیم که زنده بودن هنر و هنرمند وابســته به صحنه 
و ارتباط مســتقیم با مخاطب اســت. در این راســتا، 
می توان با حمایت عملی از موســیقی های ارزشمند و 

فاخر در ژانرهای مختلف موســیقی ایرانی، شناساندن 
استعدادهای موســیقی و ایجاد یک پایگاه دائمی برای 
هنرمندانی که هنرشان را در چارچوبِ موسیقیِ فاخر 
ارائه می کنند، گامی ارزشــمند بــرای پویایی و بقای 
موســیقی  ایرانی به عنوان یک کســب و کار برداشت 
و هنر موســیقی را به عنوان یک کســب و کار پربازده 

جایگاه یابی کرد.
اگر بخواهیم به موسیقی به عنوان یک کسب و کار نگاه 
کنیم، نه تنها باید تحلیلی دقیق از آن انجام دهیم، بلکه 
باید آن را با اقتضائات حرفــه ای و مدرن دنیا هماهنگ 
کنیم؛ از جمله اســتریم موســیقی در فروشگاه های 
دیجیتال، ارائــه خدمات حرفــه ای انواع اســتودیو 
موســیقی، برگزاری دوره های آمــوزش آزاد حرفه ای 
موســیقی در دانشــگاه های معتبر کشــور از جمله 
دانشگاه تهران، ارائه خدمات حرفه ای برای استریمرها 
و یوتیوبرها، عرضه آثار موســیقی در وبسایت های بین 

المللی واسطه نظیر Beatstars و ... .

موسیقی

 علیرضا کنگرلو  بیســت و دومین برنامه 
از سلسله جلســات نمایش فیلم تئاترهای 
شــاخص در ســینماتک خانه هنرمندان 
اختصاص به نمایــش فیلم تئاتر »نامه هایی 
به تب« بــه کارگردانی ســیامک احصایی 

اختصاص داشت.
 بیســت  و دومین برنامه از سلسله جلسات 
نمایش فیلم تئاترهای شــاخص با همکاری 
مشــترک انجمــن صنفــی منتقــدان، 
نویســندگان و پژوهشــگران خانه تئاتر و 
سینماتک خانه هنرمندان ایران، به نمایش 
فیلم تئاتــر »نامه هایی به تــب« )محصول 
13۹0( بــه کارگردانی ســیامک احصایی 
و نویســندگی محمد چرم شــیر اختصاص 
داشــت. پس از نمایــش این فیلــم تئاتر، 
نشســت نقد و بررســی آن با حضور عباس 
غفاری )میزبان(، سیدمحســن حسن زاده 
)منتقــد تئاتــر( و ســیامک احصایــی 

)کارگردان( برگزار شد.
عباس غفــاری در این نشســت گفت: این 
نمایش در زمان اجرای خود با واکنش های 
متفاوتی مواجه شــد. معتقدم که سیامک 
احصایی یکــی از بهتریــن طراحان صحنه 
بعد از انقلاب اســت. حتی در کارهایی که او 
کارگردانی کرده نیز، شعور طراحی صحنه 
در بخش های مختلف نمایش دیده می شود. 
یکی از کارهای مهم احصایی این اســت که 
پانته آ پناهی ها را به عنــوان بازیگر به تئاتر 
ما معرفی کرد. البته ایشان، پیش از این هم 
بازی می کرد اما بیشتر در زمینه دستیاری 

کارگردان فعال بود.
ســیامک احصایی در این نشســت گفت: 
البته من از پناهی هــا خواهش کردم که در 
کارهایم بــازی کند. درباره اینکه چه شــد 
کارگردانی تئاتر را شــروع کــردم نیز باید 
بگویم که بســیار ایــده تصویری داشــتم 
که نمی شــد آنها را به زور بــه کارگردان ها 
قبولاند. بنابرایــن علاقمند بودم که تصاویر 
ذهنی خود را روی صحنــه ببینیم و از این 
رو کارگردانی تئاتر را آغاز کردم. هیچوقت 
از متن به تصویر نرســیدم، بلکه از تصویر به 

متن رســیدم. برای این نمایــش نیز، ابتدا 
تصویری در ذهن داشــتم و بعد در صحبت 

با چرم شیر، متن این کار را انتخاب کردیم.
وی افزود: زمانی که متن محمد چرم شــیر 
را خواندم پی بردم که آیین نهفته ای در آن 
نهفته است. بیان زیبایی از شرایط اجتماعی 
ما نیــز در این متن وجود داشــت. بنابراین 
تصمیم گرفتم که تمام تصاویر و شرایط اجرا 
نیز بر مبنای یک آیین باشــد. ما در این اثر، 
نیمه انســان، نیمه خدایی را می بینیم که نه 
انســان، نه روزگار و نه تقدیر برای او کاری 
نمی کند تا اینکه می میرد. فکر کردم که باید 
برای مرگ او آیینی داشــته باشم و آن آیین 
تبدیل به تصاویر و اتفاق این نمایش شــد. 
با همه این تفاســیر، هیچ تغییری در متن 
آقای چرمشــیر انجام ندادم و فقط روی آن 

کار کارگردانی کردم.
در نهایت دربــاره این کار بایــد بگویم که 
حسم نسبت به آن این اســت که آن کاری 
که دوست داشتم را انجام دادم. در واقع اگر 
نقصی وجود دارد، طبیعتا از شرایط آگاهی 

و اجرایی از طرف من بوده است.
سیدمحســن حســن زاده در ادامــه این 
نشست گفت: احصایی مانند تعداد دیگری 
از همــکاران ما مدتی اســت کار نمی کند و 
محروم از آثارشــان هســتیم. دیدن دوباره 
این نمایش حسی از همان فضای دلنشین و 
اتمسفر خاصی که در اواخر دهه ۷0 تا اوایل 
دهه ۹0 در تئاتر ما وجود داشــت زنده شد. 
در آن زمان گروه ها جدا از تمام تلاش هایی 
که می کردند، بــرای روی صحنه بردن یک 
اثر نمایشــی، دغدغه داشــتند و هنوز این 
دغدغه هــا از جنس هنر بــود و همه عوامل 
معنای خود را داشــتند. در واقــع اگر خود 
شــما، مخاطب آن زمان تئاتر بوده باشید، 
در جریان تفاوت با زمان حال خواهید شد. 
البته این حــرف کتمان تمــام تلاش های 
نسل من و بعد از من و بچه های خوش ذوق 
کنونی نیست. در واقع می خواهم بگویم که 
شــاید در آن زمان، این دغدغه تکثیر پیدا 

کرده و هنرمندان تئاتر یک دست تر بودند.
وی افــزود: این برنامه ما نمی تواند جلســه 

نقد و بررســی باشــد. نقد هم می تواند یک 
عنصر پویا و همراه با یک اثری باشــد که در 
زمان زندگــی آن اثر و زنده بودن و شــکل 
اجرایی اش بــه صورت صحنــه و فرایندی 
که وجود دارد، به کمــک کارگردان بیاید و 
همراه او شــود. به صورتی که کارگردان از 

فضای نقد بهره ببرد.
 ما در این جلسه به همه ابعادی می پردازیم 
که می تواند قابــل ارائه و گفتــن در اینجا 
باشــد. در مقطع زمانی تولید این نمایش، 
در کارهــای احصایــی و همــکاری که با 
محمد چرم شیر داشــت، به لحاظ تاریخی 
هم اهمیــت دارد؛ چون این دوســتان وارد 
مسیری شــدند که شــکل متعارف اجرا و 
نمایشنامه نویســی کمی تغییر کرد و در آن 
فضا بدون تردید نمی توان نقش محمد چرم 
شیر را انکار کرد و نادیده گرفت. در واقع اگر 
محمد چرم شیر نبود، حرف نو به لحاظ اجرا 

در تئاتر ما کمتر دیده می شد.
این منتقد تئاتــر در ادامه بیــان کرد: این 
صحبــت در حالــی در کنار تجربــه دیدن 

این نمایش قــرار می گیرد کــه مهم ترین 
چالشی که شــاید مخاطب با این اثر دارد، 
بحث قصه و داســتان نمایش است. در واقع 
برای مخاطبانی که این نمایشــنامه و ســه 
نمایشــنامه ای که به این اثر مربوط اســت 
را نخوانده باشند، چالشــی وجود دارد. زیرا 
پس زمینه ای می خواهد که ما از سرنوشت 
وضعیتی که سبب شده تا ادیپ، آنتیگون و 

ایسمنه به این وضعیت برسند، آگاه باشیم.
چرم شــیر متاثر از فضای ســه نمایشنامه 
ادیپ، اثر مستقلی را تولید می کند که کاملا 
مبتنی بر تصویر اســت؛ یعنی به نوعی اجرا 
را قالب بر درام و فرایند خلــق آن می داند. 
این موضــوع ورود به عرصــه جدیدی در 
نمایشنامه نویسی اســت که پیش از این در 
دنیا تجربه شده و نمایشنامه نویسان بزرگی 

در دنیا امروز هم آن را انجام می دهند.
حســن زاده در ادامه صحبت هایش گفت: 
آقای چرم شیر از معدود نمایشنامه نویسانی 
اســت که با آگاهی از این موضوع به سمت 
شکل نمایشنامه نویســی مدرن می رود که 
پایه اصلی آن اجرا، آگاهی و شناختی است 
که از اجرا دارد. مشــخصا وقتــی این اتفاق 
در کنــار یک کارگردانی قــرار می گیرد که 
مســأله اصلی اش تصویر و اجرا است، سبب 
شــده تا در متن چرم شــیر هم مداخله ای 
کند و شــخصیت ها متکثر شــوند تا به آن 
آیینی که مد نظرشان اســت برسند. حتی 
جغرافیا توســط کارگــردان نادیده گرفته 
شــده و ما با یک بی مکانی محــض با تمام 
نشــانه های خاص خود مواجه هســتیم. ما 
شاهد جهانی هســتیم که در کابوس های 
آنتیگونه زنده می شــود و همه این موارد با 
همین نــگاه می تواند وارد دنیــای نمایش 
شود. این عناصر در کنار هم زمانی معنا پیدا 
می کند که نمایشــنامه نویس و کارگردان 
به دغدغه مهمتری فکر می کنند که همان 
صحبت احصایی مبنی بر قالب بودن بحث 
تصویر اســت؛ در واقع تمام موقعیت صحنه 
در فرایندی قرار می گیرد که ما می توانیم آن 

را در کلمه اجرا خلاصه کنیم.

موسیقی پاپ ایران و شکست عشقی!

جنارولندزازدنیارفت

 مرگ یک بازیگر تاثیرگذار
خریدار  جنا رولندز بازیگــر »زنی تحت 
تاثیر« و »دفترچه خاطرات« در ۹4 سالگی 

درگذشت.
جنا رولنــدز که با بازی تاثیرگــذار خود در 
فیلم »زنــی تحت تاثیــر« الهام بخش یک 
نســل بود و در بســیاری از فیلم های جان 
کاســاوتیس و همچنیــن فیلم عاشــقانه 
»دفترچه خاطــرات« بازی کــرد، دیروز 

چهارشنبه در ۹4 سالگی از دنیا رفت.
حدود ۲ ماه پیش نیک کاســاوتیس پســر 
او کــه کارگردانی مــادرش را در »دفترچه 
خاطرات« برعهده داشــت خبر داد که این 
بازیگر برنده 3 جایزه امی و ۲ نامزد اسکار به 

آلزایمر مبتلا شده است.
نقش آفرینی رولندز در نقش میبل لانگتی 
در درام »زنــی تحت تاثیر« نقشــی بود که 
برای وی نوشــته شــده بود و وی با بازی در 
آن در ســال 1۹۷4 به کارگردانی همسرش 
جان کاساوتیس، نخســتین نامزدی اسکار 
خود را کسب کرد. »گلوریا« در سال 1۹80 
دیگر فیلم بــه یادماندنی وی اســت که به 
کارگردانی همسرش ســاخته شد و برایش 
دومین نامزدی اســکار را بــه ارمغان آورد. 
وی به پاس تلاشش در سینما جایزه اسکار 

افتخاری سال ۲01۵ را دریافت کرد.

رولندز پس از فوت همسرش در سال 1۹8۹ 
به بازیگری ادامــه داد و به ویژه در فیلم های 
فرزندانش کــه بازیگر-کارگــردان بودند، 
ظاهر شــد. او در اولین کارگردانی پسرش 
نیک، در فیلم »قلاب ســتاره ها را باز کنید« 
)1۹۹۶(، فیلم موفــق »دفترچه خاطرات« 
)۲004( و »زرد« )۲01۲( و همچنیــن در 
فیلم »انگلیسی شکسته« )۲00۷( ساخته 
دخترش زویی نقش آفرینی کــرد. وی در 
درام »کتاب مقدس نئونی« ترنس دیویس 
در سال 1۹۹۵ که داستانش در دهه 1۹40 
جورجیا اتفاق می افتاد نیــز نقش اصلی را 

برعهده داشت.
وی با ۲ فیلمی که ســال ۲014 بازی کرد و 
شامل کمدی علمی تخیلی »بخشی در هر 
میلیارد« با بازی فرانک لانگلا و اقتباســی 
از نمایشــنامه »رقص برای شش هفته« با 
جاشوا جکسون می شد، برای آخرین بار در 

برابر دوربین ظاهر شد.
رولندز اولیــن نقش خود را ســال 1۹۵8 
در کنار خوزه فــرر در کمــدی رمانتیک 
»هزینه بــالای عشــق ورزیــدن« بازی 
کــرد و در »شــجاعان تنها هســتند« در 
ســال 1۹۶۲ در نقش مادری با شخصیت 
محکم در برابر کرک داگلاس ظاهر شــد 

و در »کودکی در انتظار« در ســال 1۹۶3 
در نقش مادر مشــکل دار یک پسر معلول 
ذهنی بــه کارگردانی کاســاوتیس جلوی 

دوربین رفت.
این بازیگــر در 10 فیلم از جمله »چهره ها« 
)1۹۶8(، »مینی و مســکوویتز« )1۹۷1(، 
»شــب افتتاحیه« )1۹۷۷( و »چشمه های 
عشــق« )1۹84( با کاســاوتیس همکاری 
کرد. وی بــا کارگردانان دیگــر هم کار کرد 
که پل مازورســکی برای »طوفان« در سال 
1۹8۲، پل شــریدر در »نور روز« در ســال 
1۹8۷ و وودی آلن برای »زنــی دیگر« در 
سال 1۹88 از جمله آنها هستند. همکاری 
او با کاساوتیس شــاخصه سینمای مستقل 

آمریکا دهه ۷0 و دهه 80 بود.
رولندز مانند همسرش در فیلم های جریان 
اصلی هم کار کرد تــا هزینه فیلم های مورد 
نظرش را تامین کند که بازی در »هشــدار 
دو دقیقه ای« و پیش از آن در فیلم ایتالیایی 
»تفنــگ مک کیــن« ســاخته جولیانــو 
مونتالدو در سال 1۹۶8 با بازی کاساوتیس 

و پیتر فالک از جمله آنهاست.
وی همچنیــن یــک کارنامــه موفــق در 
تلویزیون از خود به جای گذاشت که برایش 
8 نامزدی امی کســب کــرد و 3 جایزه را به 

دست آورد شــامل جایزه سال 1۹8۷ برای 
بازیگر نقش اول در ســریال »داستان بتی 
فورد«، جایزه سال 1۹۹۲ نقش اول بازیگر 
زن برای »چهره یک غریبه« و جایزه ســال 
۲003 برای نقــش مکمل زن در ســریال 

»کوری هیستریک« می شود.
رولنــدز همچنین در ســال ۲004 برای 
بازی در نقش شــخصیت اصلی در سریال 
»خانم ریچــی شــگفت انگیز« محصول 
شــوتایم برنده جایزه امی روزانه شــد. او 
نقش دختــر عجیب بت دیویس را ســال 
1۹۷۹ در فیلــم تلویزیونــی »غریبه ها: 
داســتان یک مادر و دختر« بــازی کرد و 
در ســال 1۹8۵ در فیلم تلویزیونی »یک 
یخبندان زودرس« در نقش مادری بازی 

کرد که پسرش متوجه می شود او مبتلا به 
ایدز اســت. این فیلم به عنوان اولین فیلم 
درام بزرگ درباره بحــران اچ آی وی / ایدز 

شناخته می شود.
جنا رولندز که در دانشــگاه ویسکانســین 
تحصیل کرده بود، در نیویورک در آکادمی 
هنرهای دراماتیک تحصیل کرد و چند ماه 
پس از آشــنایی با جان کاساویتس در سال 
1۹۵4 با وی ازدواج کرد. وی در دهه 1۹۵0 
در تلویزیــون کار کرد و ســال 1۹۵۲ برای 

اولین بار در برادوی روی صحنه رفت.
از رولنــدز فرزندانــش، نیــک، زوئــی و 
الکساندرا و چند نوه و همسر دومش رابرت 
فارست که سال ۲01۲ با وی ازدواج کرد، به 

جا مانده است.

خریدار  اجرای نمایش »بی پایانی…« به نویسندگی 
و کارگردانــی صحرا فتحــی که روایت گر زندگی ســه 

دوست قدیمی است، به تئاتر شهر رسید.

 به نقــل از مشاوررســانه ای پروژه، نمایــش »بی پایانی 
…« به نویســندگی، کارگردانی و طراحی صحرا فتحی 
و تهیه کنندگی رها جهانشاهی قرار است از 30 مرداد در 

سالن سایه مجموعه تئاتر شهر روی صحنه برود.
در این اثر نمایشــی، الهام شــعبانی، حدیث میرامینی 
و مهســا طهماســبی به عنوان بازیگر بــه ایفای نقش 

می پردازند.»بی پایانی …« قصه ســه دوســت قدیمی 
اســت که بعد از مدت ها دور هم جمع می شوند و دست 

تقدیر سرنوشت شان را زیر و رو می کند.

آگهی فقدان سند مالکيت
شناسه آگهی: 1770577 م الف: 11093

نظر به اينکه يک قطعه زمين به پلاک ثبتی 728 فرعی از 180 اصلی ، مفروز 
و مجزا شده از فرعی از اصلی مذکور ، قطعه 868 حوزه ثبت ملک ساوجبلاغ 
استان البرز به مساحت 2812.5 متر مربع مالکيت اسماعيل / محمد نظامی 
فرزند صحبت اله شماره شناسنامه 327 تاريخ تولد 1356/07/01 صادره از 
بيجار دارای شماره ملی 3781947564 با جز سهم 31450 از کل سهم 
281250 بعنوان مالک سی و يک هزار و چهارصد و پنجاه سهم مشاع از 
دويست و هشتاد و يک هزار و دويست و پنجاه سهم عرصه و اعيان با شماره 
مستند مالکيت 53485 تاريخ 1400/11/04 دفترخانه اسناد رسمی شماره 
103 شهر کرج استان البرز ثبت و سند مالکيت به شماره چاپی 787492 
سری الف سال 00 صادر گرديده است. سپس خانم آزاده نصير به موجب 
وکالتنامه شماره 25727 مورخه 23/04/1403 دفتر خانه 173 کرج با ارائه 
دو برگ استشهاديه تصديق شده اعلام نموده اند که سند مالکيت چاپی 
مورد ثبت که به علت سهل انگاری مفقود گرديده و درخواست صدور سند 

مالکيت المثنی نموده است .
لذا مراتب به استناد به ماده 120 آيين نامه قانون ثبت در يک نوبت آگهی 
می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکيت نزد خود و يا انجام 
معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاريخ انتشار اين اگهی به مدت ده روز 
اعتراض خود را ضمن ارائه سند مالکيت به اين اداره تسليم تا وفق مقررات 

عمل گردد .
رونوشت به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام ره

بشير نعيم زاده سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک 
ساوجبلاغ از طرف کریم انصاری

آگهي ابلاغ اتهامآگهي ابلاغ اتهام
 جناب آقای دکترحميدرضا کريمی روزبهانی فرزند محمد ، متخصص 
بيهوشی بيمارستان ابن سينای شهرستان دلفان استان لرستان باتوجه 
به اينكه پرونده تخلفاتي شما به اتهام غيبت غير موجه بيش از دوماه 
بصورت متوالی ، در هيات بدوي رسيدگي به تخلفات اداري دانشگاه 
علوم پزشکی لرستان تحت بررسي مي باشد و هيچگونه آدرسی 
جهت ابلاغ اوراق اتهامي در دسترس اين هيأت نمی باشد ، لذا به 
شما ابلاغ ميگردد ظرف مدت يكماه از تاريخ انتشار آگهي وفق ماده 
73 قانون آيين دادرسي مدني ، نسبت به حضور در هيأت فوق و ارائه 
دفاعيات كتبي و شفاهي خود اقدام نمائيد در غير اينصورت به اتهام 

شما بصورت غيابی رسيدگي خواهد شد .
 هيئت بدوی رسيدگی به تخلفات اداری
    دانشگاه علوم پزشکی لرستان

به کارگردانی صحرا فتحی؛ »بی پایانی« به مجموعه تئاتر شهر رسید
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آمار گل زده پرسپولیس در لیگ برتر به 1000 رسید.
 گل سعید صادقی که پرســپولیس را از شکست برابر 
ذوب آهن نجــات داد، اولین گل فصل پرســپولیس و 
هزارمین گل این تیم در تاریخ لیگ برتر بود. البته گل 
زده پرسپولیس در جدول کلی تاریخ لیگ برتر 100۵ 
گل اســت ولی یک گل از گل های پرسپولیس با حکم 
کمیته انضباطی کم شــده و در نقطه مقابل، براساس 
احکام این کمیته، ۶ گل به مجمــوع گل های این تیم 
اضافه شد و در واقع گل ســعید صادقی هزارمین گلی 
بود که پرسپولیس در زمین بازی وارد دروازه حریفان 

کرد.

پرسپولیس به دنبال سپاهان و استقلال
استقلال و سپاهان فصل گذشته به آمار 1000 گل در 

لیگ برتر رسیدند و پرســپولیس یک فصل 
دیرتر به این آمار دســت یافت. اســتقلال تا 
پایان لیگ بیست وسوم با 103۲ گل بهترین 
خط حمله تاریخ لیگ برتــر را دارد و پس از 
آن ســپاهان با 10۲3 گل در رده دوم جای 
دارد. ذوب آهن بــا 818 بعد از این 3 تیم قرار 
دارد و احتمالاً تا چندین فصل تیمی به جمع 

تیم هایی با گل زده 4 رقمی اضافه نشود.

علیپور آقای گل قرمزها
علی علیپور بــا ۵۵ گل بهترین گلزن پرســپولیس در 
تاریخ لیگ برتر است و بیشترین سهم را در 1000 گل 
پرسپولیس دارد. این بازیکن با بازگشت به پرسپولیس 
این فرصت را دارد تا آمار خود را بهبود بخشــد. مهدی 

طارمی گلزن سرشناس پرســپولیس با 4۵ 
گل دوم است. کریم باقری و جواد کاظمیان 
با ۲۹ و مهدی ترابی بــا ۲8 گل دیگر گلزنان 

برتر پرسپولیس در تاریخ لیگ برتر هستند.

پیکان و رحمتی حریفان دلخواه 
پرسپولیس

مهدی رحمتی رکورددار بیشــترین کلین شــیت در 
تاریخ لیگ برتر است ولی پرســپولیس با زدن 3۲ گل 
بیش از هر دروازه بانی به رحمتی گل زده است. شهاب 
گردان هم بــا 3۲ گل در کنار رحمتی قــرار دارند. این 
بیشترین تعداد گلی است که یک دروازه بان از یک تیم 

در تاریخ لیگ برتر دریافت کرده است.
پیــکان ۶۹ گل از پرســپولیس خــورده کــه این هم 

بیشترین تعداد گلی اســت که یک تیم از تیم دیگر در 
تاریخ لیگ برتر پذیرفته است. ذوب آهن اصفهان با ۶4 
و فولاد خوزستان با ۵۹ گل سایر تیم هایی هستند که 

بیشترین گل خورده را از پرسپولیس دارند.

1000 گل چگونه زده شد؟
از 1000 گل پرسپولیس در تاریخ لیگ برتر، ۶4۹ گل 
در جریان بازی زده شده اســت. این تیم با زدن ۹8 گل 
از روی ضربات کرنر بهترین آمــار را در تاریخ لیگ برتر 
در این زمینه دارد. پرسپولیس 10۲ گل هم با ضربات 
پنالتــی زده و یکی از بالاترین آمــار گل زده از ضربات 
پنالتی را دارد. پرســپولیس 11۹ گل از پشت محوطه 
جریمه زده است. این تیم ۲3۶ گل با ضربات سر دارد و 

۲۲4 گل هم با پای چپ زده شده است.

پرسپولیس

خریدار  سرمربی پرسپولیس در نشست 
خبری بعد از دیدار با ذوب آهن نســبت به 
توقف سرخ پوشــان برابر حریــف اصفهانی 

واکنش نشان داد.  
 سرخ پوشان پایتخت در قامت مدافع عنوان 
قهرمانی پا به لیگ بیست وچهارم گذاشتند 
و مسابقه افتتاحیه فصل جدید لیگ برتر را 
برگزار کردند. گل زودهنگام ذوبی ها پیش 
از دقیقه یک، شــاگردان خــوان کارلوس 
گاریــدو را غافلگیر کرد اما در ادامه ســعید 
صادقی توانست گل تســاوی را وارد دروازه 
حریــف اصفهانی کنــد تا سرخ پوشــان از 
پذیرش باخت در اولین بــازی فصل جدید 
نجات پیــدا کنند و بــا نتیجه تســاوی به 
استقبال دیدار حساس مقابل تراکتور تبریز 

بروند.
خوان کارلوس گاریدو، سرمربی اسپانیایی 
پرسپولیس که برای اولین بار روی نیمکت 
سرخ پوشان پایتخت در لیگ برتر نشست، 
بعد از پایان مســابقه در ســالن کنفرانس 
ورزشــگاه امام خمینــی اراک حضور پیدا 
کــرد و بــه ســوالات خبرنــگاران درباره 
جدال با ذوب آهــن پاســخ داد. گاریدو در 
صحبت هایــش در چنــد نوبت نســبت به 
عملکرد شــاگردان خــود گلایه کــرد و با 
اشاره به نتیجه به دســت آمده برابر حریف 
اصفهانی، عــدم رضایت خــود از عملکرد 

تیمش در بازی امشب را اعلام نمود.

از همه هواداران میلیونی پرسپولیس 
عذرخواهی می کنم

سرمربی اســپانیایی سرخ پوشان پایتخت 
در بخــش ابتدایی صحبت هایــش گفت: 
»ابتدا از همه هواداران میلیونی پرسپولیس 
عذرخواهــی می کنــم. افراد زیــادی در 
اســتادیوم بودند و فکر می کنم انتظار برد را 
داشــتند. هیچ کدام از افراد تیم خوشحال 
نیستند و فکر می کنم این یک نتیجه منفی 
است. تیم مقابل هم خوب بازی کرد. من در 

مورد تیم خودم بیشــتر صحبت می کنم؛ ما 
باید بیشتر تلاش کنیم و کارها را درست تر 
انجام دهیم تا برنده شــویم، اما فکر می کنم 

بسیاری از کارها را درست انجام ندادیم«.
گاریــدو با اشــاره بــه نمایــش بازیکنان 
ذوب آهــن و عملکرد فنی شــاگردانش در 
مســابقه امشــب توضیــح داد: »فرض بر 
اینکــه بپذیریــم حریف ایــن کار را خوب 
انجام می دهد، باز هــم باید در این صحنه ها 
بهتر باشــیم. باید استقامت بیشتری داشته 
باشــیم. وقتی در اولین حرکــت بازی گل 
می خوریم، یعنی بیشتر باید تمرکز کرده و 
حواس مان را جمع کنیم. بعد از چند دقیقه 
بازهم همان حرکت تکرار شد. تیم ما هم بعد 
از دقایق اولیه موقعیت های زیادی درســت 

کرد و کنترل بیشتری روی بازی داشتیم«.

از تعویض هایم راضی نیستم
خــوان کارلــوس گاریــدو در واکنــش 

بــه موقعیت هــای ایجاد شــده از ســوی 
سرخ پوشــان پایتخت در مســابقه امشب 
گفت: »فکر می کنم ما فوتبال بازی کردیم 
و موقعیت های گل زیادی داشتیم. یک گل 
زدیم و نیمه اول را 1-1 مســاوی به رختکن 
رفتیم با این تفکر که نیمــه دوم می توانیم 
بازی را ببریم ولی قطعاً در نیمه دوم یکسری 

کمبود داشتیم. 
یک موقعیت گل هم داشتیم ولی باید بیشتر 
موقعیــت گل ایجــاد کنیــم. از تعویض ها 
خیلی خوشحال نیستم. می دانم وقتی یک 
سرمربی را جذب می کنند برای این است که 

بازی ها را ببرد«.
سرمربی پرسپولیس درباره ناکامی تیمش 
در کســب پیروزی برابر ذوب آهن پاســخ 
داد: »کار من و مســئولیت من این اســت 
کــه بازی ها را ببــرم؛ وقتــی نمی بریم من 
مســئولیتش را بر عهده می گیرم. نیمه دوم 
باید موقعیت بیشــتری ایجــاد می کردیم. 

بازهم تأکیــد می کنم بازیکنــان تعویضی 
باید بیشــتر تــلاش کننــد. بازیکنانی که 
نیمه دوم وارد زمین شــدن این شانس را از 
دســت دادند که بیشتر خودشــان را نشان 
دهنــد. تکــرار می کنــم؛ از تعویض هایم 
راضی نیســتم. زمانی که تعویضی ها مثبت 
نیســتند باید سرمربی مســئولیت را قبول 
کند و تعویض های دیگری داشــته باشد. به 
هر حال در نیمه دوم بازی را با مساوی تمام 

کردیم«.

می دانم در باشگاهی فعالیت می کنم 
که از من برد می خواهند

گاریدو در واکنش به عملکرد سرخ پوشــان 
پایتخت در نیمه دوم مســابقه امشب برابر 
حریف اصفهانی توضیــح داد: »بازهم تکرار 
می کنم در نیمــه دوم برای اینکــه بازی را 
ببریم باید بیشتر موقعیت ایجاد می کردیم. 
مطمئنــاً باید به تیــم حریف هــم احترام 

بگذاریم و بگوییم که کار دفاعی مستحکمی 
داشتند. من باید در مورد تیم خودم صحبت 
کنم و بازهم تکرار می کنم که نتیجه منفی 
است. می پذیرم که سرمربی باید مسئولیت 
را بر عهده بگیــرد. می دانم در باشــگاهی 
فعالیت می کنم که از مــن برد می خواهند. 
در هفته ای کــه پیش رو داریــم باید همه 
تلاش مــان را کنیم و بخواهیم کــه بازی را 

ببریم«.
سرمربی سرخ پوشان با اشاره به اینکه اولین 
دیدار فصل جدید بــوده، گفت: »به هر حال 
این اولین بازی فصل بــود. اگر درباره پیش 
فصل صحبت کنیم خوب کار کردیم و حس 
و حال تیم خوب بود. اگر مســابقات شروع 
شود در برخی مسائل می توانیم بهتر شویم 

و پیشرفت کنیم.
 اگر از بعُــد مثبت نگاه کنیم تیم ما نشــان 
داد کــه می تواند خوب فوتبــال بازی کند 
و خودش را به دروازه برســاند. باشــگاه ها 
بازیکنان را جذب و با ســرمربی مشــورت 

می کنند. 
باشــگاه بازیکنانــی را می گیــرد که فکر 
می کند مناسب است. مطمئناً نظر سرمربی 

هم داخل باشگاه مطرح می شود«.
خــوان کارلوس گاریــدو دربــاره احتمال 
تقویت فهرســت پرســپولیس در روزهای 
آینده توضیــح داد: »باشــگاه بــرای این 
موضوع در حال تلاش است، ولی امروز باید 

بیشتر در مورد بازی صحبت کنیم«. 
گاریــدو در بخــش پایانــی صحبت های 
خود درباره عملکرد بیــژن حیدری گفت: 
»موضوع خاصی نیســت که مطــرح کنم 
و به نظرم خوب بود. فکــر نمی کنم اینطور 
باشــد که موضوع داور را مطرح کنیم و این 
بهانه را به داور ربط دهیم. داور شاید یک روز 
اشــتباهی انجام دهد و درست ندیده باشد، 
در این لحظــه موضوع خاصی نیســت که 
بخواهم بگویــم و داور کارش را خوب انجام 

داد«.

خ پوش پرسپولیس هم هزارتایی شد؛ مردان تاریخ ساز سر

نیازبهزمانبیشتریداریم

تحلیل بازیکن پرسپولیس ازعملکرد این تیم و آینده سرخپوشان با گاریدو
خریدار  هافبک تیم فوتبال پرسپولیس با 
بیان این که تیم برای بهتر شدن به زمان نیاز 
دارد گفت: در بــازی اول آن چیزی که می 
خواســتیم نبودیم اما به آینده تیم امیدوار 

هستم.
 ســروش رفیعی پس از تســاوی یک - یک 
پرســپولیس مقابــل ذوب آهــن در هفته 
نخســت لیگ برتــر فوتبال گفــت: با تیم 
باکیفیت ذوب آهن بــازی کردیم. به عنوان 
بازی اول انتظار داشــتیم شــرایط برای ما 

بهتر پیش برود.
این بازیکن خط میانی سرخپوشــان ادامه 
داد: گل زودهنــگام از روی غافلگیــری 
دریافت کردیم در ادامه سعی کردیم کنترل 
بازی را در دست بگیریم و موقعیت هایی هم 
ایجاد کردیم. بازی اول اســت و نیاز داریم 
شرایط بدنی ما بهتر شــود. درست است ما 
به عنوان میزبان اینجا بودیم ولی نمی توانیم 
بگوییم کــه میزبان واقعی بودیــم. در یک 
استادیوم دیگر بازی می کردیم و یک جلسه 

هم اینجا تمرین نکردیم. دیگر خسته شدم 
از اینکه بخواهم در مــورد امکانات، زمین و 
اینکه چرا این اتفاقات می افتد صحبت کنم.

او در پاسخ به ســوال خبرنگار درباره کار با 
گاریدو افــزود: هر مربی ســبک خودش را 
دارد. ســعی کردیم در این مدت به تفکرات 
او نزدیک شــویم. مطمئناً یک مقدار دیگر 
نیاز به زمان داریم. رابطه بیــن ما و گاریدو 
به خوبی پیش مــی رود و من خیلی به ادامه 

روند کاری مان امیدوارم.
هافبک پرسپولیس درباره خریدهای جدید 
این تیم نظیر ایــوب العملــود تاکید کرد: 
می دانیم او فوتبالیســت خیلی با کیفیتی 
است. می دانیم که چقدر کیفیت دارد. فکر 
می کنم آن چیزی که از او دیدم امروز ۵0-
۶0 درصدش هم نبــود. همانطور که گفتم 
نیاز به زمان داریم کــه در روال بهتری قرار 
بگیریم. ارونوف هم در چهــار، پنج روز آخر 
فکر می کنم یک جلســه با مــا تمرین کرد. 
عالیشاه را نداشتیم و صادقی هم بعد از یک 

مدت طولانی برگشته بود.
رفیعی اظهار داشــت: باید این را هم بدانیم 
که بازیکنان مصــدوم مراقبت می خواهند. 
مطمئنم در ادامه اگر بچه هــا کنار هم قرار 
بگیرند تیم مان بهتر خواهد شــد. بازیکنان 
جدید هم باید بیشــتر با لیگ ایران آشــنا 
شوند. همه از بیرون فکر می کنند لیگ ایران 
معمولی اســت. از آن طرف هم مشــکلاتی 
وجود دارد و ما باید با اینکــه میزبانیم باید 

سفر و در این استادیوم بازی کنیم. قطعاً یک 
مقدار زمان می خواهیم و مطمئن باشید در 
آینده عملکرد بهتــری از بازیکنان جدید و 

قدیم خواهید دید.
رفیعی در واکنــش به اینکه پرســپولیس 
تغییرات زیادی داشته و شــاکله تیم تغییر 
کرده اســت گفت: ثبات تیــم از بین نرفته 

است.
 ثبات را آن ذهنیتی که در پرسپولیس رخنه 
کرده می ســازد. بازیکنان جدید هم به این 
ذهنیت می رســند. ذهنیت برنده شدن در 
تک تک مسابقات است. در هر نقل و انتقال 
هم یکسری بازیکنان می روند و یکسری هم 
جایگزین می شوند. همانطور که گفتم نیاز 
به زمان اســت تا تیم روند خودش را ادامه 
دهد. پرسپولیس در سال های اخیر همیشه 
جزو بهترین تیم های ایــران بوده و قهرمان 
شده و انتظارات بالا اســت. بازیکنان ما هم 
باید ایــن را درک کنند. بازیکنــان جوانی 
داریم که امروز گاریدو از آنها استفاده کرد. 

ما هم ســعی می کنم به این بازیکنان کمک 
کنیم.

او در واکنش به عذرخواهــی مهدی تاج از 
طرفداران اســتقلال گفت: دو ســال پیش 
 VAR گفتم کــه همه دنیا به یــک دلیل از
اســتفاده می کنند و آن هم آرامش اســت. 
لیگ ما هم قطعا نیاز داشــته و ما باید برای 
بهتر شــدن خودمان را نزدیــک کنیم. ما 
خیلی فاصلــه داریم با لیگ هــای بزرگ و 
حتی لیگ های آســیایی. به شــخصه من 
خودم خســته شــدم از اینکــه بگویم چرا 
نمی شــود و چرا یک زمین درست نداریم. 
عشــق و علاقه هــوادار باعث می شــود در 
هر شــرایطی شــما کار خودتــان را کنید 
ولی امیــدوارم این درک هم وجود داشــته 
باشد که همیشــه یکســری امکانات نیاز 
دارد. درباره صحبت تاج هــم نظری ندارم. 
امیدوارم تا آخر این فصــل در همه بازی ها 
VAR اســتفاده شــود تا مردم خودشان 

قضاوت کنند.

خریدار  تیم ملی هندبال نوجوانان ایران در قرعه کشی 
مجدد رقابتهای قهرمانی آســیا با تیم های کویت، چین 

تایپه و چین در گروه D همگروه شد.
 قرعه کشــی جدید دهمیــن دوره مســابقات هندبال 
قهرمانی نوجوانان پسر آسیا امروز، پنجشنبه، ۲۵ مرداد، 
در اردن برگزار شد که طی آن تیم ملی هندبال نوجوانان 
با تیم های ملی نوجوانان کدیت، چیــن تایپه و چین در 

گروه D همگروه شد.
13 کشور ایران، کره جنوبی، عربســتان، ژاپن، بحرین، 
کویت، قطر، عــراق، هند، امارات متحــده عربی، چین، 
اردن و چیــن تایپــه متقاضی حضــور در دهمین دوره 

مســابقات هندبال قهرمانی نوجوانان پسر آسیا هستند 
که براســاس دســتورالعمل AHF )فدراسیون هندبال 
آســیا( در ســه گروه ســه تیمی و یک گــروه 4 تیمی 

قرعه کشی شدند.
قرعه کشی کامل مســابقات هندبال قهرمانی نوجوانان 

پسر آسیا به این شرح است:
گروه A: کره جنوبی - بحرین - عراق

گروه B: اردن - ژاپن - هند
گروه C: عربستان- قطر - امارات متحده عربی

گروه D: ایران - کویت - چین تایپه - چین
گفتنی اســت در حالی که روز 13 اســفند ماه ســال 

گذشــته قرعه کشــی این رقابت ها با حضور مسئولان 
فدراســیون هندبال آســیا در تهران برگزار شده بود 
اما این کنفدراســیون به یکباره و به دلایل غیر ورزشی 
اعلام کرد امکان برگزاری این رقابت ها در ایران میسر 
نیســت و کشــور اردن را میزبان این رقابت ها معرفی 
کرد بنابراین قرعه کشــی ایــن بازی ها یکبــار دیگر 

برگزار شد.
دهمین دوره مســابقات هندبال قهرمانی پســر آسیا از 
13 تا ۲4 شهریور ســال 1403 به میزبانی اردن برگزار 
خواهد شد. تیم ملی نوجوانان کشــورمان در دوره قبلی 

این رقابت ها عنوان نایب قهرمانی را از آن خود کرده بود.

بازگشتدرخشانمازیاربهسنسیروس
 سرباز نورافکن درخشید، تارتار به تیم

 سابق اش باخت!
ملوان بندرانزلی در شب گلزنی امید نورافکن از روی نقطه پنالتی موفق 

به کسب پیروزی برابر گل گهر سیرجان شد.
 بیســت وچهارمین دوره لیگ برتر فوتبــال ایران با برگــزاری دیدار 
افتتاحیه میــان تیم های پرســپولیس و ذوب آهن اصفهــان در اراک 
شروع به کار کرد و بعد از آغاز نبرد شــاگردان خوان کارلوس گاریدو و 
محمد ربیعی، نوبت به انجام دومین بازی فصل جدید رســید؛ جایی که 
در ورزشــگاه ســیروس قایقران انزلی و در حضور پرشــور تماشاگران 
تیم ملــوان، شــاگردان مازیار زارع در نخســتین بازی شــان در لیگ 

بیست وچهارم برابر گل گهر سیرجان قرار گرفتند.
ملوانی ها قرار بود فصل جدید را با هدایت ســعید دقیقی آغاز کنند اما 
مشکلات مالی زمینه ساز اســتعفای دقیقی شد و بعد از پایان همکاری 
او با تیم ملوان، مدیران باشــگاه به ســراغ همکاری دوباره مازیار زارع 
رفتند تا بعد از یک فصــل دوری از عرصه مربیگــری، زارع بار دیگر در 
نقش ســرمربی ملوان بــه چرخه ســرمربیان لیگ برتــری بازگردد. 
سرمه ای پوشــان ســیرجانی هم بعــد از قطع همکاری بــا مارینوس 
اوزونیدیس و اســتخدام مهدی تارتار که فصل گذشــته با تیم ملوان 
موفق به تاریخ سازی در لیگ برتر و کسب مقام ششم شده بود، به دنبال 
شروعی رویایی در فصل جدید لیگ برتر بودند و امیدشان به این بود که 

بتوانند گام اول را با موفقیت در خانه حریف بردارند.

از درخشش غندی پور تا شروع رویایی امید
 در سن سیروس

تیم های ملوان بندرانزلی و گل گهر سیرجان از ساعت 1۹:4۵ با قضاوت 
وحید کاظمی کار خود را در ورزشــگاه ســیروس قایقــران انزلی آغاز 
کردند. شــاگردان مازیار زارع در تیم ملوان بــازی را بهتر آغاز کردند و 
به دنبال آن بودند تــا بتوانند به گلی زودهنگام دســت پیدا کنند. رضا 
غندی پور اولین موقعیت جدی مسابقه امشــب را در دقیقه 4 به دست 
آورد که محمدرضا اخباری ســد راه گلزنی غندی پور شد و اجازه نداد تا 

خیلی زود گل گهری ها به گل برتری دست پیدا کنند.
ملوانی ها به نمایش تهاجمی خــود ادامه دادنــد و غندی پور بار دیگر 
صاحب موقعیت گلزنی شد که او این بار در مقابل دروازه خالی گل گهر 
در دقیقه ۲0 ناکام در گلزنی بود و شــوت مهاجم ملوان از بالای دروازه 
به بیرون رفت. بعد از ایــن موقعیت، بازی نزدیــک و کم هیجان دنبال 
شــد و خبری از تهدید جدی دروازه ها نبود تا نیمه نخســت با تساوی 
بدون گل به پایان برســد. شــاگردان زارع به مانند نیمه نخست، نیمه 
دوم را هم تهاجمی آغاز کردند و در دقیقه 4۹، برخورد رضا غندی پور با 

محمدرضا اخباری را وحید کاظمی پنالتی تشخیص داد.
امید نورافکن که برای گذراندن خدمت ســربازی عازم ملوان شده و در 
مسابقه امشــب بازوبند کاپیتانی این تیم را بر بازو بسته بود، در دقیقه 
۵۲ توانست از روی نقطه پنالتی دروازه گل گهر را باز کند تا ملوانی ها در 
اولین بازی فصل در خانه با یک گل از حریف ســیرجانی پیش بیفتند. 
غندی پور که ستاره ملوان در مسابقه امشب بود، به دلیل آسیب دیدگی 
در دقیقه ۵8 از ترکیب تیمش خارج شــد و در طرف مقابل هم مهدی 
تارتار به سراغ اســتفاده از گوســتاوو واگنین رفت و ترکیب تیمش را 
تهاجمی تر کرد و امید داشــت که تیمش بتواند گل خــورده را جبران 
کند.سرمه ای پوشان بعد از تعویض های تهاجمی تارتار، تلاش ویژه ای 
برای رسیدن به گل تساوی انجام دادند اما تلاش شان راه به جایی نبرد و 
عملکرد درخشان خط دفاعی ملوان و البته درخشش حبیب فرعباسی 
در خط دروازه باعث شــد تا برتــری یک گله ملوانی ها حفظ شــود. در 
واپســین دقیقه مســابقه، عثمان اندونگ مدافع پیش تاخته گل گهر 
بهترین فرصت را برای ثبت گل تســاوی به دست آورد اما فرعباسی سد 
راه او شــد تا ملوان بندرانزلی به اولین تیم برنده در لیگ بیست وســوم 

تبدیل شود.
شاگردان زارع در شبی که پرســپولیس در اراک برابر ذوب آهن متوقف 
شد، توانستند بردی ارزشمند را مقابل گل گهر به دست آوردند تا مهدی 
تارتار در اولین تجربه سرمربیگری اش در تیم سیرجانی برابر تیم فصل 
گذشته خوب مغلوب شــود؛ آن هم در حالی که پنج شنبه هفته آینده، 
گل گهر باید در هفته دوم در خانه به مصاف اســتقلال خوزستان برود 
و ملوان هم روز جمعه میهمان استقلال خواهد بود. در آخرین مسابقه 
از روز نخســت رقابت های هفته اول لیگ برتر فوتبال ایران، از ساعتی 
پیش تیم های استقلال خوزستان و آلومینیوم اراک رودرروی هم قرار 

گرفته اند.

مربیتیمملیفوتبالایران:
بهتر است قلعه نویی درباره نورالهی نظر بدهد

مربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: درباره بازگشــت احمد نورالهی بهتر 
است قلعه نویی نظر بدهد.

رحمان رضایی در حاشــیه بازی پرســپولیس و ذوب آهن اصفهان در 
ورزشگاه امام خمینی شهر اراک گفت: بازی اول لیگ برتر است و به هر 
حال بحث هایی درباره جابجایی ورزشــگاه ها وجود دارد که امیدوارم 
شرایط طوری شود که پرســپولیس در تهران و بقیه تیم ها هم در زمین 

خودشان میزبانی داشته باشند.
مربی تیم ملی ایران افزود: برای تماشــای بازیکنان مد نظر خودمان و 
همچنین کســانی که در این مدت می توانند خودشــان را نشان دهند 
به اینجا آمده ایم. به هر حال کانال ورود به تیم ملی همیشــه باز است و 

کسانی که توانایی داشته باشند را بررسی می کنیم.
او درباره عدم برگزاری بازی تیم ملی ایران مقابل قرقیزستان در تهران 
یادآور شد: اســتادیوم آزادی آماده نیســت و مجبور شدیم به اصفهان 
برویم تا آنجا با قرقیزســتان بازی کنیم. با توجه به بازی که سپاهان در 
زمین نقش جهان انجام داد، دیدند که چمن ورزشــگاه جالب نیست و 
بازی به فولادشهر که زمین مناســبی دارد منتقل شد. امیدوارم ذوب 

آهن میزبانی خوبی برای بازی تیم ملی باشد.
او در خصوص کیفیت بازی افتتاحیه لیگ برتر فصل جاری تصریح کرد: 
بازی پرسپولیس و ذوب آهن اصفهان بازی اول لیگ برتر است که تیم ها 
نه می خواهند ببازند و از طرف دیگر پرسپولیس در جریان بازی برتری 

دارد اما ذوب آهن دارد مقابل این تیم خوب باز می کند.
رضایی درباره امکانات فدراســیون ور راســتای آماده سازی تیم ملی 
فوتبال ایران گفت: فدراسیون تا اینجا امکانات لازم را در اختیار تیم ملی 
و کادرفنی گذاشته است. همان طور کا امه می دانند مشکل اصلی زمین 
بازی اســت که این موضوع هم به فدراســیون بر نمی گردد. آنها سعی 

کردند بهترین امکانات را در اختیار قرار دهند.
وی در پاســخ به اینکه آیا نورالهی به تیم ملی باز خواهد گشــت، گفت: 
درباره احمد نورالهی تا این لحظه نمی دانم صحبتی شده است یا نه. در 

این باره سرمربی تیم ملی بهتر است اظهار نظر کند.

وه شد هندبال قهرمانی نوجوانان آسیا؛ ایران با کویت، چین و چین تایپه همگر



بوشهر- رضا حیدری  مدیرعامل شرکت 
پایانه هــای نفتــی ایــران از تغییر ســاختار 
سازمانی پایانه های نفتی ایران پس از ۱۶ سال 
خبر داد و گفت: خوشــبختانه تغذیه اطلاعات 
سمتهای سازمانی بر اساس ساختار جدید در 
حال انجام می باشد که پس از اتمام این مرحله 
فراینــد انتصــاب همکاران توســط مدیریت 

منابع انسانی شروع می شود.
عباس غریبی در نشســت مدیران پایانه های 
نفتی در جزیره خارگ بــا تقدیر از تلاش های 
کارکنان در شرایط ســخت آب و هوایی اظهار 
کرد: در ماه گذشــته گزارش ســالیانه مجمع 
عمومی را داشــتیم که این گــزارش بی نظیر 

بود.
وی با اشــاره به برخی از چالش ها در پایانه ها 
از جمله انبوه پروژه هــای نیمه تمام بیان کرد: 
از ۳۶ پــروژه تاخیردار در این شــرکت به ۱۱ 
پروژه رسیده ایم و از ۲۴ پروژه راکد به ۸ مورد 
رســیده ایم و تلاش می شود که در سال جاری 

این اعداد به حداقل برسد.
مدیرعامــل شــرکت پایانه های نفتــی ایران 
از تأمیــن اعتبارات مناســب بــرای اجرای 
پروژه های جدید در پایانه های نفتی که اغلب 
آنها در خارگ هســتند تصریح کرد: در حوزه 

ایمن سازی اقدامات اثربخشی انجام می شود.
وی با اشــاره به اقدامات صــورت گرفته برای 
بازنگری در ساختار ســازمانی، گفت: با تلاش 
همکاران در یک سال گذشته شاهد دستیابی 
به نتایج خوبی در این زمینه هســتیم و بعد از 
۱۶ سال شــاهد تصویب بازنگری در ساختار 

سازمانی هستیم.
غریبی با اشاره به اینکه با حمایت های صورت 
گرفتــه مجوز بازنگــری به پایانه هــای نفتی 
ایران داده شــده اســت افزود: از روز گذشته 
تغذیه اطلاعات ســمتهای سازمانی آغاز شده 
و بلافاصله فرایند انتصــاب و چینش نفرات از 
۲ هفته آینده بر اساس ســاختار جدید انجام 

می شود.

وی احیــای ســمت های ســازمانی عملیات 
عمومی را از دیگــر مزیت های این ســاختار 
دانست و گفت: در تلاش هستیم که همکاران 
بازنشسته نیز همچون شــاغلین این مجموعه 
از حق و حقوق خود بهره مند شــوند تا شاهد 

رضایت مندی آنان باشیم.
مدیرعامل شــرکت پایانه های نفتــی ایران با 
اشاره به اینکه ســاختار منطقه ماهشهر احیا 
شــده و منطقه بوشهر نیز شــکل گرفته است 
اظهار کرد: این مناطق با ســمت ها و ساختار 

جدید شکل خواهند گرفت.
وی با بیان اینکه در پایانه عسلویه نیز ساختار 
متناسب سازی شــده و نیروی انسانی افزایش 
یافته اســت اضافه کرد: در ســاختار اقماری 
عســلویه کلیه نیروها که قبلا تعدادزیادی از 
همکاران بصورت مأمور فعالیت می نمودند بر 
روی سمت های ایجادی خود مستقر خواهند 

شد.
غریبی با بیان اینکه به عنــوان یک اتفاق مهم 

در جاسک نیز ساختار از نظارتی به وظیفه ای 
و از ۱۰ سمت به ۵۱ سمت رسمی و به صورت 
اقمــاری و عملیاتــی تغییر کــرده و نیروی 

انسانی افزایش یافته است.

مدیرعامــل شــرکت پایانه های نفتــی ایران 
افزود: نیروهای قرارداد مستقیم و مدت معین 
و پیمانکاری در ساختار تصویبی تحت عنوان 

ساختار سایه جانمایی شده است.

شــهریار-کیایی  جلسه شــورای معاونین شهرداری 
شــهریار با تاکیــد بــر بازنگری طــرح تفصیلی شــهر و 

ساماندهی صنوف مزاحم برگزار شد 
علی ملکی شهردارشــهریار در این جلســه کــه با حضور 
معاونان ، مشــاوران وروســای ســازمان ها برگزار شــد 
با اشــاره به اتمام دوره طرح تفصیلی بــر بازنگری طرح با 
هدف تقویت طرهای توسعه شهری ،ارتقاء خدمت رسانی 
، تامین منافع عمومی و جلب رضایت شهروندان تاکید کرد 
. وی افزود: رشد جمعیت و توســعه شهری نشینی نیازمند 
ارتقاء ســرانه ها،خدمات عمومی و زیرساخت ها در حوزه 
مدیریت شهری است که امید است با واقع گرایی و توجه به 

مســایل اجتماعی ، فضایی و کالبدی شهر،فرایند بازنگری 
طرح تفصیلی تدوین گردد تا پاســخگوی نیازهای شهری 

و شهروندان باشد. 
ملکی ســاماندهی صنوف مزاحم شــهر با هــدف رعایت 
اصول بهداشــتی و زیســت محیطی، ترافیکی و ســیمای 
شــهری را ضروری دانســت و ســاماندهی مرغ فروشــی 
ها در بلوار رســول اکرم و صنوف مزاحــم در ورودی های 
شهر را از جمله مطالبات شــهروندان دانست که مدیریت 
شهری با مشــارکت اصناف و کســبه و طبق قانون ملزوم 
به انتقال این صنوف به میدان میوه و تره بار اســت. اطلاع 
رســانی و مستندســازی پروژه های عمرانی و خدماتی به 

منظور پاســخگویی به شهروندان ،شــفاف سازی وتبیین 
دســتاوردهای مدیریت شــهری و ایجاد امیــد و اعتماد 
در میان شــهروندان از دیگر مســایلی بود که مورد تاکید 
شــهردار وشــورای معاونین قــرار گرفت. برون ســپاری 
فرهنگســراها ،تعیین تکلیف ســهم شــهرداری در پروژه 
های مشــارکتی ، تعامل وهماهنگی با دســتگاه ها درسند 
دار کردن املاک شــهرداری ،ارتقاء خدمات رسانی ،جلب 
مشارکت و همکاری شهروندان ، تســریع در آماده سازی 
پروژه هــای عمرانی و خدماتــی در هفتــه دولت ، تلاش 
واحدهای شــهرداری در انجام دقیق و اصولــی وظایف و 

ماموریت های ذاتی و ارائه گزارش عملکرد به 

اصفهان-مریم مومنی مجموعه کلاس های جدید واحد 
توسعه و آموزش در پالایشگاه نفت سپاهان با حضور مدیرعامل 

شرکت نفت سپاهان  افتتاح و مورد بهره برداری قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی شرکت نفت سپاهان،مهندس فرهاد 
امین دهقان “مدیر عامل شرکت نفت سپاهان” ؛ از روند پیشرفت 
پروژه های در دســت اجرا بازدید و از نزدیک دستورات لازم در 

خصوص تسهیل و تســریع امور مربوطه را به مدیران و رؤسای 
واحدهای فنی، مهندســی، عملیاتی و تولیــدی ابلاغ نمود. 
در ضمن ایــن بازدید؛ با حضور مهندس فرهــاد امین دهقان، 
ساختمان جدید و مجموعه کلاس های واحد توسعه و آموزش 
افتتاح و مورد بهره برداری قرار گرفت. مدیر عامل شرکت نفت 
سپاهان ؛ با بیان نقش آموزش کارکنان بعنوان یکی از کلیدهای 

موفقیت ســازمان، ضمن تأکید بر این نکته که: موفق ترین و 
مولدترین کارکنان، کسانی هستند که آموزش های گسترده ای 
دریافت نموده اند؛ ابراز امیدواری کرد؛ با ایجاد تحول، آموزش و 
یادگیری سرمایه انسانی شرکت؛ کارکنان شرکت نفت سپاهان، 
روزبه روز قدرتمندتر و قوی تر از گذشــته در جهت پیشرفت و 

تعالی خود و سازمان گام بردارند.

کرج-ترنم مظفری مدیرعامل شرکت آبفا استان البرز 
با بیان اینکه این استان در سال های گذشته با تنش شدید 
آبی در بخش شــرب مواجه بود، گفت: بــا اقدامات صورت 
گرفته تاکنون ۹۵ درصد تنش آبی شــهرهای البرز برطرف 

شده است.
نامداری گفت: تا سال گذشــته خبرهای متعددی از تنش 
آبی مناطق مختلف اســتان البرز در رســانه های جمعی 
منعکس و منتشر می شد اما امســال این مشکل به حداقل 

رسیده است.
وی ادامه داد: به همین دلیل امســال شــرکت آب البرز در 
جشنواره شهید رجایی به عنوان دســتگاه اجرایی برتر در 

البرز شناخته شد.
نامداری گفت : در حوزه زیر ساختی برای تامین آب شرب 
مناطق و محله های پرتنش آبی اســتان البرز اقدامات فنی 

و مهندسی گسترده ای انجام شده است.
نامداری گفت : برای عبور از تنش آبی اســتان البرز طی ۲ 
سال گذشــته تاکنون بیش از ۳۰۰نشست تخصصی برای 
حفر و مهندســی چاههای آب و توســعه تصفیــه خانه ها 

برگزار و تصمیات آنها اجرایی شده است .
وی بیان کرد: ظرفیــت تصفیه خانه های اســتان البرز تا 

هزارو ۱۵۰لیتر در ثانیه ارتقاء داده شده است.
مدیرعامل آب البرز گفت : پروژه های آبرســانی این استان 
از جمله تصفیه خانه شــماره ســه کرج در حــال تکمیل 

اســت ضمن آنکه طرح تصفیه خانه های شــماره یک و۲ 
این کلانشهر انجام شــده اســت. وی با بیان اینکه مناطق 
پرجمعیت مهرشــهر و فردیــس از جملــه مناطق دارای 
بیشترین تنش آبی در سطح اســتان البرز داشتند، گفت : 
فردیس به آب ســد طالقان و کرج متصل شد ، مشکل کم 

آبی گرمدره و مهرشهرنیز مرتفع شد.
وی در عین حال تاکید کرد: هر چند زیر ســاخت ها توسعه 
پیدا کرده اســت اما تغییر اقلیم تاثیر گذار بوده و باید مردم 

در مصرف منابع آبی بیش از پیش همراهی کنند.

وی تاکید کرد: به رغم گرمای کم ســابقه تابســتان جاری 
، اســتان البرز در حال گذر از فصل گرما بــا کمترین تنش 

آبی است .

استان تهران

اصفهان

البرز

شهردار:

ح تفصیلی شهریار بازنگری می شود    طر

  افتتاح مجموعه کلاس های جدید واحد توسعه و آموزش در پالایشگاه نفت سپاهان

مدیرعامل شرکت آبفا استان:

۹۵ درصد تنش آبی شهر های البرز برطرف شد

کرمانشاه-حســنا فخارزاده نشســت صمیمی 
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری  اســتان کرمانشاه، 
نماینده ولی فقیه در منابــع طبیعی و آبخیزداری داری، 
و تعدادی از معاونین این اداره کل،  در ســالن جلســات 
این اداره کل با هدف تقدیــر از خبرنگاران این حوزه ظهر 

امروز»سه شنبه ۲۳ مرداد ماه« برگزار شد.
انشــاءالله کولانی "مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان" در این مراسم با تســلیت ایام ماه صفر و شهادت 
امام حســن مجتبی )ع(، روز خبرنگار را بــا چند روزی 

تاخیر تبریک گفت.
کولانی منابــع طبیعی را متعلق به همه مردم دانســت و 
افزود: در حفظ و نگهداری آن برای نســل آینده همه ما 

باید حافظ منابع طبیعی باشیم.
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان کرمانشاه، 
عنوان کرد: از ابتدای ســال جاری تا پایان تیرماه، ۱۰۵ 
فقــره حریــق در مراتــع و جنگل های اســتان به وقوع 
پیوسته است، در این راســتا با وجود اینکه سال جاری، 
ســالی پرباران بوده و در پی آن پوشــش جنگلی و مراتع 
خوبی در اســتان داشــته ایم، اما با انجام عمل ناآگاهانه 
و ناجوانمردانه حریق در اســتان روبرو شدیم که  هرچند 
نسبت به اســتان  های دیگر کمتر بود اما نسبت به سال 

گذشته شاهد حریق بیشتری بودیم.

این مسئول نســبت به میزان خســارت حریق به منابع 
طبیعی اســتان نســبت به سال گذشــته، گفت: امسال 
نسبت به سال گذشته ۷۰ درصد افزایش حریق از ابتدای 
ســال جاری تا پایان تیرماه، داشــته ایم که جمعا  ۱۰۵ 
فقره حریق در ســطح ۲۵۷۰ هکتار از سطح اراضی ملی 
ایجاد شــده اســت که از این میزان ۴۵۰ هکتار جنگل، 
حدود ۱۰۰۰ هکتار مرتــع و مابقی اراضی جنگلی طعمه 
حریق شده است و حدود هشت درصد به اراضی جنگلی 

استان خسارت وارد شده است.
 مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان در پاسخ به 
خبرنگاران از افزایش تعداد دمنده هــا برای اطفا حریق 
در اســتان کرمانشــاه خبر داد و گفــت: ۸۹۶ دمنده در 
استان از پیش وجود داشت، با افزوده شدن ۲۰۰ دمنده 
دیگر تعداد این دمنده ها در استان به ۱۰۹۶ مورد رسیده 
اســت مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری اســتان در 
ادامه اشــاره ای هم به طرح کاداستر اراضی ملی داشت و 
گفت: از ۲.۵میلیون هکتار اراضی اســتانی ۱۶۱۷ هکتار 
آن منابع ملی اســت  که در حال حاضــر طرح حدنگاری 
و کاداســتر اراضــی در ۹۹.۵۴ صدم درصــد این منابع 
ملی انجــام گرفته اســت کمتر از ۵٪ درصــد باقیمانده 
نیز مشــکلات حقوقی دارد که در صورت تعیین تکلیف 

انجام خواهد  شد.

اهواز -محمد مجدم سرپرســت اداره کل راه آهن 
جنوب گفت: ۱۰ پروژه بالــغ بر ۵۰ میلیــارد تومان در 

حسینیه و خرمشهر هزینه شده است.
غلامحســین ولدی  در نشســت خبری کــه در راه آهن 
خرمشــهر برگزار شــد، اظهار کرد: در محــور اهواز به 
خرمشــهر زیرســاخت هایی فراهم کرده ام که از جمله 
آن می توان به ایستگاه های حمید و حسینیه اشاره کرد 
که جهت تســهیل شــرایط اقامه نماز برای مسافران را 
فراهم کرده ایم زیــرا امکان ثابت برگــزاری و اقامه نماز 
در ایستگاه حسینیه نبود، این شرایط امسال برای اولین 
بار صورت گرفــت. سرپرســت اداره کل راه آهن جنوب 
با بیان اینکه در ایســتگاه حمید پــروژه ای تعریف کرده 
ایم، تصریح کرد: البته بصورت موقت شــرایط اقامه نماز 
در ایستگاه فراهم شده اســت. وی گفت: حد فاصل اهواز 
به خرمشهر در حوزه زیرســاخت اقداماتی صورت گرفته 
اســت و پرواضح اســت که هدف ما ارتقا ایمنی، افزایش 
ســرعت، کاهش زمان ســیر قطار در این محــور بوده 
است لذا در ایســتگاه های حمید و حســینیه کارهایی 
در حوزه خط انجام داده ایم و بنا داریم سرعت قطارها را 
داشته باشیم. سرپرســت اداره کل راه آهن جنوب ادامه 
داد: مسیری را افزایش ســرعت داده ایم و اکنون قطار با 
سرعت بالاتری ســیر حرکت دارد و البته همچنان روند 

کار ادامه دارد. ولــدی عنوان کرد: با توجــه به اینکه در 
آستانه اربعین حســینی هســتیم و حجم تقاضای سفر 
در این محور زیاد اســت قطعا زیرســاختی کــه فراهم 
شده، بهره برداری اش در این ایام بیشــتر به کار می آید 
و بیشــتر می توان از ظرفیت اســتفاده کرد. وی افزود: 
علاوه بر ایســتگاه های حســینیه و حمید، در ایستگاه 
خرمشــهر نیز پروژه هایی تعریف کردیم که از جمله آن 
به طولانی کردن سکو اشــاره کرد. بر اساس تجربه سال 
گذشته،ســکوی موجود در خرمشــهر پاسخگوی حجم 
تقاضا نبوده لذا طول ســکو را ۲ برابــر افزایش دادیم، از 
پروژه هایی بوده که امسال آغاز شده و اکنون آماده بهره 
برداری اســت. ولدی با بیان اینکه در مجموع ۱۰ پروژه 
بالغ بر ۵۰ میلیارد تومان در حســینیه و خرمشهر هزینه 
شــده اســت، اظهار کرد: پکیج یونیت یکپارچه ای برای 
راه آهن خرمشــهر از دیگر اقدامات انجام شــده در سال 
جاری است. همچنین با توجه به حجم زیاد تقاضا در ایام 
اربعین برای تقویت سیستم ســرمایش ایستگاه، نسبت 

به نصب پکیج علاوه بر سیستم موجود اقدام کرده ایم.
سرپرست اداره کل راه آهن جنوب گفت: محوطه سازی 
ایستگاه خرمشهر به ارزش ۱۱ میلیارد تومان اقدام دیگر 
انجام شده است، همچنین در ایستگاه شلمچه پروژه ای 

شامل نصب سایبان و استراحتگاه تعریف کرده ایم.

کرمانشاه خوزستان
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمانشاه :

نسبت به سال گذشته شاهد حریق بیشتری بودیم
سرپرست اداره کل راه آهن جنوب مطرح کرد؛

وژه ریلی به مناسبت اربعین در محور اهواز به خرمشهر  اجرای 10 پر

مدیرعامل پایانه های نفتی ایران اعلام کرد: 

   اقدام بزرگ در پایانه های نفتی پس از ۱۶ سال 

 آموزش بالغ بر ۳۸۰۰  نفر ساعت
 در مخابرات منطقه گلستان 

از ابتدای ســال  ۳۸۵۲ نفر ساعت در مخابرات   گرگان-مهناز محمد زمانی
منطقه گلســتان آموزش داده شــدند. احمدرضا کبیر با اعلام این خبر گفت: با 
توجه به شناســایی نیازهای آموزش در بخش های مختلف، عناوین آموزشــی 

برای کلاس های عمومی و تخصصی تعیین و در دست اجرا قرار گرفت. 
مدیر اداری و منابع انسانی  مخابرات منطقه گلســتان با اشاره به اینکه آموزش 
مستمر همکاران ضرورت داشته گفت:   دوره های   ،    و قانون تجارت از اهم کلاس 
ها بوده که براســاس ارزیابی صورت گرفته از نیازهای اعلام شده برای آموزش 

همکاران در نظر گرفته و برگزار شده است. 
وی افزود: با توجه به کلاسهای برگزار شده در بخش های فنی و اداری  ۱۱۲  نفر 

از همکاران از کلاس ها بهره مند و آموزش دیده اند.

 163 کیلومتر لوله گذاری آب و فاضلاب
 در استان اصفهان 

مدیر عامل آبفای اســتان اصفهــان از اجرای ۱۶۳   اصفهان-مریم مومنی
کیلومتر لوله گذاری آب و فاضلاب در ۴ماهه سال جاری، با هدف توسعه خدمات 
به مردم خبر داد و گفت: این عملیات با هدف  اصلاح شــبکه های فرسوده شده و 

دسترسی آسان به خدمات آبفا اجرایی شده است.
حسین اکبریان جمعیت تحت پوشش آب شهری و روســتایی استان اصفهان 
را بیش از ۴ میلیون و ۹۰۷ هــزار نفر عنوان کرد و گفت: بالــغ بر ۱۲۳کیلومتر 
اصلاح و توســعه شــبکه و لوله گذاری خطوط انتقال آب در۴ ماهه سال جاری 
توسط آبفای اســتان صورت گرفته اســت، همچنین در این بازه زمانی حدود  
۳۹.۵کیلومتر عملیات اصلاح و توســعه شــبکه فاضلاب در سطح استان انجام 

گرفت.
وی با بیان اینکه ۱۰۰ شــهر و حدود یک هزار روســتا تحت پوشــش خدمات 
شــرکت آب و فاضلاب اســتان اصفهان قرار دارند، گفت: در چهار  ماهه نخست 
سال جاری بیش از ۶هزار  ۸۵۵ فقره انشــعاب آب و ۴هزار و ۴۶۵ فقره انشعاب 

فاضلاب نصب شده است.
مدیر عامل آبفای استان اصفهان افزود: کل انشــعابات واگذار شده  شده آب در 
اســتان حدود یک میلیون و ۴۹۰ هزار فقره و انشــعابات واگذار شده فاضلاب 

حدود ۷۶۴ هزار و ۲۵ فقره است.  

 به همت شهرداری در حال انجام است؛

 گامهای پایانی عملیات اجرایی ساختمان 
پلیس های تخصصی در ملارد 

ملارد-کیایی در راستای ارتقاء کیفیت در ارائه خدمات به شهروندان و تأمین 
امنیت پایدار شهری، عملیات گسترده آماده ســازی و آسفالت محوطه پلیس 

های تخصصی شهر ملارد در دستور کار شهرداری قرار گرفت.
 ملارد -زهرا قره باغی-توســعه ایرانی: علی زرگر معاون امور زیربنایی و ترافیک 
شهرداری ملارد از مراحل پایانی احداث ساختمان پلیسهای تخصصی خبر داد 
و گفت : با آماده سازی محوطه بیرونی این پروژه،ســاخت آن در مراحل پایانی 
عملیات عمرانی قرارگرفته است و ساختمان پلیســهای تخصصی شهر ملارد 
در زمینی به وســعت۷۵۰۰ متر مربع و بــا زیربنایی بالغ بــر ۲۰۰۰ متر مربع با 
تلاش مجموعه مدیریت شــهری آماده و بزودی شــاهد افتتاح و بهره برداری از 

آن خواهیم بود .

 آغاز مطالعات برای یافتن منابع جدید انرژی
 در شمال غرب کشور

اردبیل-افسون جبارزاده مدیر عامل شــرکت مهندسی توسعه گاز از 
آغاز مطالعات برای یافتن منابع جدید انرژی در شمال غرب کشور خبر داد.

رضا نوشــادی در آیین افتتاح خط انتقال گاز۲۴ اینــچ اردبیل به گرمی گفت: 
صنعت گاز در ســال های اخیر بالنده و رو به رشد عمل کرده است به طوری که 
ظرفیت تولید گاز کشور به یک هزار میلیون متر مکعب افزایش یافته که از این 

میزان ۸۷۵ میلیون متر مکعب گاز تحویل شبکه انتقال می شود.
مدیر عامل شرکت مهندسی توسعه گاز با اشاره به پروژه های در دست اجرای 
شرکت مهندسی توســعه گاز ایران در زمینه طراحی و ســاخت گفت: از سال 
۱۹۸۴ تا ۲۰۲۴ در مجموع تعداد ۳۶۰ دستگاه توربین در کشور های مختلف 
راه اندازی شده است این در حالی اســت که تنها در سال گذشته ۲۴ دستگاه 
توربین و کمپرسور توسط مختصصان کشــورمان تولید و راه اندازی شد. او با 
بیان اینکه امروز سه سازنده تاسیســات کنترل گاز در کشور فعال است، افزود: 
امروز صد درصد تجهیزات تولید و ۹۲ درصد تجهیزات انتقال گاز و ۷۶ درصد 
تجهیزات پالایشــگاهی متکی به صنعت و توان داخلی است و متخصصان ما 
نیاز های صنعت را تامین کرده اند. نوشــادی گفت: امروز در حالی به صادرات 
خدمات مهندســی فکر می کنیم که قبــل از پیروزی انقلاب اســلامی حتی 
رانندگان ماشین آلات ما ایرانی نبودند و امروز توان ایرانی همه جا متبلور است. 
او افزود: قدرت های خارجی امروز اقرار می کنند که نمی دانســتند در شرایط 
تحریم، اینگونه توان خود را افزوده ایــم و مطالعات لرزه نگاری را در آذربایجان 
شــرقی، آذربایجان غربی و اردبیــل کلید خواهیم زد تا منابعــی برای ذخیره 
سازی گاز داشته باشــیم. مدیرعامل شرکت مهندسی توســعه گاز با اشاره به 
مصرف بالای گاز در کشــور اظهار کرد: امروز ۸۰ میلیارد دلار گاز تولیدی را به 
قیمت خیلی پایین به مردم می دهیم و حدود ۲ میلیون خانواده تحت نهاد های 
حمایتی از گاز رایگان اســتفاده می کنند در عین حال باید توجه داشته باشیم 
که گاز انرژی تجدیدناپذیر اســت و باید به سمت بهینه سازی انرژی به ویژه در 
نیروگاه ها حرکت کنیم. نوشــادی در ادامه گفت: نیروگاه اردبیل روزانه حدود 
هفت میلیون مکعب گاز مصرف می کند. علاوه بر این شرکت مهندسی توسعه 

گاز برای تامین انرژی پایدار کشاورزی، گلخانه ها و صنعت تلاش می کند.

کسب رتبه اول مناطق همتراز توسط امور مشتریان 
ارتباطات سیار مخابرات اصفهان

اصفهان-مریم مومنی  امور مشتریان ارتباطات سیار مخابرات اصفهان 
رتبه اول مناطق همتراز را کسب کرد. مســیب قبادیان مدیر کل هماهنگی 
خدمات ارتباطات ســیار مناطق در نامه ای خطاب بــه مجید صادقی رئیس 
اداره امور مشتریان ارتباطات ســیار مخابرات منطقه اصفهان ضمن تقدیر از 
خدمات این منطقه آورده است: بدینوســیله از جنابعالی و همکاران محترم 
آن اداره که متعهدانه در راستای توسعه و پیشــرفت اهداف تلاش نموده اید 
و با دقت نظر و حُســن همکاری، خدمات خالصانه و زحمات بی شــائبه ای 
داشته اید، تقدیر و تشــکر می گردد. از خداوند متعال خواهانیم که گام های 

بعدی تان را نیز قرین پویایی و پایایی بدارد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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تامین آب شرب پایدار برای ۴.۵ میلیون زائر
مســوول ســتاد اربعین وزارت نیرو گفت:در تمامی مرزهــا آب پایدار 
وجود دارد و در طول مسیر مخازنی تعبیه شده که تأمین آب شرب 4.۵ 

میلیون زائر پیش بینی شده است.
احمد حیدری معاون پارلمانی و امور مجلس وزیر نیرو و مســؤول ستاد 
اربعین وزارت نیرو با اشاره به استمرار آب و برق رسانی به زائرین اربعین 
در مرزها گفت: وزارت نیرو همچون سنوات قبل نسبت به وظایف خود 
به خوبی عمل می کند و زمانی که یک سال آب پایدار منطقه ای را برای 
اربعین تأمین می کند برای ســال آینده نیاز به تکرار آن نیست و تنها به 

کنترل نیاز دارد.
وی ادامه داد: اکنون در تمامی مرزها آب پایدار وجود دارد و برای تداوم 
این امر مخازنی را در مرزهــا تعبیه کرده ایم به طــوری که تأمین آب 

شرب پایدار برای 4.۵ میلیون زائر پیش بینی شده است.
حیدری خاطر نشان کرد: اقدامات انجام شــده از سوی وزارت نیرو دو 
منظوره اســت یعنی اقداماتی که برای اربعین انجام می شــود در طول 
سال هم قابل استفاده است و در ایام اربعین نیز به صورت ویژه در اختیار 
زائرین قرار می گیرد.وی با اشاره به اینکه تعدادی تانکر در مسیر مرزها 
قرار گرفته شده است، خاطر نشــان کرد: این تانکرها برای آبرسانی به 

زائرین تعبیه شده است.
مســئول ســتاد اربعین وزارت نیرو اضافه کرد: وزارت نیرو برای برق، 
برق های اضطراری پیش بینی شده اســت هم برای مرزهای ورودی و 
هم بری ورود به عراق تا مشــکلی پیش نیاید و در صورتی قطعی برق از 

برق اضطراری استفاده کنند.
به گفته این مقام مسؤول تیم های فنی برای حل مشکلات آب و برق در 

تمامی مرزها حضور دارند.

کارشناسانرژیتاکیدکرد
وم ورود جدی سی ان جی به سبد سوخت لز

 یک کارشــناس انــرژی گفت: هــم اکنــون بیش از نصــف ظرفیت 
سی ان جی کشور خالی است و می توان با استفاده از این ظرفیت خالی، 

میزان مصرف بنزین را ۲0 تا 30 میلیون لیتر در روز کاهش داد.
محمد حسین کشــاورزپیرامون اهمیت ســی ان جی در سبد سوخت 
کشــور اذعان داشــت: ابتدا باید به ناترازی انرژی بپردازیم تا اهمیت 
استفاده از CNG در سبد سوخت کشــور را درک کنیم. ناترازی انرژی 
در کشــور، هر روز جدی تر می شود و طبق آمار، در ســال گذشته سه 
میلیــارد دلار واردات بنزین انجام شــد و با توجه بــه افزایش مصرف 
ســوخت و تعداد خودروهای کشور، این آمار در ســال 1404 به رقمی 

بیش از چهار میلیارد دلار نیز خواهد رسید.
وی گفت: بر این اساس باید هر سال میلیاردها دلار برای واردات بنزین 
کنار بگذاریم تا ناترازی بنزین را حل کنیم، اما همان بنزین که به مبلغ 
حدودی ۶0 هزار تومان وارد کرده ایم را بدهیم به قاچاقچیان سوخت تا 

از کشور خارج کنند و این چرخه معیوب ادامه یابد؟

کشــاورز با بیان اینکه ما ۲ تجربه حیاتی و عبرت آمــوز در ۲ زمان و ۲ 
دولت متفاوت از هم داشــتیم، توضیح داد: نخســت، دولت نهم و دهم 
که قبل از افزایش قیمت بنزین، CNG را وارد ســبد ســوخت کشور 
کرد و ناوگان حمل و نقل عمومی را به درســتی بهینه و نوســازی کرد 
و دومی، دولت یازدهم و دوازدهم که بدون ایجاد زیرســاخت های لازم 
و فراموشــی CNG، قیمت بنزین را افزایش داد و همان طور که شاهد 
بودیم در تجربــه اول با کمترین تنش و کمتریــن افزایش میزان تورم، 

قیمت بنزین افزایش پیدا کرد.
وی ادامه داد: اینجا می توانیم نقش حیاتی ســی ان جی در سبد سوخت 
را به درســتی درک کنیم. اگر CNG نبود، میزان مصرف بنزین کشور 
چه میزان بود و در حال حاظر چه میزان ظرفیت خالی در ســی ان جی 
وجود دارد؟ در کشــور ما روزانه ۲1 میلیون متر مکعب CNG مصرف 
می شود، که معادل تقریبی ۲0 میلیون لیتر بنزین است. این رقم یعنی 
ما با فعال کردن ظرفیت CNG توانســتیم معادل آن را در بنزین صرفه 
جویی کنیم. در حالی که ظرفیت اســتفاده از سی ان جی در کشور ۵0 

میلیون متر مکعب است.
این کارشــناس انرژی به طرح این پرســش پرداخت که چرا با حمایت 
از طرح تبدیل یک میلیون و ۲00 هزار خودروی بنزینی به گازسوز، به 

حل مشکل ناترازی بنزین کمک نمی کنیم؟
وی ادامــه داد: وقتی از ظرفیت ســی ان جی حــرف می زنیم فقط به 
خودروهای ســواری و باری اشــاره نمی کنیــم، بلکــه می توانیم در 
خودروهای ســنگین و حمل و نقل عمومی نیز از گاز طبیعی استفاده 
کنیم. ما تجربه موفق اســتفاده از CNG در اتوبوس های شرکت واحد 
را در کشــور داشــته ایم، اما با عدم حمایت مســئولان، این موضوع به 

فراموشی سپرده شد.
وی اظهارداشت: سال گذشــته سازمان اتوبوســرانی تهران، استفاده 
از CNG در اتوبوس های درون شــهری را بــا جایگزینی مخازن تاریخ 
گذشــته نوع 1 )تمام فولادی( با مخازن نوع ۲ )فــولاد و الیاف کربن( 

مجدد فعال کرد که باعث دلگرمی فعالان صنعت CNG شد.
کشاورز افزود: گفته می شود این ســوخت باعث مستهلک شدن موتور 
خودرو می شــود، این ادعا چه میزان صحت دارد؟ این ســوال را با یک 
مثال پاســخ می دهم و آن، تفــاوت کامپیوترهای دهه ۷0 شمســی و 
کامپیوترهای امروز است. کیت مورد استفاده و مورد تایید کارشناسان 
صنعت خودرو و صنعت CNG ، کیت نسل 4 اســت که در همه دنیا به 
صورت گسترده و مرســوم استفاده میشــود و بازدهی کیت نسل 4 در 
خودروها، همانند استفاده از بنزین در خودرو است، حتی با کمی بهبود 

در مصرف سوخت.

 پایداری شبکه توزیع آب تهران
 با رکوردزنی مصرف

وزیر نیرو از شــرکت آبفای تهران به دلیل پایداری شــبکه توزیع آب و 
مدیریت مناسب آبرســانی با وجود گرمای بی ســابقه روزهای اخیر و 

شکسته شدن مصرف آب در این استان قدردانی کرد.
تداوم گرمای بی ســابقه در مردادماه و افزایش دمــای هوا در روزهای 
اخیر تا 43 درجه در شهر تهران و در برخی شهرهای استان تهران تا 4۵ 
درجه بالای صفر، مصرف روزانه آب شهروندان تهرانی را به حدود چهار 
میلیون مترمکعب و اوج مصرف لحظه ای را بــه ۵۹ مترمکعب در ثانیه 

رساند که رکورد جدیدی در مصرف آب محسوب می شود.
با وجود گرمای بی سابقه و رکوردشکنی مصرف آب، مدیریت و مراقبت 
مستمر صورت گرفته، موجب شد وضعیت ذخیره آب مخازن در شرایط 
مطلوبی قرار گیرد و آب شهروندان بدون ایجاد هرگونه محدودیتی در 
شــبکه توزیع، تأمین شود.بر این اساس، محســن اردکانی مدیرعامل 
شرکت آب و فاضلاب استان تهران گزارشی از آخرین وضعیت مصرف و 

میزان ذخیره مخازن آب تهران به وزیر نیرو ارائه کرد.

همهچیزدربارهسامانهکاتب
معامله برای ممنوع المعامله ها ممنوع!

عضو هیات رییسه اتحادیه مشــاوران املاک گفت: دسترسی مشاوران 
املاک به اطلاعات هویتی و ملکی خریداران و فروشــندگان املاک از 
جمله ممنوع المعامله بودن یا نبودن، کد پســتی، وضعیت قضایی افراد 
و وقفی بودن یا نبودن ملک فراهم می شــود که امکان تخلف در حوزه 

خرید و فروش زمین و ملک را به حداقل می رساند.
مهدی کرباســیان اظهار کرد: سامانه کاتب به نشــانی kateb.ir ذیل 
قانون الزام به ثبت رسمی معاملات اموال غیرمنقول با همکاری سازمان 
ثبت، کانون سردفتران و مشاوران املاک راه اندازی شده و مرتبا در حال 
به روزرسانی اســت. در حال حاضر امکان ثبت قرارداد اجاره، سرقفلی، 
پیش نویس و مشــارکت در ســامانه کاتب وجود دارد و تا قبل از پایان 

مردادماه، مبایعه نامه نیز به این موارد افزوده می شود.

همه سامانه ها به کاتب متصل می شوند
وی گفت: قراردادها در ســامانه کاتــب، ثبت الکترونیک می شــود و 
ســامانه های دیگر مرتبط با حوزه املاک باید به ســامانه کاتب متصل 

شود.
عضو هیات رییسه اتحادیه مشاوران املاک بیان کرد: مشاوران املاک 
دارای مجوز مســتقیما به ســامانه کاتب متصل می شــوند و در آن به 

اطلاعات هویتی و ملکی اشخاص دسترسی پیدا می کنند.
از روز دوشــنبه 1۵ مردادماه 1403 تنها کد رهگیری معتبر در کشور، 
کد رهگیری اخذ شــده از طریق ســامانه کاتب خواهد بــود و صدور و 
دریافت اســناد مالکیت برای خریداران از سوی ســازمان ثبت اسناد و 

املاک کشور، صرفا در شرایطی محقق خواهد شد
کرباسیان تصریح کرد: اســتعلام ممنوع المعامله بودن، در قید حیات 
بودن، شناســایی چهره، وضعیــت حقوقی و قضایی افراد در ســامانه 
ثنا، وضعیت فرد در سامانه شاهکار، اتباع، اســتعلام کد پستی هویتی 
طرفین قرارداد، وضعیت ملک مورد معامله شامل در رهن یا بازداشتی 
بودن، وقفی بودن، ســابقه ثبت قرارداد ملک، کدپســتی ملک و ... در 
ســامانه کاتب موجود اســت که مشــاوران املاک هنگام عقد قرارداد 
می توانند به این داده ها دسترســی داشــته باشــند و امکان تخلف به 

حداقل می رسد.

محاسبه برخط کمیسیون مشاوران املاک
وی درباره میــزان پرداخــت مبلغ کمیســیون قرارداهــا نیز گفت: 
حق الزحمه مشــاوران املاک مطابق پیش نویس ها بر اســاس قیمت 
منطقه ای ملک تعیین می شود. تعرفه هر معامله نیز توسط خود سامانه 
از طریق گزینه محاســبه کمیســیون به صورت برخط تعیین خواهد 
شــد. البته درخصوص بحث تعرفه نظر ما این است که دولت در فرآیند 
تصمیم گیری درباره حق الزحمه مشــاوران املاک دقت کند که بیشتر 
از میزان فعلی باشد؛ زیرا مبلغ کمیســیون سالهاست که به روزرسانی 
نشده است. اگر تعرفه به صورتی نباشــد که حقوق مشاوران املاک را 

تامین کند به افزایش بیکاری و مشکلات اجتماعی دامن می زند.

عضو هیات رییســه اتحادیه مشــاوران املاک با بیان اینکه مشاوران 
املاک تا قبل از این امکان دسترسی به بانک اطلاعاتی را نداشتند گفت: 
یکی از دلایلی که بعضا تخلفات ملکی از ســوی متعاملین یا بنگاههای 
املاک صورت می گرفت عدم دسترســی به داده هــای اطلاعاتی بود. 
به طور مثال مشــاور املاک نمی دانســت ملک مورد معامله به شخص 
دیگری فروخته شــده یا خیر، سند آن جعلی اســت یا نه، متعاملین از 
امکان عقد قرارداد منع هســتند یا نیستند. در ســامانه کاتب همه این 

مشکلات برطرف شده است.
کرباســیان، اطلاع رســانی ثبت قرارداد به طرفین را از طریق پیامک 
دانســت که امکان پیگیری لحظه ای آن از طریق ســامانه کاتب وجود 

دارد.

کار با سامانه کاتب آسان است
وی ویژگی دیگر ســامانه کاتب را آســان بودن آن عنوان کرد و گفت: 
فرآیند ثبت قرارداد در کاتب می تواند حدود پنج دقیقه طول بکشــد؛ 
در حالی که در سامانه خودنویس بعضا تا یک ساعت به طول می انجامد. 
تحقیقات میدانی هم از ســطح کشور نشــان می دهد عموم کاربران به 
خاطر دشواری ثبت قرارداد در ســامانه خودنویس رضایت چندانی از 

آن ندارند.
عضو هیات رییسه اتحادیه مشاوران املاک درباره ثبت قرارداد مربوط 
به اسناد عادی و املاک قولنامه ای گفت: ذیل تبصره 10 ماده 10 قانون 
الزام ثبت رسمی اموال غیرمنقول و طبق اعلام سازمان ثبت تا کمتر از 
یک سال پس از لازم الاجرا شــدن قانون الزام یعنی سوم تیرماه 1403 
سامانه ای طراحی می شود که اســناد قولنامه ای در همان سامانه ثبت 
خواهد شد. تا قبل از راه اندازی این سامانه اســناد عادی همانند سابق 

مطابق قراردادهای عادی تنظیم می شود.
به گفته کرباسیان، از روز دوشنبه 1۵ مردادماه 1403 تنها کد رهگیری 
معتبر در کشور کد رهگیری اخذ شده از طریق سامانه کاتب خواهد بود 
و صدور و دریافت اســناد مالکیت برای خریداران از سوی سازمان ثبت 
اسناد و املاک کشور، صرفا در شرایطی محقق خواهد شد که معاملات 
آنها در ســامانه کاتب ثبت و فرآیند خود را طی کرده و کد مربوطه برای 

پیش نویس قرارداد طرفین معامله صادر باشد.

ونده توسعه پارس جنوبی در یک سال آینده  پر
بسته می شود؟

میدان گازی پارس جنوبی بزرگترین منبع گازی جهان اســت که روی 
خط مرزی مشــترک ایران و قطر در خلیج فارس قرار دارد و اصلی ترین 

منبع انرژی ایران و قطر محسوب می شود.
 میدان گازی پارس جنوبی بزرگترین منبع گازی جهان است که روی 
خط مرزی مشــترک ایران و قطر در خلیج فارس قرار دارد و اصلی ترین 

منبع انرژی ایران و قطر محسوب می شود.
بسته شــدن پرونده توســعه پارس جنوبی در ۲4 فاز، از دولت دهم در 
دستور کار قرار داشــته و وزرای نفت هر چهار دولت قبلی، هر کدام در 
این زمینه قول هایی دادند اما پرونده توسعه این میدان مشترک گازی 

همچنان باز است.
اگرچه تکمیل توســعه فازهای متعدد پارس جنوبی در بخش دریایی 
و خشــکی انجام شــده اما فاز 11 و چاه های به مدار نیامده آن، پرونده 

توسعه پارس جنوبی را باز نگه داشته است.
در طی دولت ســیزدهم نیز که عمر آن با شهادت آیت الله رئیسی زودتر 
از موعد به اتمام رســید، پرونده فاز 11 و به تبع آن پرونده توسعه پارس 

جنوبی بسته نشد و این موضوع به دولت چهاردهم موکول شده است.

صفحه 8
شماره1660 27مرداد1403 شنبه

سرمایه
روزنامهاقتصادیصبحایران

www . K H A R I D A A R O N L I N E . i r

kharidaar.ir@gmail.com

رئیسکلبیمهمرکزیاعلامکرد

تعیین تکلیف بدهکاران بیمه ای منتظر 
تصمیم شورای عالی بیمه

خریدار  رئیــس کل بیمه مرکزی با اشــاره به 
موضوع ابربدهکاران بیمــه ای گفت: دو گام مهم 
برای جلوگیری از افزایــش مطالبات از بدهکاران 
بیمه ای برداشته شده که تصویب و تعیین تکلیف 

آن در گرو تصمیم شورای عالی بیمه است.
 بهمن ماه سال گذشته، بیمه مرکزی فهرستی از 
بدهکاران عمده را منتشــر کرد که نشان از بدهی 
10.۷ همت )هزار میلیارد تومــان( بدهکاران به 
شرکت های بیمه ای داشت. افزایش حجم بدهی 
ســازمان ها، نهادها و شــرکت های بیمه گذار به 
شــرکت های بیمه و عدم وصــول مطالبات آنها، 
موجب افزایش ریســک شــرکت های بیمه ای 
می شــود و در صورت بروز حوادث و رخدادهای 
بزرگ طبیعی و غیــر طبیعی، امــکان جبران و 
پرداخــت خســارات در این شــرکت ها کاهش 
می یابد و پیامد نهایی آن ناترازی در صنعت بیمه 

است.
در این راستا، علی استاد هاشمی  رئیس کل بیمه 
مرکزی  به طرح موضــوع در این زمینه پرداخت و 
گفت: در رابطه با بحث بدهکاران بزرگ بیمه ای، 
یکی از اقداماتی که از سوی بیمه مرکزی صورت 
گرفته است، افشای اســامی و فهرست بدهکاران 
بزرگ بیمه ای بود که انتشــار آن از سال گذشته 

شــروع شــد و با بررســی های جدید، در آینده 
نزدیک فهرســت جدید این بدهــکاران بیمه ای 

منتشر می شود.
وی افــزود:  براســاس صورت هــای مالــی 
حسابرســی شــده مصــوب مجامــع، بیمه 
مرکزی بررســی های لازم را انجــام می دهد 
و با توجه به بررســی و اجماع ســازی داده ها و 
صورت های مالــی، حجم بدهــی بدهکاران 
بیمه ای و مطالبات شرکت های بیمه ای از این 
بدهکاران، بــرآورد و ارزیابی می شــود. با این 
حال صورت های مالی حسابرسی شده مجامع 
برخی از شــرکت های بیمــه ای، در زمان های 
مختلفی منتشر می شــود و زمان مجامع این 
شــرکت ها با یکدیگر متفاوت اســت که باعث 

طولانی شدن این روند می شود.

دو گام مهم بیمه مرکزی
رئیــس کل بیمــه مرکــز ادامــه داد: دو گام در 
این راستا برداشــته شده اســت. یکی در طرف 
شرکت های بیمه ای است که ممکن است برخی 
محدودیت ها برای شــرکت های بیمه ای اعمال 
شــود و گام دوم مربوط به بدهکاران بزرگ است 
که در تلاش هســتیم تا اجازه داده نشود که یک 

سازمان یا شــرکت بیمه گذار که بدهی بزرگی به 
سیستم بیمه کشــور دارد، بتواند پرتفوی خود را 
عوض کرده و با یک شــرکت بیمه ای دیگر قراداد 
منعقد کند و دو مرتبه برای آن شــرکت بیمه ای 

نیز، بدهی خلق کند.
استاد هاشمی خاطرنشان کرد: امروز در بیمه 
مرکزی در حال طراحی ســاز و کاری هستیم 
کــه همزمان با اینکه اســامی به روز شــده و 
جدید بدهکاران بیمه ای افشا می شود، در دو 
حوزه ذکر شده یعنی هم شرکت های بیمه ای 
و هم بیمه گذاران محدودیت ایجاد شــود که 
دیگر نتوانند میــزان بدهی بیشــتری خلق 

کنند.

الزام تایید شورای عالی بیمه
وی در پایان به لزوم تصویب این برنامه در شورای 
عالی بیمه اشــاره کرد و گفت: این اقدام مستلزم 
این است که بررسی شود، آیا هیأت عامل می تواند 
این تصمیم را بگیرد یا مســتلزم اخــذ مصوبه از 
شورای عالی بیمه اســت که معاونت نظارت بیمه 
مرکزی در حال بررســی حدود و ثغور آن است و 
امیدوار هســتیم امســال بتوانیم مجوز آن را از 

شورای عالی بیمه دریافت کنیم.

آب

ســخنگوی صنعــت آب گفت: 
طرح کاشــت یک میلیارد اصله 
درخت و طرح اراضی شــیب دار 
را هم ارائــه داده ایم امــا چنین 
بضاعت آبی در کشور وجود ندارد.

عیسی بزرگ زاده درباره موضوع 
تحقق اهداف سازگاری با کم آبی 
اظهار داشــت: پروژه سازگاری با 
کم آبی ایده بســیار خوبی است 
و همه بایــد از آن حمایت کنیم، 
تاکنون جلسات متعددی در این 
خصوص برگزار شد اما متاسفانه 
چون در حد مقرره دولت اســت 
و قانون نیســت الزامات پیگیری 
که باید در ســطوح اســتان ها و 
توســط اســتانداران در بخش 

مصرف کنندگان اصلی 
آب صورت می گرفت؛ 

انجام نشده است.
وی خاطرنشــان کرد: 
لــزوم کاهــش مصرف 
و  کشــاورزی  آب 
ســازگاری  در  صنعت 

با کم آبــی پیش بینــی و در ۲، 3 
سال گذشــته در جلسات متعدد 
پیگیری و تذکرات لازم داده شده 
اســت، باید این توقع را همچنان 
زنــده نگــه داشــته و مطالبه گر 
باشیم که ســازمان های مختلف 
بــه رقــم صرفه جویی هــای که 
طرح ریزی شده؛ برسند.سخنگوی 
صنعت آب کشور گفت: سازگاری 

بــا کم آبی بــه صورت 
اهداف میانی نقشــه راه 
آب کشور در نظر گرفته 
شــده و در این نقشــه 
ســازگاری بــا کم آبی 
به رسمیت شــناخته و 
پذیرفته شده است، اگر 
نقشه راه آب قانونی شود سازگاری 
بــا کم آبی هم بــه عنــوان قانون 
پذیرفته می شــود.وی در ادامه به 
موضوع برخی تناقض ها در اهداف 
سازمان هایی مثل محیط زیست، 
جهاد کشاورزی و شــهرداری ها؛ 
در حــوزه آب پرداخــت و گفت: 
در کل اهداف ســازمان حفاظت 
محیط زیست و وزارت نیرو در یک 

راستا است ما کشوری هستیم که 
با اقلیم ویژه کــه حدود ۷0 تا 80 
درصد مساحت کشــور خشک، 
نیمه خشــک و فراخشک است 
اگر کســانی تصــور می کنند، با 
موجــودی کنونــی آب می توان 
پهنه های گسترده ســرزمین را 
مانند اروپا ســبز کنیم؛ اشــتباه 
اســت.بزرگ زاده افــزود: بایــد 
منابع آب را بــه مناطق مختلف 
اختصــاص دهیــم، در قانــون 
هوای پاک باید پســاب و بخشی 
از منابــع آب را بــه درختکاری 
شهری تخصیص دهیم از آن سو 
آبخیزداری و آبخــوان داری هم 

منابع آب نیاز دارد.

وژه های سنگین ح کرد؛ بضاعت کمِ آب و تعریف پر سخنگوی صنعت آب مطر

مسکن

پارس جنوبی

انرژی  روزنامه سراسری صبح ایران
صاحب امتیاز: امیر موسی کاظمی

مدیرمسوول: دکتر مریم کاظمی
چاپ: کارگر

نشانی: تهران، خیابان لبافی نژاد
 تقاطع ابوریحان، پلاک 8۷
شماره تماس سازمان آگهی شهرستان:
۶۶۹۷3۶۷8 -۶۶۹۷3۷14

شرکت آب و فاضلاب استان ایلام

 شرکت آب و فاضلاب استان ایلام در نظر دارد اقلام با مشخصات ذيل را از طريق مناقصه عمومی خريداری نمايد. لذا از تامين 
کنندگان و توليد کنندگان واجد شرايط دعوت بعمل می آيد جهت دريافت اسناد و شرکت در مناقصه و ارائه پيشنهاد قيمت به سامانه 
تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرس setadiran.ir مراجعه نمايد. جهت کسب اطلاعات بيشتر با شماره تلفن -7 08432230120 

داخلی 222 امور بازرگانی تماس حاصل فرماييد. در ضمن مبالغ تضمين بر اساس آيين نامه تضمين معاملات دولتی می باشد.
تذکر پرداخت هزينه آگهی های مناقصه به عهده برنده می باشد.

مبلغ تضمین )ریال(مدت پیمانعنوان مناقصه شهرستان محل اجراشماره

تهيه، خريد، بارگيری حمل و تخليه پمپ های فشارقوی mc200 ايستگاه های پمپاژ آب سد ايلام 1403/98
شماره مناقصه : 1403/98 مناقصه بار

310/500/000/000

 تذكر: لازم بذکر است کليه مراحل مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا پيشنهاد قيمت و بازگشايی پاکات از طريق سامانه ستاد انجام می 
گيرد. رد و فقط ارائه اصل ضمانت نامه پاکت )الف( علاوه بر بارگذاری در سامانه ستاد بصورت فيزيکی به دبير خانه حراست واقع در ميدان 

دفاع مقدس ، شرکت آب و فاضلاب استان ايلام ، دفتر حراست الزامی می باشد.
 مهلت دریافت )دانلود( اسناد از تاریخ : 1403/05/24 لغايت 1403/05/29 ساعت 14 ب.ظ

 مهلت ارائه پيشنهاد قيمت تا تاریخ 1403/05/11 ساعت 14 ب.ظ
 زمان برگزاری جلسه بازگشایی پاکات مناقصه تاريخ 1403/06/13 ساعت 10 ق.ظ

 نوبت اول در تاریخ : 1403/05/27
 نوبت دوم در تاریخ : 1403/05/28

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 
نوبت اولخرید به شماره خرید به شماره 1403/981403/98  


